




















































































































































































































































چهارشنبه 1 شهریور 1402 -23 آگوست 2023 -6 صفر  1445 - شماره  26970

خبر
رئیس انجمن صنفی سی ان جی کشور :

منتظر افزایش مصرف بنزین باشیم !
انجمن صنفی سی ان جی کشور گفت: کاهش  رئیس 
بیشتر می شود و اگر  نیز  تقاضای سی ان جی هر روز 
دولت فکری به حال این موضوع نکند همچنان شاهد 
افزایش مصرف بنزین و کاهش تقاضا برای سی ان جی 
ایلنا،  با  گفت وگو  در  جوهری  محسن  بود.  خواهیم 
اظهار  جایگاهداران  کارمزد  افزایش  درباره جزئیات 
تعیین  که  روالی  به  باتوجه   ۱۴۰۲ سال  در  داشت: 
بود  شده  مشخص  که  فرایندی  و  داشته  حق العمل 
حمایت  سازمان  به  را  کارمزد  افزایش  درخواست 
اعلام کردیم، به دلیل افزایش هزینه ها و زیان انباشته 
سال های قبل بنای ما این بود که کارمزدها بالاتر از 
افزایش  اما سازمان حمایت  یابد  افزایش  صددرصد 
نظر می گیرد  قبل در  به سال  نسبت  فقط  را  هزینه ها 
و معمولا کارگروه تعیین حق العمل؛ با در نظر گرفتن 
شرایط بودجه کشور درصدی را تصویب می کند که 
امسال این اتفاق افتاد یعنی درصدی که تصویب شد 
کمتر از آن رقمی بود که مدنظر سازمان حمایت بود 

فرمولی  به  باتوجه  حق العمل  تعیین  روال  اینکه  دوم  نکته  و 
برای  دارد  خدمات  قیمت گذاری  برای  حمایت  سازمان  که 

جایگاه های سی ان جی مناسب نیست.
جایگاه های  سرمایه گذاری  و  کارمزد  سنخیت  عدم 

سی ان جی
سرمایه گذاری  سی ان جی  عرضه  جایگاه های  داد:  ادامه  وی 
بسیار زیادی انجام داده اند و وقتی با این فرمول قیمت گذاری 
خدمات حق العمل تعیین می شود با سرمایه گذاری که دولت و 

جایگاه داران انجام داده اند سنخیت ندارد.
انتظار داشتیم تفاوت افزایش کارمزد بنزین و سی ان جی 

بیشتر از ۲۰ درصد باشد
رئیس انجمن صنفی سی ان جی کشور تصریح کرد: نکته مثبت 
تغییر نرخ کارمزدها این است که امسال بالاخره دولت متوجه 

نسبت  سی ان جی  عرضه  جایگاه های  بالای  هزینه های  تفاوت 
بنزین  عرضه  جایگاه های  بین  و  شده  بنزین  جایگاه های  به 
رقم  این  داشتیم  انتظار  ما  اما  شد،  قائل  تفاوت  و سی ان جی 
تفاوت؛ بیشتر از ۲۰ درصد باشد و نکته منفی هم اینکه متاسفانه 
ما به طور متوسط حدود ۱۵ درصد کاهش مصرف سی ان جی 
داشته ایم و این رقم حدودا نیمی از افزایش کارمزد را به خود 
اختصاص داده است، بعبارت دیگر اگرچه ۶۰ درصد افزایش 
جایگاه ها  درآمد  به  درصد   ۳۰ درواقع  اما  داشته ایم  کارمزد 

اضافه می شود و این بزرگترین مشکل ما است.
کاهش ۱۵ درصدی مصرف سی ان جی نسبت به پارسال

جایگاه داران  درآمد  کاهش  دلیل  را  تقاضا  کاهش  وی 
سی ان جی علیرغم افزایش نرخ کارمزدها دانست و گفت: ما 
بارها درخواست کرده ایم ایکه که دولت فکری به حال افزایش 
تقاضا بکند اما متاسفانه توسعه سی ان جی به دلیل کمبود تقاضا 

اتفاق نیفتاده است، به طوری که سال گذشته حدود 
سی ان جی  روزانه  مصرف  مکعب  متر  میلیون   ۲۴
داشتیم اما این میزان امسال ۱۵ درصد کاهش یافته 

است.
را  دوگانه سوز  خودروی  ساخت  خودروسازان 

فراموش کرده اند
مشکل  گذشته  سال های  طی  داشت:  بیان  جوهری 
ما این بود که خودروی جدید به ناوگان خودروی 
سال  در  است،  نشده  اضافه  کشور  دوگانه سوز 
به  ایران خودرو  تولیدات  درصد  یک  فقط   ۱۴۰۰
مورد  در  و  شده  داده  اختصاص  دوگانه سوزها 
سال  در  است،  بوده  صفر  رقم  این  سایپا  تولیدات 

۱۴۰۲ هم که ظاهرا کلا متوقف شده است.
انتظار افزایش مصرف بنزین را داشته باشیم

خودروی  هیچ  اخیر  سال های  طی  داد:  ادامه  وی 
نشده  سبک  خودروهای  ناوگان  وارد  دوگانه سوزی 
که  از خودروها  تعدادی  هر سال  دیگر  از سوی  و 
در گذشته دوگانه سوز شده بودند؛ مستهلک و در حال اسقاط 
از خودروها منقضی شده و  هستند، همچنین مخازن بسیاری 
امکان استفاده از سی ان جی را ندارند، بنابراین کاهش تقاضا 
طبیعی بوده و هر روز نیز بیشتر می شود و اگر دولت فکری به 
حال این موضوع نکند همچنان شاهد افزایش مصرف بنزین و 

کاهش تقاضا برای سی ان جی خواهیم بود.
سهم سی ان جی در خودروهای وارداتی در نظر گرفته 

نشده است
متاسفانه  شد:  یادآور  کشور  سی ان جی  صنفی  انجمن  رئیس 
و  مکاتبات  و  انجمن  گذشته  سال  یک  پیگیری های  علیرغم 
واردات  آیین نامه  تدوین  در  صمت  وزارت  متعدد  جلسات 
خودروهای کارکرده؛ هیچ نگاه و سهمی برای صنعت سی ان 

جی در نظر نگرفته اند.

وزیر ارتباطات گفت: امسال هم سیم کارت  و اینترنت عراقی و 
هم رومینگ اپراتورهای ایرانی ارزان تر و با کیفیت تر از سال 

گذشته در اختیار زائران اربعین قرار خواهد گرفت.
بررسی گزارش کمیسیون صنایع  عیسی زارع پور در جریان 
اینترنت و شاخص های مرتبط با آن با  درباره بررسی کیفیت 
و کسب وکارهای  افراد  برای  شده  ایجاد  چالش های  رویکرد 
با  و  دادند  انجام  ما  همکاران  که  تلاشی  با  گفت:  مجازی، 
عراقی،  سیم کارت های  عراق،  ارتباطات  وزیر  خوب  تعامل 
ارزان تر  امسال  اپراتورهای داخلی  اینترنت عراقی و رومینگ 
با کیفیت تر نسبت به سال گذشته در اختیار زائران اربعین  و 

قرار خواهد گرفت.
بیان کرد: ما در دو سال  وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
گذشته تلاش گسترده ای برای نوسازی زیرساخت های ارتباطی 
دسترسی،  لایه  چهار  در  دادیم؛  انجام  مختلف  لایه های  در 
و  مخابراتی  مادر  شبکه  شهری،  و  استانی  شبکه های  تجمیع 
انجام  زیادی  اقدامات  کشور  به  اینترنت  ورودی  دروازه های 

شده است.
اینترنت کشور در دو سال  با بیان اینکه در لایه ورودی  وی 
گذشته سعی کردیم منابع ورودی را تنوع داده و میزان اینترنت 
ورودی را بیش از دو برابر نیاز کشور تأمین کنیم، تصریح کرد: 
اکنون بیش از دو برابر منابع کشور ظرفیت داریم. در لایه هسته 
مادر از ابتدای دولت تا به امروز ۵۰ درصد به ظرفیت شبکه 

ایرانی  درصد   ۱۰۰ تجهیزات  به  اتکا  با  کشور  اینترنت  مادر 
پایان  تا  و  برابر  دو  ظرفیت  این  سال  پایان  تا  و  شده  اضافه 

دولت به سه برابر خواهد رسید.
تعداد  اینکه  بر  تاکید  با  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
است،  کرده  پیدا  کاهش  اشباع  لینک های  تعداد  و  قطعی ها 
از  که  داریم  ترافیک  تبادل  نقاط  داخلی  ترافیک  برای  گفت: 
ابتدای دولت این نقاط توسعه پیدا کرده و بیش از سه برابر 
افزایش یافته است. در لایه تجمیع تلاش هایی صورت گرفته 

اما کافی نیست.
توسعه  برای  جهشی  حرکت  یک  می کنیم  تلاش  افزود:  وی 
نسل پنجم اینترنت تلفن همراه در کشور اتفاق خواهد افتاد. 
در حوزه ارتباطات ثابت مهم ترین پروژه ای که دنبال می کنیم، 
باید  پیش  به ۱۰ سال  قریب  نوری است که  فیبر  ملی  پروژه 
آغاز می شد که در تلاش هستیم تا ظرف سه سال این امکان 

را فراهم کنیم.
درباره  کرد:  تصریح  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
ساماندهی فیلترشکن ها معتقدیم راهکار جمع آوری آن صرفاً 
فنی نیست و مدیریت این موضوع نیازمند یک قانون مشخص 
است که بنده آن را به هیئت رئیسه مجلس تقدیم خواهم کرد. 
کنیم.  جمع  را  فروشی   فیلترشکن  بساط  می توانیم  ما  معتقدم 
چند اقدام برای کاهش نیاز مردم به فیلترشکن ها می توان انجام 
مصادیق  لیست  در  باید  ما  که  است  این  کار  اولین  که  داد 
به  گذشته  در  که  دهیم  انجام  جدی  بازنگری  یک  فیلترینگ 

دلایل غیرامنیتی انجام شده است.
با تحریم بیش از ۳۰۰ هزار  وی ادامه داد: ما در مدت اخیر 
دامنه پرکاربرد توسط کسانی که مدعی دفاع از حقوق مردم 
هستند، مواجهیم و حل این موضوع نیازمند رایزنی در سطح 
اخیر  سال های  در  سایبری  حملات  است.  بین المللی  مراجع 
از  بیش  زیرساخت ها  به  هدفمند  حملات  و  یافته  افزایش 
۲۰برابر شده است، البته همکارانم بخش زیادی از این حملات 
را دفع کرده اند، اما حتی بخش کوچکی از این موضوعات 

مشکلات زیادی برای ما ایجاد می کند.
اطلاعات  ملی  شبکه  پیشرفت  موضوع  کرد:  بیان  پور  زارع 
از ۶۲ درصد  بیش  دولت  این  در  و  ماست  مهم  موضوع  نیز 
پیشرفت داشته است و در همین دولت کار به سرانجام می رسد 

که یکی از زیرساخت های اصلی آن توسعه فیبر نوری است.

وزیر اقتصاد گفت: در یک سال و نیم گذشته روند مقابله با 
پرونده   ۳۸ برای  این مدت  گرفته که طی  پولشویی سرعت 
همچنین  است،  شده  صادر  قطعی  رای  پولشویی  با  مقابله 
این  از  که  مالی شناسایی شدند  پرونده  فاقد  ۶۰۰۰ شخص 

محل ۲۰ هزار میلیارد تومان ظرفیت مالیاتی ایجاد شد. 
پولشویی  با  مقابله  همایش  نخستین  در  خاندوزی  احسان 
کشور  سیاستگذاران  کرد:  اظهار  تروریسم  مالی  تامین  و 
اجرای  خواهان  یا  می کنند  تعقیب  را  تولید  رشد  هدف  اگر 
کیفیت حکمرانی و هوشمندسازی حکمرانی هستند چاره ای 
جز این ندارند که نظام مالی مشوق تولید را در اقتصاد ایران 

تشویق و نظام مالی مخرب تولید را تضعیف کنند.
متاسفانه در سال های گذشته جریان های مخرب  افزود:  وی 
شبکه های  و  رسمی کشور  بسترهای  از  گیری  بهره  با  تولید 
اطلاعاتی و مالی، جریان مالی ضد تولید ایجاد کرده بودند 
و اقتصاد کشور را تخریب می کردند. این جریان غیر شفاف 
نظام  تا  بود  شده  باعث  و  نیست  پایبند  قاعده ای  هیچ  به 
اقتصادی کشور به سمت بخش های غیر مولد سنگین شود.

سال  دو  در  اینکه  بیان  با  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
مقابله  جریان   ۱۴۰۱ سال  ابتدای  از  خصوص  به  و  گذشته 
بخش های  در  شد  یادآور  است  گرفته  سرعت  پولشویی  با 
کوتاهی هایی  داشت.  وجود  مشکلاتی  نهادی  غیر  و  نهادی 
اسکان  داریی ها،  ثبت  خارجی،  اتباع  هویت  مورد  در 

که  بود  گرفته  قبیل صورت  این  از  موضوعاتی  و  خانوارها 
فضای آسانی را برای پولشویی و منشا آن یعنی قاچاق اعم 
از قاچاق ارز، مواد مخدر، سفته بازی در بازارهای غیر مولد 

فراهم می کرد.
خاندوزی تصریح کرد: در یک سال و نیم گذشته اقداماتی 
گرفت.  صورت  پولشویی  با  مقابله  سیاستگذاری  حوزه  در 
با  در این مدت معادل کل چهار سال دولت قبل در مقابله 
جبران  ماندگی ها  عقب  تا  گرفت  صورت  تلاش  پولشویی 
ملی  سند  مورد  در  ملی  اقدام  برنامه  مثال  بطور  شود. 
ارزیابی ریسک کشور ابلاغ شد.وی با بیان اینکه هم افزایی 
بازرسی،  اقتصاد، سازمان  بانک مرکزی، وزارت  بین  خوبی 
با پولشویی صورت  امر مقابله  دادگستری و قوه قضائیه در 
گرفته است، گفت: انتقادی که طی سال های گذشته به مسئله 
با  مقابله جدی  عمل  در  که  بود  این  می شد  وارد  پولشویی 
این پدیده صورت نمی گرفت اما ثمره اقدامات یک سال و 
نیم اخیر این بوده که بیش از ۳۶ پرونده مقابله با پولشویی 
قطعیت یافته است.خاندوزی خاطرنشان کرد: از ابتدای سال 
۱۴۰۱ تعداد ۶۰۰۰ شخص فاقد پرونده مالی که دانه درشت 
از  نتوانند  تا  شدند  معرفی  مالیاتی  امور  سازمان  به  هستند 
خلاهای موجود استفاده کنند. حدود ۲۰ هزار میلیارد تومان 
هدف  البته  که  شد  ایجاد  مالی  ظرفیت  نفر   ۶۰۰۰ این  از 
مالی  جریان  سازی  سالم  بلکه  نیست  دولت  درآمد  افزایش 

اقتصاد کشور است.
بانک ها  در  پولشویی  با  مقابله  واحد   ۳۰۰ اینکه  بیان  با  وی 
قواعد  تمامی  در  گفت:  است،  شده  ایجاد  بخش ها  سایر  و 
پولشویی توجه  با  مقابله  به مسئله رعایت  حسابرسی کشور 
دستگاه  هیچ  بانکی  تراکنش های  و  پز  مسئله  در  می شود 

پذیرنده ای نمی تواند به حساب قابل رصد متصل نباشد.
پرونده های  سازی  کیفی  گذشته  در  خاندوزی  گفته  به 
مشکوک  تراکنش های  می شد  باعث  که  نداشت  مالی وجود 
تراکنش ها  این  جزئیات  وقتی  می شد.  تولید  بانک ها  توسط 
آن  مورد  در  کافی  اطلاعات  می دیدیم  می کردیم  بررسی  را 

وجود ندارد و به همین دلیل منجر به صدور رای نمی شد.
اطلاعات  هزار   ۱۱ مدت  این  طی  کرد:  بیان  اقتصاد  وزیر 
کردن  یکپارچه  به  که  شده  داده  مالی  اطلاعات  مرکز  به 
اطلاعات منجر شده است. همچنین برای ۴۴۰ شخص حقیقی 
محدودیت  داشتند  مشکوک  مالی  معاملات  که  حقوقی  و 
با  مقابله  برای  را  متعددی  ابزارهای  واقع  در  شدیم.  قائل 

پولشویی بکار گرفتیم تا این پدیده را پر هزینه کنیم.
اینکه  بر  مبنی  جمهور  رئیس  تاکید  به  اشاره  با  خاندوزی 
گفت:  نشود،  داده  افراد  به  فساد  و  جرم  ارتکاب  امکان 
در  پرونده های کمتری  که  برویم  به سمتی  کنیم  باید تلاش 
نظام گردش  باید  راستا  این  در  تولید شود.  دستگاه قضایی 

مالی اقتصاد کشور را شفاف و نظام مند کنیم.

دنبال  به  ایران  اسلامی  جمهوری  کرد:  تاکید  جمهور  رئیس 
را  کسی  هر  دست  و  است  جهان  کشورهای  همه  با  تعامل 
که برای همکاری و دوستی به طرف ما دراز شود، به گرمی 
می فشاریم، اما نیروهای مسلح توانمند ما دستی را که برای 
تعرض و تعدی به سوی ایران دراز شود، قطع خواهند کرد. 
سید ابراهیم رئیسی در دیدار مدیران ارشد و نخبگان وزارت 
صنعت  روز  مناسبت  به  مسلح،  نیروهای  پشتیبانی  و  دفاع 
به روز  و  پیشرفته  بزرگ،  دستاوردهای  و  اقدامات  دفاعی، 
را  غیرنظامی  و  نظامی  حوزه های  در  کشور  دفاعی  صنایع 
جلوه هایی از تولید قدرت در راستای دفاع از کشور و مایه 

اطمینان و آرامش مردم دانست.
را  منطقه  در  ایران  مسلح  نیروهای  حضور  جمهور  رئیس 
و  امنیت آفرین  بیگانه،  نیروهای  ناامن ساز  حضور  برخلاف 
کشور  دفاعی  صنایع  داشت:  اظهار  و  دانست  اطمینان  مایه 
و  اقتدار  امنیت،  ارتقای  و  تامین  در  مسلح  نیروهای  پشتیبان 

بازدارندگی جمهوری اسلامی هستند.

دستاوردهای  سرریز  به  اشاره  با  ادامه  در  جمهور  رئیس 
بخش های  دیگر  به  کشور  دفاعی  صنایع  پیشرفته  و  فناورانه 
هواپیمای  ساخت  برای  تلاش  امروز  کرد:  تصریح  صنعتی 
مسافربری به اعتبار پیشرفت ها و توانمندی هایی است که در 

صنایع دفاعی کشور به دست آمده است.
رئیسی با بیان اینکه صنایع دفاعی و هسته ای کشور با وجود 
سنگین ترین تحریم ها، بیشترین پیشرفت را داشته اند، انگیزه، 
به  موفقیت در دستیابی  از عوامل اصلی  را  پشتکار  همت و 
برای  ارتباطی  خط  یک  ایجاد  بر  و  دانست  پیشرفت ها  این 
دیگر  صنایع  به  دفاعی  دستاوردهای  و  پیشرفت ها  سرریز 

تاکید کرد.
رئیس جمهور در ادامه همچنین با تاکید بر ضرورت جدیت 
در صیانت از این دستاوردهای بزرگ و مقابله با فتنه و نفوذ 
دشمن برای مختل کردن آنها، نیروی انسانی متخصص کشور 

را از مهمترین سرمایه های صنایع دفاعی دانست.
رئیسی در بخش دیگری از سخنانش تصریح کرد: جمهوری 

با همه کشورهای جهان است  تعامل  به دنبال  ایران  اسلامی 
و دست هر کسی را که برای همکاری و دوستی به طرف ما 
دراز شود، به گرمی می فشاریم، اما نیروهای مسلح توانمند ما 
دستی را که برای تعرض و تعدی به سوی ایران دراز شود، 

قطع خواهند کرد.
آماده  صحنه،  در  حاضر  و  متدین  مردم  جمهور  رئیس 
مهمترین  را  )ع(  الحسین  اباعبدالله  به  دلداده  و  خطرپذیری 
خاطرنشان  و  معرفی  ایران  اسلامی  جمهوری  قدرت  مولفه 
مسلح  نیروهای  و  مردم  که  است  فهمیده  نیز  دنیا  کرد: 

بابصیرت مولفه های اصلی قدرت ما هستند.
رئیس جمهور در پایان سخنان خود، بازدید از این نمایشگاه 
امیدوارکننده  دستاوردها،  بالای  سطح  و  تنوع  لحاظ  به  را 
توصیف کرد و گفت: امروز قاطعانه می توانیم ایران را در دنیا 
کشوری پیشرفته و فناور معرفی کنیم که این مسئله با همت 
و دست توانای دانشمندان جوان ما و تحت هدایت های رهبر 

معظم انقلاب اسلامی حاصل شده است.

وزیر ارتباطات :

می توانیم بساط فیلترشکن فروشی را جمع کنیم

خاندوزی اعلام کرد

شناسایی ۶هزار فراری مالیاتی دانه درشت
صدور رای قطعی برای ۳۸ پرونده مقابله با پولشویی

عضو کمیسیون برنامه و بودجه :
کالابرگ نمی تواند جایگزین یارانه 

نقدی شود
لایحه  در  گفت:  مجلس  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  عضو 
بودجه سال ۱۴۰۰ به جز حدود ۳۱۰ همت که برای یارانه 
تأمین  برای  کلی  به صورت  را  مبلغی  یک  گذاشتیم،  نقدی 

برخی از موارد از جمله کالابرگ در نظر گرفتیم. 
طرح  جدید  مرحله  درباره  بامهر،  گفتگو  در  زنگنه  محسن 
اعتبار  درصدی   ۳۰ افزایش  بر  مبنی  الکترونیک  کالابرگ 
یارانه ای و ثبات یک ساله قیمت ۱۱ قلم کالای اساسی برای 
همه خانوارهای دهک های اول تا سوم، اظهار داشت: ما در 
برای  که  به جز حدود ۳۱۰همت  بودجه سال ۱۴۰۰  لایحه 
برای  کلی  به صورت  را  مبلغی  یک  گذاشتیم،  نقدی  یارانه 
تأمین برخی از موارد از جمله کالابرگ در نظر گرفتیم. یعنی 

به دولت برای اعطای کالابرگ الکترونیک اختیار دادیم.
وی بیان کرد: نظرم این است که اگر ما می خواهیم به مردم 
باشد  نقدی  یارانه  از  باید آن کالابرگ جدا  کالابرگ دهیم، 
که  است  آن  مسئله  این  علت  می شود.  پرداخت  الان  که 
معیشتی  مشکلات  به  توجه  با  نقدی خود  یارانه  برای  مردم 
گذشته  ماه  چند  تجربه  و  کردند  ریزی  برنامه   دارند،  که 
شاید  و  باید  که  طور  آن  داده  نشان  هم  قبلی  طرح های  و 
استقبالی از کالابرگ الکترونیکی صورت نگرفت و این کار، 

مردم را درگیر محاسبات ریاضی و عددی می کند.
اسلامی  شورای  مجلس  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  عضو 
بخواهیم  ما  اگر  که  است  آن  بنده  بینی  پیش  کرد:  تصریح 
یارانه نقدی را تبدیل به کالابرگ کنیم، خیلی از آن استقبال 
همین  به  را  نقدی  یارانه  پرداخت  دولت  است  بهتر  نشود. 
روش ادامه دهد و اگر می خواهد کالابرگ دهد، از سایر منابع 

که در بودجه پیش بینی شده است، استفاده کند.
نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: به جای تخفیفات ۲۰ تا ۳۰ درصدی برخی از کالاهای 
اساسی، بهتر است دولت اعلام کند ما یک کالابرگ جدا از 
افراد می توانند  از دهک ها می دهیم و  به برخی  نقدی  یارانه 

از آن استفاده کنند.
زنگنه ادامه داد: زمانی که موضوع کالابرگ در مجلس دنبال 
می شد، پیشنهاد ما این بود که دولت به صورت کالابرگ مابه 
التفاوت سبد غذایی مردم را دهد. مطابق با علم اقتصاد زمانی 
که درآمدی برای خانواری ایجاد می شود، قطع آن درآمد و 
تبدیل آن به هر چیز غیرنقدی، تبعات بسیار ناگواری برای آن 
خانوار دارد چرا که آنان مصرف خود را بر اساس آن درآمد 

تنظیم می کنند.
عضو هیئت رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه 
اظهار داشت: در اقتصاد گفته می شود زمانی که شما درآمد 
وفق  شرایط  آن  با  را  خودشان  افراد  می برید،  بالا  را  مردم 
آن  می گیرید،  آنان  از  را  درآمد  آن  که  زمانی  و  می دهند 
افراد به همان سطح مصرف قبلی عادت کردند و نمی توانند 
آن  که  می شود  باعث  این  و  دهند  کاهش  را  خود  مصرف 
خانوار یا بدهکار شود یا بخواهد از جاهای دیگر پول فراهم 

کند و تبعات منفی دارد.
زنگنه گفت: پیشنهاد ما آن است که ما ۳۱۰ همت برای یارانه 
همین  بر  را  آن  دولت  و  گرفتیم  نظر  در  معیشتی  و  نقدی 
اساس پیش ببرد و منابع دیگری برای کالابرگ گذاشتیم که 
برای  منابع  آن  از  می تواند  دولت  و  است  دولت  اختیار  در 

اعطای کالابرگ الکترونیک استفاده کند.

حدود ۳ میلیارد دلار از داراییهای ارزی بلوکه شده ایران در 
عراق از طریق بانک مرکزی برای واردات کالاهای اساسی 
اثر ملموسی در کاهش  تخصیص داده شد که این موضوع 

قابل توجه رسوب کالا در بنادر کشور داشته است. 
همزمان با سرعت گرفتن تحرکات برای آزادسازی ۶ میلیارد 
اسلامی  جمهوری  مرکزی  بانک  ارزی  داراییهای  از  دلار 
ایران در کشور کره جنوبی اخبار مهمی درباره نهایی شدن 
آزادسازی بخش دیگری از داراییهای ارزی کشور مطرح شده 
است. لازم به ذکر است،  از اواسط ۲۰۱9 دسترسی کشور 
حتی برای واردات کالاهای اساسی و اقلام غیر تحریمی نیز 
با اقدامات انجام شده  محدود و غیر ممکن شده بود، حالا 
برای  نهایی  اقدامات  کشورمان  خارجی  سیاست  حوزه  در 
ماه  شهریور  اواسط  تا  و  شده  نهایی  مبالغ  این  آزادسازی 
حدود ۶ میلیارد دلار از کره در حساب ۶ بانک خصوصی 

ایرانی قرار خواهد گرفت.
ارزی  داراییهای  از  دلار  میلیارد   ۳ کارسازی  و  تخصیص 

بلوکه شده در عراق برای واردات نهاده دامی
المللی  بین  تعاملات  قبل  مدتی  دهد  می  نشان  ها  پیگیری 
در مورد آزادسازی بخش دیگری از داراییهای کشورمان در 
عراق نیز نهایی شده و هم اکنون حدود ۳ میلیارد دلار از این 
منابع که پیشتر حتی برای مصارف غیر تحریمی نیز قابلیت 
جابه جایی نداشت برای واردات نهاده دامی تخصیص یافته 

است.
باتوجه به اینکه پیشتر دولت از این منابع برای مصارف جاری 
بودجه ای خود با ارقامی مانند ۵ الی ۸ هزار تومان به ازای هر 
دلار استفاده کرده است و به ازای آن پایه پولی نیز افزایش 
یافته، حالا با تخصیص این ۳ میلیارد دلار به واردکنندگان 
نهاده دامی به ازای هر دلار ۲۸۵۰۰ تومان انتظار می رود این 

کار اثرات مشخص در کاهش پایه پولی داشته باشد.
تخصیص ۱۰ میلیارد دلار از منابع بلوکه شده برای واردات 

نهاده های دامی و دارو 
به گزارش تسنیم، با توجه به تخصیص حداقل ۳ میلیارد دلار 
از منابع پیشتر بلوکه شده کشور در عراق در کنار آزادسازی 
و تخصیص قریب الوقوع  ۶ میلیارد دلار از منابع آزادشده 
بانک مرکزی در کشور کره جنوبی به نظر میرسد بخش عمده 
نیازهای وارداتی در سال جاری مرتفع شده و از این بابت 

چالشی گریبان گیر فضای اقتصادی ایران نخواهد شد.

تخصیص و کارسازی ۳ میلیارد 
دلارِ بلوکه شده ایران در عراق 

برای واردات نهاده دامی 

رئیسی در دیدار مدیران ارشد و نخبگان وزارت دفاع:

ایران به دنبال تعامل با همه کشورهاست

هواپیمای  با  زیاد  اروپا:  به  مدودف  توصیه 
اسباب بازی ذوق زده نشوید

که  بازی  »از  تا  کرد  توصیه  اروپا  به  روسیه  امنیت  شورای  معاون 
نشود. ذوق زده  زیاد  است،  انداخته  به راه  اسباب بازی«  هواپیمای  با 

دیمیتری مدودف اشاره به تصمیم غرب برای تامین جنگنده اف-۱۶ 
برای اوکراین، به اروپا هشدار داد درباره این بازی که به  راه انداخته 
آنالنا  اظهارات  به  واکنش  در  نشود.مدودف  ذوق زده  زیاد  است، 
بربوک، وزیر خارجه آلمان که این تصمیم غرب را »یک روز خوب 
برای اوکراین و اروپا« توصیف کرده بود، در کانال تلگرامی خود 
نوشت: زیاد از حد با هواپیماهای اسباب بازی، بازی نکنید و ذوق زده 

نشوید بچه ها! شاید »روز خوب« بعدیِ اروپا، آخرین روزش باشد.
زلنسکی: اوکراین پیروز جنگ است!

با  نبرد  در  می تواند  که کشورش  مدعی شد  اوکراین  رئیس جمهور 
روسیه پیروز شود!رئیس جمهور اوکراین نسبت به تبعات شکست این 
کشور در نبرد با روسیه هشدار داد.»ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهور 
اوکراین روز دوشنبه مدعی شد که اگر اوکراین بازنده نبرد با روسیه 
باشد، تمامی همسایه های روسیه در خطر خواهند بود.رئیس جمهور 
اوکراین، در جریان سخنرانی در پارلمان دانمارک، ادعا کرد که در 
بین خواهد رفت. از  المللی  بین  قوانین  اوکراین،  صورت شکست 

به ادعای زلنسکی، در این صورت دموکراسی های جهان می توانند 
هدف حملات موشکی، شورش مزدوران یا اقدامات بی ثبات کننده 

قرار می گیرند.
سهل انگاری ترامپ در طرح فوق محرمانه جنگ با 

ایران
»مارک میدوز«، رئیس کارکنان کاخ سفید در زمان ریاست جمهوری 
که  است  گفته  ترامپ  قضائی  پرونده  بازرسان  به  ترامپ  دونالد 
نمی تواند به خاطر بیاورد که ترامپ هرگز دستور از طبقه بندی خارج 
کردن اسناد محرمانه را داده باشد.اظهارات مارک میدوز، رئیس سابق 
کارکنان کاخ سفید با دفاع علنی اولیه دونالد ترامپ، رئیس جمهور 
سابق آمریکا در پرونده اسناد طبقه بندی شده مغایرت دارد.ترامپ 
اختیار داشتن  با در  ارتباط  اتهام مجرمانه جداگانه در  با ۴۰  اکنون 
این اسناد روبرو است: از نگهداری غیرقانونی اطلاعات دفاع ملی تا 

جرایم مختلف مرتبط با انسداد دسترسی به این اسناد.
رسانه آمریکایی: بیش از ۴۰ کشور خسته از غرب، 

خواستار عضویت در بریکس هستند
نشست بین المللی گروه بریکس در آفریقای جنوبی توجه کشورهایی 
را که از بلوک های قدرت غربی خسته شده اند، جلب کرده است.  
ابراز تمایل کرده اند که در کنار برزیل، روسیه،  بیش از ۴۰ کشور 
هند، چین و آفریقای جنوبی به گروه بریکس بپیوندند. این گروه در 
حال بررسی پذیرش عضویت اعضای جدید است.در میان کسانی که 
برای عضویت در بریکس ابراز تمایل کرده اند، ده ها کشور درخواست 
عضویت رسمی داده اند .ایران، عربستان سعودی، امارات، اندونزی و 
ونزوئلا در میان کشورهایی هستند که برای عضویت در این بلوک 

قدرت درخواست داده اند.
کره شمالی درباره آغاز یک »جنگ گرماهسته ای« 

هشدار داد
کره  با  واشنگتن  نظامی  نزدیک  روابط  داد،  هشدار  یانگ  پیونگ 
جنوبی منطقه را به یک جنگ هسته ای نزدیکتر می کند. آژانس خبری 
مرکزی کره شمالی )KCNA( گفته که رزمایش ۱۱ روزه بین نیروهای 
آمریکایی و کره جنوبی موسوم به »سپر آزادی اولچی« آماده سازی 
برای یک جنگ واقعی به منظور حمله به کره شمالی است و موضع 
متخاصم این رزمایش بیش از هر زمان دیگری قابل توجه می شود.این 
خبرگزاری همچنین در بخشی از مطلب خود آورده است: وضعیت 
حاکم مستلزم آن است که ارتش این کشور ابتکار عملی تهاجمی و 

قاطعانه برای جنگ را اتخاذ کند.
 سازمان ملل:شهرک های واقع در مناطق فلسطینی 

غیرقانونی هستند
هماهنگ کننده روند صلح خاورمیانه در سازمان ملل تاکید کرد: بر 
اساس قوانین بین المللی، تمامی شهرک های واقع در مناطق فلسطینی 
غیرقانونی بوده و مانع بزرگی برای برقراری صلح هستند. تور وینسلند 
اظهار کرد: مسؤولان رژیم صهیونیستی ۵۸ زیرساخت فلسطینی در 
یا  منطقه »ج« کرانه باختری و شش زیرساخت در قدس شرقی را 
تخریب کرده، یا به تصرف خود درآورده و یا مالکان آنها را مجبور 
به تخریب کردند که در نتیجه آن ۲۸ فلسطینی از جمله ۱۴ کودک 

آواره شدند.
خانه هیتلر در اتریش پاسگاه پلیس می شود

وزارت کشور اتریش اعلام کرد که پس از سال ها کشمکش قانونی، 
نیز  پلیس و  به یک مرکز  دولت تصمیم گرفته است خانه هیتلر را 
مرکزی برای آموزش حقوق بشر تبدیل کند.سخنگوی وزارت کشور 
تغییر  این  که  است  گفته  فرانسه  خبرگزاری  به  باره  این  در  اتریش 
کاربری از دوم اکتبر سال میلادی جاری آغاز خواهد شد.وی گفت 
که پس از بازسازی معماری، یک پاسگاه پلیس و یک مرکز آموزشی 
برای افسران حقوق بشر در این ساختمان که گذشته سنگینی در پس 

زمینه خود دارد، برقرار خواهد شد.
آمریکا فروش بالگرد تهاجمی »آپاچی« به لهستان 

را تایید کرد
آژانس همکاری امنیت دفاعی ایالات متحده اعلام کرد، این کشور 
تجهیزات  و   ۶۴E-AH »آپاچی«  تهاجمی  بالگرد  فروند   9۶ فروش 
مربوطه به لهستان را به ارزش تقریبا ۱۲ میلیارد دلار تایید کرد. آژانس 
همکاری امنیت دفاعی ایالات متحده در بیانیه ای عنوان داشت: فروش 
پیشنهادی این بالگردها از اهداف سیاست خارجه و امنیت ملی آمریکا 
ثبات سیاسی و  برای  نیرویی  به عنوان  ناتو،  امنیت  ارتقاء  از طریق 
پیشرفت اقتصادی در اروپا، حمایت خواهد کرد.وزیر دفاع لهستان 
پیشتر تاکید کرده بود که داشتن بالگرد آپاچی »مهم و ضروری« است.

روابط  مشکلات  درباره  چین  نخست وزیر  هشدار 
تجاری با آمریکا

نخست وزیر چین به رئیس شورای بازرگانی آمریکا و چین که در 
راس هیئتی به پکن سفر کرده، گفت روابط دوجانبه و همکاری های 
با مشکلاتی مواجه  متحده  ایالات  میان چین و  اقتصادی و تجاری 
است.   اظهارات لی چیانگ، نخست وزیر چین در بحبوحه سرد شدن 
روابط میان این دو اقتصاد بزرگ جهان و پیش از سفر مورد انتظار 
جینا ریموندو، وزیر بازرگانی ایالات متحده به چین در اواخر ماه اوت 
ایالات  با  بیان شد.نخست وزیر چین گفت که کشورش مایل است 
متحده برای محافظت مشترک از قوانین تجارت بین المللی و تضمین 

ثبات زنجیره های صنعتی جهانی همکاری کند.
شرم  ایران  علیه  نتانیاهو  اتهام  عبری:  رسانه های 

آور است
رسانه های عبری گزارش دادند، ایران هیچ ارتباطی با تیراندازی که 
روز دوشنبه در الخلیل رخ داد، ندارد. رسانه های عبری متهم کردن 
ایران در خصوص حمله تیراندازی در الخلیل توسط بنیامین نتانیاهو، 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی را »بسیار شرم آور« خواندند.راویو 
می گوید:  صهیونیستی  رژیم   ۱۳ کانال  سیاسی  تحلیلگر  دوروک، 
»سال هاست که ما کشورهای عربی را وقتی هر اتفاق منفی می افتد، 

به تمسخر می گیریم، زیرا آنها بلافاصله اسرائیل را متهم می کنند.«
ترامپ: پنج شنبه به زندان جورجیا می روم

و  ایالت جورجیا  دادگاه  کیفرخواست  به  واکنش  ترامپ در  دونالد 
چندین اتهام از جمله »عدم تمکین در برابر قانون« در شبکه اجتماعی 
خود اعلام کرد که روز پنج شنبه به آتلانتا خواهد رفت تا خود را 
تسلیم زندان جورجیا کند. دونالد ترامپ، رئیس جمهوری سابق آمریکا 
در شبکه اجتماعی خود تحت عنوان »تروث سوشال« نوشت: »من 
روز پنج شنبه به شهر آتلانتا در جورجیا خواهم رفت تا دستگیر بشوم«. 
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مدیرعامل آب منطقه ای گیلان:
مخزن ۲ هزار متر مکعبی رحیم 

آباد آماده بهره برداری است

سردار عبدالله پور:
دومین کنگره هشت هزار شهید گیلان 

سرپرست فرمانداری رشت گفت : همزمان با هفته دولت، 248 در بهار سال آینده برگزار می شود 
پروژه با اعتبار دو هزار و ۳۰۵ میلیارد توماندر شهرستان رشت 

به بهره برداری می رسد.
رشت  شهرستان  اداری  شورای  نشست  در  عاشوری«  »کیا 
با  برگزار شد،  فرمانداری  با حضور مدیران شهرستان در  که 
گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر اظهار کرد: 
طول مدت مدیریتی ریاست جمهوری شهید رجایی فقط 28 
روز بود و با اینکه سالها از شهادت ایشان می گذرد، اما اخلاق 

مدیریتی ایشان همچنان سرلوحه مدیران است.
با عزت  عمر  از  سال   44 افزود:  فرمانداری رشت  سرپرست 
نظام اسلامی می گذرد، اما دشمن از هیچ هجمه و تقابلی در 
مقابله با این نظام مقدس نگذشته، بلکه با تمام قوا و امکانات 

به دشمنی و توطئه پرداخته است.
وی با برشمردن دستاوردهای نظام اسلامی در بعد از انقلاب، 
امکانات،  بهداشت، سلامت،  در حوزه  انقلاب  از  قبل  گفت: 
سواد و فرهنگ بدترین وضعیت را داشتیم اکنون هم شاید کم 
امکانات در  اما پیشرفت زیرساخت ها و  باشد  و کاستی هایی 
امامین  تدبیر  با  که  است  انقلاب  دستاوردهای  روستاها جزو 
داشته  گفتن  برای  حرفی  حوزه ها  همه  در  توانستیم  انقلاب 

باشیم.
امتداد  در  ما  کشور  روزی  یک  کرد:  تصریح  عاشوری 
سیاست های لاینفک استکبار جهانی اداره می شد و یا توپ های 
بعثی خیلی از استان های جنوبی را مورد اصابت قرار دادند اما 
امروز به برکت خون شهدا، دشمن را در سوریه و لبنان متوقف 
ایثار  و  رشادت ها  و  بدانیم  را  داشته ها  قدر  باید  لذا  کردیم 
جوانانی که از جان خود گذشتند را به نسل جوان منتقل کنیم.

معظم  مقام  فرمایش  به  اشاره  با  رشت  فرمانداری  سرپرست 
»نزدیک  اینکه  بر  مبنی  سپاه  فرماندهان  با  دیدار  در  رهبری 
و  محاصره ها  رغم  علی  کرد:  بیان  ممنوع«  خستگی  قله ایم، 
تحریم ها و دشمنی ها الان به قله نزدیک شده ایم و باید برای 

خدمت به مردم از تمام توان بهره مند شویم.
با بیان اینکه دولت مردمی ایران قوی از زمانی که  عاشوری 
با  تا  کرد  تلاش  شد  دار  عهده  را  کشور  اجرایی  مسئولیت 
اقدامات و عملکردها امیدآفرینی را در مردم احیا کند، تصریح 
کرد: به عنوان یک مدیر تراز انقلابی این مسئولیت امانتی است 
که باید این فرصت را برای خدمت صادقانه به مردم غنیمت 

بدانیم، مردم ایران بهترین ملت دنیا هستند.
مدیریت  در شرایطی سکاندار  سیزدهم  دولت  کرد:  بیان  وی 
از  را  بسیاری  فرصت های  اقتصادی  لحاظ  از  که  شد  دولت 
بودجه  کسری  تومان  میلیارد  هزار   ۳۰۰ بودیم،  داده  دست 
داشتیم، خزانه منفی 44 هزار میلیارد تومان بود، رشد اقتصادی 
کشور در دهه 9۰ زیر صفر بود علاوه بر اینها به جهت شیوع 

کووید 19 روزانه 7۰۰ کشته در کشور داشتیم.
عمر  از  سال  دو  از  بیش  گفت:  رشت  فرمانداری  سرپرست 
دولت سیزدهم می گذرد، در سطح اقتصادی با رشد ۳ درصدی 
با  شده،  تقویت  همسایه  کشورهای  با  تعامل  است،  مواجه 
شده،  منعقد  دوجانبه  همکاری های  قرارداد  چین  و  روسیه 
درآمد،  شانگهای  همکاری های  سازمان  عضویت  به  کشور 
پول های بلوکه شده کشور از عراق و کره آزاد شد و اجرای 
اینها از دستاوردهای دولت  طرح رتبه بندی معلمان که همه 

مردمی ایران قوی است.
عاشوری با تأکید بر اینکه هیچ فاصله ای بین مدیران و مردم 
وجود ندارد، تصریح کرد: مدیران شهرستان رشت توجه کنند 

مردم  دغدغه های  و  صحبت ها  پذیرای  رویی  گشاده  با  باید 
باشند زیرا ما مسئول شده ایم تا دغدغه ها و مشکلات مردم را 

برطرف و به آنان خدمت کنیم.
هفته دولت در شهرستان  پروژه های  افتتاح  وی در خصوص 
با  پروژه   248 دولت  هفته  با  همزمان  امسال  افزود:  رشت 
اعتبار 2 هزار و ۳۰۵   میلیارد تومان در شهرستان رشت به 
سال  به  نسبت  پروژه  تعداد  نظر  از  که  می رسد  بهره برداری 

گذشته 4۰ درصد رشد داشته است.
ایجاد1351فرصت شغلیبا افتتاح پروژه های هفته دولت

پروژه های  افتتاح  با  اینکه  بیان  با  فرمانداری رشت  سرپرست 
 1۰62 که  می شود  ایجاد  شغلی  فرصت   1۳۵1 دولت  هفته 
مجموع  از  گفت:  است،  دائم  اشتغال   289 و  موقت  اشتغال 
پروژه های امسال، 222 پروژه با هزینه کرد 1۳19 میلیارد تومان 
متعلق به بخش دولتی و 26 طرح با اعتبار 986 میلیارد تومان 

متعلق به بخش خصوصی است.
عاشوری افزود: 91 پروژه در فصل عمران شهری و روستایی با 
هزینه کرد 7۰۵ میلیارد تومان به بهره برداری می رسد که شامل 
روستایی،  و  شهری  معابر  آسفالت  شهری،  بوستان  احداث 
ترمیم و لکه گیری آسفالت، توسعه کارخانه کودآلی، آبرسانی 
به روستاها، حفر و تجهیز چاه های آب، اجرای طرح هادی، 

اصلاح و توسعه شبکه توزیع برق می شود.
افتتاح 103 پروژه در حوزه انرژی 

وی بیان کرد: 1۰۳ پروژه با اعتبار 282 میلیارد و 2۰۰ میلیون 
تومان در حوزه انرژی است، همچنین ۵ پروژه و طرح با هزینه 
کرد 19 میلیارد تومان در حوزه کشاروزی، 12 پروژه در فصل 
میلیون تومان، یک پروژه  میلیارد و 2۰۰  اعتبار 7  با  حمایتی 
در حوزه ورزش با اعتبار یک میلیارد و 9۳۰ میلیون تومان، ۵ 
طرح در حوزه صنعت و طرح های اشتغالزا با اعتبار ۵ میلیارد 
و ۵۰۰ میلیون تومان، 1۳ پروژه در حوزه گردشگری با اعتبار 
توسعه  حوزه  در  پروژه   ۵ تومان،  میلیون   1۰۰ و  میلیارد   67

در  پروژه   7 تومان،  میلیارد   894 اعتبار  با  صنعتی  واحدهای 
حوزه بهداشت و درمان با اعتبار 9 میلیارد و 1۵۰ میلیون تومان 
اعتبار  با  ملی  مسکن  و  مسکن  تعاونی  حوزه  در  پروژه   6 و 
۳1۳ میلیارد و 12۰ میلیون تومان از دیگر پروژه های قابل بهره 

برداری همزمان با هفته دولت در شهرستان رشت است.
نیازمند 700 میلیارد تومان  نیمه تمام رشت،  107 پروژه 

اعتبار 
سرپرست فرمانداری رشت با تأکید بر اینکه اتمام پروژه های 
نیمه تمام در اولویت قرار داشت، گفت: در حال حاضر 1۰7 
میلیارد   7۰۰ که  داریم  شهرستان  سطح  در  تمام  نیمه  پروژه 

تومان اعتبار نیاز دارند.
عاشوری تأکید کرد: پروژه های هفته دولت با هدف امیدآفرینی 
در خدمت به مردم قرار می گیرند، تمام تلاش دولتمردان این 
است که به عنوان خادم مردم، بتوانند شور و نشاط را به آنها 
مجلس  انتخابات  بودن  پیش  در  به  اشاره  با  کنند.وی  هدیه 
شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری تصریح کرد: حضور 
همه  باید  است،  مهم  بسیار  انتخابات  در  مردم  مشارکت  و 
خود  تلاش  تمام  امکانات  و  انسانی  نیروی  لحاظ  از  مدیران 
را برای برگزاری انتخابات باشکوه به کار گیرند، از حاشیه ها 
پرهیز شود و با هم افزایی و همدلی بستر برگزاری انتخاباتی 

امن و با مشارکت بالا فراهم کنید.
سرپرست فرمانداری رشت با اشاره به در پیش بودن اربعین 
حسینی، افزود: در راستای خدمت به زائران حسینی 7 موکب 
در رشت، یک موکب در کوچصفهان و یک موکب در سنگر 

آماده ارائه خدمت رسانی هستند.
عاشوری با اشاره به بحران جمعیتی استان تصریح کرد: طبق 
آمارها گیلان پیرترین استان کشور است، این به عنوان آسیب 
بسیار در  معنی تحمیل هزینه های درمانی  به  بزرگ  اجتماعی 
آینده است، لذا باید ازدواج و فرزندآوری در رأس امور قرار 

گیرد، اگر از این چالش عبور نکنیم ،دچار مشکل می شویم.

سرپرست فرمانداری رشت خبر داد

بهره برداری از ۲48 پروژه همزمان با هفته دولت در شهرستان رشت

فرمانده سپاه قدس گیلان از برگزاری دومین کنگره سرداران 
و هشت هزار شهید والامقام گیلان در بهار سال آینده خبر 
رشت،  در  گمنام  شهدای  یادمان   2 افتتاح  با  گفت:  و  داد 

تعداد این یادمان ها در گیلان به ۵۳ عدد رسیده است. 
 سردار محمد عبدالله پور فرمانده سپاه قدس گیلان در حاشیه 
نور و  پیام  دانشگاه  یادمان شهدای گمنام درمحوطه  افتتاح 
با  خبرنگاران  جمع  در  و  رشت  امیرالمومنین  علمیه  حوزه 
بیان اینکه زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدا باید به یک 
اظهار  مبدل شود،  اسلامی  مقدس جمهوری  نظام  در  اصل 
مدیون  را  خود  سربلندی  و  ایستادگی  اسلامی  ایران  کرد: 
خون پاک شهیدان هستند از این رو باید با ساخت یادمان 

و برگزاری مراسمات یادواره شهدا زنده نگه داشته شود.
در گیلان گفت:  گمنام  به حضور 142 شهید  اشاره  با  وی 
با تلاش های انجام شده در چند سال گذشته و با افتتاح 2 
یادمان شهدای گمنام در رشت، تعداد این یادمان ها در گیلان 

به ۵۳ عدد رسیده است.
 فرمانده سپاه قدس گیلان، نقش بسیج سازندگی در ساخت 
و  برشمرد  مهم  بسیار  را  استان  در  گمنام  شهدای  یادمان 
از  ریال  میلیارد   1۵ یادمان،   2 این  از  یک  هر  برای  افزود: 
سوی سازمان بسیج سازندگی سپاه قدس گیلان  و خیرین 

نیکوکار هزینه شده است.
عبدالله پور از برگزاری دومین کنگره سرداران و هشت هزار 
بیان  و  داد  خبر  آینده  سال  بهار  در  گیلان  والامقام  شهید 
این کنگره  باشکوه  برگزاری  برای  تمامی هماهنگی ها  کرد: 
در استان انجام و کمیته های مختلف در حال انجام وظایف 

محوله له خود هستند.
بسته معیشتی در گیلان  توزیع هشت هزار  به  اشاره  با  وی 
تصریح کرد: در راستای برگزاری کنگره هشت هزار شهید 
اختیار  در  و  تهیه  معیشتی  بسته  تعداد  این  امروز  گیلان، 

نیازمندان قرار گرفت.

رئیس اتاق اصناف گیلان گفت: پیاده روی اربعین اتحاد بین 
مسلمانان است و اتاق اصناف گیلان نیز همانند اتاق اصناف 
سایر استانها در تامین بخشی از احتیاجات موکب های اربعین 

مشارکت می کنند. 
اظهار  رسانه  اصحاب  با  خبری  نشست  در  تهیدست  علیرضا 
کرد: اقلامی را برای موکب های گیلان درنظر گرفتیم و در این 

خصوص حواله هایی صادر شده است.
از صنوف داوطلبانه و مطابق  میان برخی  این  افزود: در  وی 
اربعین  پیاده   زائران  ها و همچنین  به موکب  دارند  نذری که 
خدمت رسانی می کنند که این کمکها مجزا از خدمت رسانی 

اتاق اصناف گیلان است.
وی تصریح کرد: به عنوان مثال یکی از صنوف ۵۰۰ کیلوگرم 
نیاز را به یکی از موکب های گیلان در پیاده  از اقلام مورد 

روی اربعین حضرت امام حسین)ع( اهدا کرد.
پوشیده  کسی  بر  اصناف  اتاق  فعالیتهای  البته  داد:  ادامه  وی 

نیست و این صنف پس از پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی 
در همه بحرانها و حتی زمان جنگ تحمیلی در کنار مردم بوده 

و رسالت خود را انجام داده و می دهد.

در   97 سال  سیل  در  کرد:  اضافه  گیلان  اصناف  اتاق  رئیس 
و  داشتند  مثال زدنی  عملکردی  ها  گیلانی  نیز  گلستان  استان 
اتاق اصناف گیلان نیز در این خصوص در حد توان به سیل 

زدگان امدادرسانی کرد.
تهیدست در ادامه این نشست به لزوم رعایت حجاب اسلامی 
در صنوف اشاره و بیان کرد: اصناف موظفند که قوانین صنفی 
اما  است  موارد  این  از  یکی  نیز  حجاب  و  کنند  رعایت  را 
با  باید  کنندگان  مراجعه  بی حجابی  دلیل  به  تعطیلی صنوف 

مدیریت انجام شود.
وی خاطرنشان کرد: به طور مثال یکی از افراد بی حجاب برای 
دقایقی در یکی از فروشگاهها حضور یافت و حتی خرید هم 
انجام نداد اما آن صنف تعطیل و جریمه شد در صورتی که 
برخی قصد دارند تا با این کار خود و رعایت نکردن حجاب 
به اقتصاد کشور و اصناف ضربه بزنند که این امر نیز باید در 

برخورد با اصناف مدیریت شود.

سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری گیلان 
گفت: دلسوزان انقلاب نباید سکوت پیشه کنند و باید با جهاد 

تبیین به دنبال روشنگری و القای امید در جامعه باشند.
محمد جلایی عصر دوشنبه در همایش بزرگداشت روز جهانی 
مسجد که در مسجد جامع خمام برگزار شد، اظهار کرد: هدف 
از خلقت انسان ها از نگاه قرآن و اسلام، عبادت از سر شناخت 

و معرفت برای رسیدن به قله انسانی است.
تقوا  مسجد،  خروجی  و  محصول  اینکه  بر  تاکید  با  جلایی 
است، گفت: تقوا در یک کلام به معنای دوری جستن از اعمال 
و رفتاری است که خداوند سبحان نمی پسندد و انجام واجبات 

و فرامین الهی که موجب رشد انسان می شود.
جلایی با اشاره به کارکردهای متنوع مسجد از صدر اسلام تا 
کنون از قبیل محل قضاوت و اعزام لشکریان اسلام به جهاد 
گفت: دشمنی با مسجد در عصر ما نیز با اشکال متنوعی تداوم 
برای  که  معاند  مجازی  رسانه های  و  بنگاه ها  از  برخی  دارد، 
ضربه زدن به مسجد و دین، هر ساعت میلیون ها محتوای ضد 

دینی را وارد فضای مجازی می کنند.
وی ادامه داد: دشمنان با بمباران مجازی مخاطبان توسط صدها 
شبکه ماهواره ای و هزاران کانال مجازی به دنبال این هستند، 
اجازه تفکر و تصمیم گیری را از کاربران بگیرند، تا آنجا که 

حتی رفتار و اختیار کاربران را هم به دست بگیرند.
امروز شاهد بروز جاهلیت مدرن هستیم

با  استانداری  اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاونت  سرپرست 
بیان اینکه امروز شاهد بروز جاهلیت مدرن هستیم، افزود: از 
اثرات این رسانه ها و هجمه های تبلیغاتی باطل همین بس که 
شاهد هستیم یک خانم، منزل ۵ میلیاردی خود را به نام سگ 

مجازی  فضای  در  را  موضوع  این  افتخار  با  و  می کند  خود 
رسانه ای می کند.

سرپرست معاونت سیاسی امنیتی استانداری گیلان با بیان اینکه 
به  پیشرفت ها،  و  خدمات  همه  رغم  علی  اسلامی  جمهوری 
طور قطع با مشکلات و کاستی هایی روبرو است و بعضاً شاهد 
از  برخی  در  ویژه  به  افزود:  هستیم،  ناکارآمدی ها  از  برخی 
دولت های گذشته، شاهد خمودگی و گره زدن همه مشکلات 
مردم به مذاکرات با آمریکا و چند کشور غربی بوده ایم که این 
موضوع موجب عقب افتادگی کشور طی این سالیان و تحمیل 

فشارهای اقتصادی مضاعف به مردم شد.
جلایی ادامه داد: امروز شاهد هستیم که زبان برخی از همین 
به  و  است  باز شده  انتخابات  آستانه  در  موجود  بانیان وضع 
اقدامات  و  تصمیمات  قبال  در  مردم  به  بودن  پاسخگو  جای 

ناصحیح خود، ژست طلبکارانه به خود می گیرند.
امنیتی کردن همه  بر  مبنی  استراتژی دشمنان  به  اشاره  با  وی 
موضوعات اجتماعی و اقتصادی در کشور از طریق رسانه های 

مزدور، گفت: در همین راستا اگر امروز عده ای از مردم یک 
به مشکل  را  آن  باشند، دشمن سریعاً،  داشته  به حقی  مطالبه 
امنیتی تبدیل می کند، در حالی که تنها چیزی که برای آنها مهم 
نیست ایران و مردم ایران است و هدف نهایی آنان نابودی و 

تجزیه ایران عزیز است.
دلسوزان انقلاب با جهاد تبیین به دنبال روشنگری باشند

سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری ادامه 
پیشه  سکوت  نباید  انقلاب  دلسوزان  شرایطی  چنین  در  داد: 
کنند و باید با جهاد تبیین به دنبال روشنگری و القای امید در 
جامعه باشند و در همین راستا مسجد و ائمه جماعات نیز نباید 
با  باید  بلکه  کنند  محدود  مسجد  فضای  در  را  خود  فعالیت 
رویکرد مسئله محور به دنبال حل مشکلات محله خود باشند.

جلایی با استناد به اعتراف یکی از تحلیلگران در مصاحبه با 
اینکه اگر فسادی وجود دارد  همین شبکه های معاند مبنی بر 
خود جمهوری اسلامی اینها را گرفته و برخورد کرده است، 
تصریح کرد: امروز کسانی مدعی فساد در جمهوری اسلامی 
هستند که خود از اساس با دین و احکام الهی مخالفند و به 
صورت علنی به دنبال ترویج فساد و بی بند و باری در جامعه 

هستند.
بزرگ  راهپیمایی  نفری  میلیون  بیست  بر  بالغ  اجتماع  به  وی 
اربعین اشاره کرد و افزود: این موضوع نشانگر این است علی 
تضعیف  در جهت  رسانه ای  هجمه های  و  تلاش ها  همه  رغم 
روحیه دینداری در جامعه، هر سال شاهد افزایش سیل عظیم 
همین  خداوند  یاری  به  که  هستیم  اباعبدالله  مکتب  عاشقان 
اجتماع عظیم، فراهم آورنده شرایط ظهور حضرت ولی عصر 

)عج( خواهد بود.

رئیس اتاق اصناف گیلان:

اصناف گیلان در تامین بخشی از احتیاجات موکبهای اربعین مشارکت می کنند

سرپرست معاونت سیاسی امنیتی استانداری گیلان:

دلسوزان انقلاب با جهاد تبیین به دنبال روشنگری باشند

انعقاد ۱۰ تفاهم نامه همکاری سازمان 
منطقه آزاد انزلی در نمایشگاه 
بین المللی گردشگری سلیمانیه 

آزاد  منطقه  سازمان  وگردشگری  اجتماعی  فرهنگی،  مدیر 
انزلی از انعقاد 1۰ تفاهم نامه همکاری با شرکت های حاضر 
عراق  سلیمانیه  بین المللی گردشگری  نمایشگاه  نخستین  در 
خبر داد و گفت: در این نمایشگاه با بیش از ۵۰ فعال حقیقی 
و حقوقی حوزه گردشگری مذاکرات و تبادل اطلاعات در 

زمینه معرفی منطقه آزاد انزلی شد. 
 علی مطهری مدیر فرهنگی، اجتماعی وگردشگری سازمان 
امروز در جمع خبرنگاران از انعقاد 1۰ تفاهم نامه همکاری 
بین المللی  نمایشگاه  نخستین  در  حاضر  شرکت های  با 
گردشگری سلیمانیه عراق خبر داد و اظهار کرد: در راستای 
ایران،  صنعتی  تجاری  آزاد  مناطق  نمایشگاهی  برنامه های 
حضور در نمایشگاه صنعت گردشگری اقلیم کردستان عراق 
در قالب پاویون مناطق آزاد ایران در دستور کار این سازمان 

قرار گرفت. 
به گفته وی، هفت تفاهم نامه همکاری مشترک با هلدینگ های 
در  گردشگران  حضور  گسترش  منظور  به  اقلیم  توریستی 
مهمترین دستاوردهای  از  آزاد شمال کشور  منطقه  نخستین 

کاری هیئت اعزامی سازمان منطقه آزاد انزلی بود.
آزاد  منطقه  سازمان  گردشگری  و  اجتماعی  فرهنگی،  مدیر 
نامه  تفاهم  تفاهم نامه ها گفت: 2  به جزئیات  اشاره  با  انزلی 
همکاری با شرکت خلاق گردشگری ایران تات، فروش بسته 
نامه  سرمایه گذاری ساخت گلخانه گل های زینتی، و تفاهم 
سرمایه گذاری و تبادل توریسم از سوی سازمان منطقه آزاد 
نمایشگاه  در  حاضر  بخش خصوصی  شرکت های  با  انزلی 

منعقد شد. 
مطهری دیدار و رایزنی با وزیر گردشگری کردستان عراق، 
استاندار سلیمانیه و مدیر ارشد گردشگری استان مزبور را 
انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  هیأت  کاری  برنامه های  دیگر  از 
دانست و تصریح کرد: نشست و مذاکره با شرکت اماراتی 
گروه هتل های روتانا در خصوص سرمایه گذاری 2۰ میلیون 
اولیه  توافقات  و  ستاره  پنج  هتل  ساخت  زمینه  در  دلاری 
فعالین  و  بازرگانان  نشست  در  حضور  و  زمینه  این  در 
اقتصادی سلیمانیه که به منظور معرفی فرصت ها و زمینه های 
توریسم  تبادل  و  گردشگری  صنعت  در  سرمایه گذاری 
مهمترین  از  شد  برگزار  جمهور  رییس  مشاور  ریاست  به 
رویدادهای جنبی نمایشگاه گردشگری سلیمانیه عراق بود. 

مختلف  مزیت های  و  امکانات  ظرفیت ها،  تشریح  با  وی 
از  بیش  جذب  به  منجر  که  خود  متبوع  منطقه  گردشگری 
در  است، گفت:  در سال گذشته شده  میلیون گردشگر   1۰
فعال حقیقی و حقوقی حوزه  از ۵۰  بیش  با  نمایشگاه  این 
معرفی  زمینه  در  اطلاعات  تبادل  و  مذاکرات  گردشگری 
موجود  ظرفیت های  و  فرصت ها  شامل  انزلی  آزاد  منطقه 

صورت گرفت.
مطهری با بیان اینکه مذاکره با شرکت های بخش خصوصی 
در کنار بخش دولتی اقلیم کردستان عراق مهمترین دستور 
را  مزبور  نمایشگاه  به  انزلی  آزاد  منطقه  اعزامی  گروه  کار 
افزایش  شاهد  می رود  امید  افزود:  است،  داده  تشکیل 
مذهبی،  گردشگران  جذب  جهت  مابین  فی  همکاری های 

درمانی، ورزشی و اکوتوریستی با کشور عراق باشیم. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای گیلان از تکمیل و آماده بهره 
برداری بودن مخزن 2 هزار متر مکعبی، ایستگاه پمپاژ و خط 

انتقال آب رحیم آباد رودسر خبر داد.
وحید خرمی اظهار کرد: مخزن 2 هزار متر مکعبی، ایستگاه 
پمپاژ و خط انتقال آب رحیم آباد از توابع شهرستان رودسر 

واقع در شرق استان تکمیل و آماده بهره برداری است.
وی افزود: هدف از اجرای پروژه احداث و تجهیز ایستگاه 
محل  از  آب  انتقال  را  مترمکعب  یکصد  ظرفیت  به  پمپاژ 
و  مترمکعبی  هزار   2 مخزن  به  لات  طول  خانه  تصفیه 
تأمین آب  برای  توزیع شهر  به شبکه  اتصال  و  انتقال  خط 

آشامیدنی و فشار مناسب شهر رحیم آباد است.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای گیلان با اشاره به اینکه برای 
ارزش  که  شده  هزینه  ریال  میلیارد   2۰۰ طرح  این  اجرای 
کنونی آن بالغ بر 7۰۰ میلیارد ریال می باشد، ادامه داد: این 

پروژه از سال 97 آغاز شده و اکنون به پایان رسیده است.
خرمی بیان کرد: مخزن 2 هزار متر مکعبی، احداث ایستگاه 
پمپاژ، لوله گذاری و خط انتقال رفت و برگشت )خط انتقال 
و خط  مترمکعبی  هزار   2 مخزن  به  پمپاژ  ایستگاه  از  رفت 
انتقال برگشت از مخزن 2 هزار متر مکعبی برای اتصال به 
از  استفاده  با  مخزن  سرریز  لوله  و  آباد(  رحیم  شهر  شبکه 
احداث  متر و  به طول سه هزار و46۰  اتیلن  پلی  لوله های 
از  لوله گذاری و شیرهای فشارشکن  حوضچه ها در مسیر 
جمله اقدامات انجام شده برای اجرای این پروژه بوده است.

وی احداث اتاق نگهبانی، محوطه سازی فنس کشی و نصب 
شیرآلات را از دیگر اقدامات انجام شده برای تکمیل این 

پروژه ذکر کرد.

 رئیس دانشگاه گیلان گفت: بر اساس جدیدترین رتبه بندی 
وبومتریکس دانشگاه گیلان در جمع 1۰ دانشگاه برتر وزارت 

علوم قرار گرفت.
اساس  بر  کرد:  اظهار  رسانه ها  با  گفتگو  در  نجفی  فرید 
بندی وبومتریکس دانشگاه گیلان در جمع  جدیدترین رتبه 

1۰ دانشگاه برتر وزارت علوم قرار گرفت.
رتبه  برای  شاخصی  وبومتریکس  بندی  رتبه  افزود:  وی 
بندی وب سایت های دانشگاه ها و مراکز علمی، آموزشی و 
 )CSIC( تحقیقاتی دنیا می باشد که توسط مؤسسه تحقیقاتی

در کشور اسپانیا از سال 2۰۰4 مشغول به فعالیت است.
نجفی ادامه داد: این مؤسسه، هر شش ماه یک بار در ماه های 
ژانویه و جولای وب سایت های بیش از ۳1 هزار دانشگاه 
و مراکز علمی، آموزشی و تحقیقاتی را از بین 2۰۰ کشور 

جهان مورد بررسی و ارزیابی قرار می دهد.
وی با بیان اینکه سه شاخص مهم و تأثیرگذار در این رتبه 
بندی وجود دارد، بیان کرد: قابلیت مشاهده دیگران با وزن 
دامنه های  و  ها  لینک  تعداد  مجموع  شامل  که  درصد   ۵۰
سایت  وب  یک  از  ها  لینک  این  به  مربوط  شده  ارجاع 
آموزشی  علمی،  مراکز  دانشگاهی،  سایت  وب  به  خارجی 
و تحقیقاتی است و اطلاعات مربوط به این شاخص از دو 

پایگاه اطلاعاتی Majestic و Ahrefs استخراج می شود.
فایل های  اشاره کرد و گفت:  قابلیت دوم و سوم  به  نجفی 
قابل دسترسی ) Openness( با وزن 1۰ درصد شامل تعداد 
استنادها به نویسندگان برتر است و مرجع دریافت اطلاعات 
مورد نظر موتور جستجوی Google Scholar Citations بوده 
نیز  درصد   4۰ وزن  با   )Excellence( برتری  سوم  قابلیت  و 
که جزو1۰ درصد  می باشد  برتری  مقالات  تعداد  معنای  به 
متفاوت  رشته های  در  ارجاعات  میزان  بیشترین  با  مقالات 
آوری  جمع  سایماگو  پایگاه  از  نیز  اطلاعات  این  و  است 

می شود.
رئیس دانشگاه گیلان اضافه کرد: مطابق شاخص های اشاره 
شده و آخرین نتایج ارزیابی توسط این نظام، دانشگاه گیلان 
گرفته  قرار   1۳۵9 رتبه  در  جهانی  مؤسسه   ۳1۰۰۰ میان  از 
به اخذ رتبه  نیز موفق  ایرانی  بین 44۳ مؤسسه  است و در 
17 شده است و بر این اساس، دانشگاه گیلان در جمع 1۰ 
دانشگاه برتر وزارت علوم، تحقیقات و فناوری قرار گرفته 

است.
ارتقای  بندی  رتبه  این  اهداف  جمله  از  کرد:  تصریح  وی 
مؤسسات  و  دانشگاه ها  در  پژوهشگران  تحقیقات  کیفیت 
آموزش عالی، تشویق دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی 
محتوای  صورت  به  خود  فعالیت های  انتشار  و  تولید  به 

الکترونیکی و ارتقای دسترس پذیری عمومی جامعه است.

بر اساس جدیدترین رتبه بندی وبومتریکس
دانشگاه گیلان در جمع ۱۰ دانشگاه 

برتر وزارت علوم قرار گرفت

کیلومتر خط  فاضلاب گیلان: 79  و  مدیرعامل شرکت آب 
انتقال آب شرب به روستاهای شهرستان آستانه اشرفیه، در 

پی طرح جهاد آبرسانی، اجرایی شد. 
به  سیزدهم  دولت  ویژه  نگاه  به  اشاره  با  علی پور  مازیار 
ارتقاء  و  کشور  روستاهای  چهره ی  از  محرومیت  زدودن 
سطح خدمات به روستائیان عزیز گفت: اجرای عملیات طرح 
محرومیت زدایی و آبرسانی به 41 روستای شهرستان آستانه 
بهره  جهت  تومان،  میلیارد   1۰8 بر  بالغ  اعتباری  با  اشرفیه 
مندی جمعیتی بالغ بر 26 هزار و 167 نفر از بهمن ماه سال 

14۰۰ آغاز شد.
علی پور تصریح کرد: عملیات اجرایی توسعه خطوط انتقال 
عملیات  کیلومتر؛   76.7 طول  به  آستانه  توزیع  شبکه های  و 
قطر 8۰۰  با  انتقال چدن سایت خوش سیرت  اجرایی خط 
بخش  این  تعهدات  که  بوده  کیلومتر   2.۳ طول  به  میلیمتر 
دارای عملکرد 1۰۰ درصدی می باشد؛ و همچنین عملیات 
حفر چاه خوش سیرت با 98 درصد پیشرفت فیزیکی، احجام 
عملیاتی اجرا شدۀ این طرح در شهرستان آستانه اشرفیه، تا 

به امروز می باشد.
وی همچنین کُل تعهدات طرح جهاد آبرسانی در شهرستان 
آستانه اشرفیه را شامل اجرای 79 کیلومتر لوله گذاری خط 
انتقال و شبکه توزیع آب شرب و حفر 2 حلقه چاه جهت 

تحت پوشش قرار دادن 9 هزار و ۵69 خانوار اعلام کرد.

در راستای اجرای طرح جهاد آبرسانی 
۷۹کیلومتر خط انتقال و شبکه توزیع 
آب شرب در شهرستان آستانه اشرفیه
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پرورش،  و  آموزش  وزیر  مجلس  امور  و  حقوقی  معاون 
پرورش  و  آموزش  به  مربوط  مواد  تغییرات  آخرین  درباره 
در لایحه برنامه هفتم توسعه گفت: اخیرا در کمیسیون تلفیق 
میزان  به  پرورش  و  آموزش  که  شد  مصوب  هفتم  برنامه 
»خروج نیرو« از این وزارتخانه در سال، »جذب نیرو« داشته 
باشد؛ البته این امر در کمیسیون تلفیق تصویب شده است و 

باید دید در صحن مجلس هم رای می آورد یا خیر.
قاسم احمدی لاشکی  افزود: این خروج نیرو از آموزش و 
پرورش می تواند ناشی از بازنشستگی، بیماری فرد، فوت، 
استعفاء و یا اخراج و... باشد و طبق این مصوبه، آموزش 
و پرورش می تواند به اندازه نیروهایی که از این وزارتخانه 

خارج شده اند، جذب نیرو داشته باشد.
 در واقع ما باید در آن سال، آزمون دانشگاه فرهنگیان را 

برگزار و نیروی جدید جذب کنیم.
با  پرورش  و  آموزش  وزیر  مجلس  امور  و  حقوقی  معاون 
تاکید بر اینکه این امر کار بزرگی است که اگر در صحن 
بزرگی  دغدغه  نظرم  به  شود،  تصویب  هم  مجلس  علنی 
کم  را  انسانی  نیروی  دغدغه  یعنی  پرورش  و  آموزش  از 
می کند، تصریح کرد: برای مثال اگر سالانه ۷۰ هزار نیرو از 
آموزش و پرورش بیرون رفته  باشند، ما در عرض پنج سال 
قانون برنامه هفتم توسعه می توانیم ۳۵۰ هزار نیرو از طریق 

دانشگاه فرهنگیان جذب کنیم. 
اگر این اتفاق رخ ده،د بزرگترین مشکل آموزش و پرورش 

حل می شود.
در  مصوبه  این  کرد:  نشان  خاطر  حال  عین  در  لاشکی 
کمیسیون تلفیق برنامه هفتم رای آورده است و باید منتظر 
اتفاق رخ دهد  این  اگر  تا در صحن علنی رای آورد.  بود 
سازمان برنامه و بودجه مکلف می شود منابع لازم را سالانه 

پیش بینی کند.
لایحه  تلفیق  کمیسیون  عضو  اظهارات  خصوص  در  وی 
سوادآموزی  نهضت  انحلال  بر  مبنی  توسعه  هفتم  برنامه 
آموزش  ابتدایی  معاونت  به  آن  ماموریت های  انتقال  و 
را  امر  این  حد  همین  در  هم  ما  داد:  توضیح  پرورش  و 
شنیده ایم اما تا زمانی که این امر قانون نشود، نمی توان به 

آن استناد کرد.
لایحه  که  دارند  را  اختیار  این  مجلس  نمایندگان  طبیعتا   
برنامه هفتم ارسال شده از سوی دولت را کم و زیاد کنند، 
آخرین مصوبات خود را به شورای نگهبان بفرستند تا قانون 
نه به  بنابراین فعلا راجع به آنچه »نه به دار است و  شود؛ 

بار« صحبت نمی کنم.
تدوین سند جامع سرمایه انسانی آموزش و پرورش

پرورش  و  آموزش  وزیر  مجلس  امور  و  حقوقی  معاون 
سند  تدوین  لزوم  بر  مبنی  ایسنا  دیگر  سوال  به  پاسخ  در 
آنچه  با  مطابق  پرورش  و  آموزش  انسانی  سرمایه  جامع 
عنوان  است،  بینی شده  پیش  توسعه  هفتم  برنامه  در لایحه 
از نوری، وزیر سابق آموزش و پرورش و صحرایی،  کرد 
و  رفت  در  که  می کنم  تشکر  وزارتخانه  این  فعلی  وزیر 
برگشت هایی که با دوستان دولت برای آماده سازی لایحه 
برنامه هفتم انجام دادند، نهایتا در این لایحه درج کردند که 
سرمایه نیروی انسانی آموزش و پرورش باید تعیین تکلیف 
شود. در بحث نیروی انسانی هم کمیت و هم کیفیت باید 

برایمان مهم باشد.
وی ادامه داد: اگر معلم امروز نتواند با نسل امروز ارتباط 

برقرار کند، کیفیت کار ما حتما با مشکل مواجه می شود. 
سرمایه  درباره  هفتم  برنامه  در  کامل  بند  یک  رو  این  از 
انسانی وجود دارد تا نیروی انسانی آموزش و پرورش را از 

نظر کمی و کیفی مورد توجه قرار دهیم. 
درگاه  از  حتما  که  است  صورت  این  به  هم  جذب  شیوه 
انسانی  نیروی  رجایی،  شهید  دانشگاه  و  فرهنگیان  دانشگاه 

جذب شود.
خصوص  در  شده  یاد  موارد  اینکه  به  پاسخ  در  لاشکی 
برنامه  در  دقیقا  نیز وجود داشت،  این  از  پیش  نیرو  جذب 
هفتم به چه جزئیاتی در این خصوص پرداخته شده است؟، 
اما آیا اجرا می شد؟،  امر را داشتیم،  این  تا الان  بیان کرد: 
می کرد؟،  پشتیبانی  را  امر  این  بودجه  و  برنامه  سازمان  آیا 
آیا سازمان امور اداری و استخدامی به این امر تن می داد؟. 

می گفتند این امر چیزی است که کلی نوشته شده است. 
لایحه  متن  در  ریز  به صورت  را  موارد  این  ما  رو  این  از 
برنامه هفتم توسعه درج کردیم هر کدام از این نهادها در 
که  نباشد  اینطور  و  بگیرند  را  ما  دست  باید  کار  کجای 
ما  واقع  در  نداریم؛  موضوع  این  در  مسئولیتی  ما  بگویند 

مسئولیتی قانونی بر عهده آنها گذاشتیم. 
دارند  ما  با  البته در حال حاضر دستگاه ها همکاری خوبی 
اما این مسئولیت قانونی را بر عهده آنها قرار دادیم تا اگر 
فعلی  ترک  بگوییم  نشد،  انجام  لازم  همکاری  روزی  فردا 
و  کنند  را رصد  اینها  ناظر  دستگاه های  است،  افتاده  اتفاق 

همه توپ ها در زمین آموزش و پرورش نیفتد.

آخرین تغییرات لایحه برنامه هفتم پیرامون 
آموزش و پرورش در مجلس

 نهضت سوادآموزی 
منحل می شود؟

بیمه  پوشش  تحت  جامعه  درصد   ۵۰ تقریباً  اینکه  وجود  با 
تأمین اجتماعی است، اما فقط هفت درصد تخت های بستری 

کشور به سازمان تأمین اجتماعی تعلق دارد.
از  یکی  ما،  پیام  از روزنامه  نقل  به  نیوز  به گزارش سلامت 
استفاده  محرومیت  صندوق،  این  بیمه شدگان  مهم  مشکلات 
از خدمات سرپایی است که علت آن کمبود پزشک و عدم 
اختصاص پزشکان طرحی از سوی وزارت بهداشت به مراکز 
دوش  روی  کمبود  این  بار  بیشترین  است.  اجتماعی  تأمین 
هم  توسعه  هفتم  برنامه  در  است.  حداقل بگیران  و  کارگران 
وجود  سلامت  بخش  به  بخشی  نگاه  همچنان  گذشته  مانند 
را جبران  این ضعف ها  نمایندگان مجلس می توانند  دارد که 
کارشناس  کارآموز«،  »محمدسعید  با  زمینه  همین  در  کنند. 
بیمه و مدیرعامل اسبق سازمان بیمه خدمات درمانی ایران به 

نشستیم. گفت وگو 
سرپایی  بخش  در  اجتماعی  تأمین  بیمه شدگان  اینکه  علت 
از  بیش  شلوغی  به دلیل  و  هستند  مواجه  زیادی  مشکلات  با 
بیمه شدگان به مراکز خصوصی مراجعه می کنند،  حد، گاهی 
چیست؟ گفته می شود کمبود پزشک تمام وقت یکی از علل 
برنامه هفتم توسعه این مشکل را حل  است، آیا می شود در 

کرد؟
در متن تقدیمی دولت به مجلس حکمی در ارتباط با تأمین 
پزشک طرحی برای سازمان تأمین اجتماعی نیامده است. در 
ماده سه قانون تأمین اجتماعی نمایندگان مجلس این سازمان 
را الزام به ارائه خدمات درمانی کرده اند )قانون الزام(. پس 
ادوار  در  و  گذشته  سالیان  طول  در  قانون  این  تصویب  از 
مختلف مدیریتی برای احداث و تجهیز مراکز ملکی با صرف 
ده ها هزار میلیارد تومان به قیمت جاری با هدف خدمت به 
درمان  مکانیزم  با  بیمه شدگان  بیمه  حق  محل  از  بیمه شدگان 
مستقیم )درمان رایگان( در اقصی نقاط کشور اقدام کرده اند.

این  پوشش  تحت  کشور  جمعیت  درصد   ۵۰ از  بیش  امروز 
بیمه  پوشش،  تحت  جمعیت  درصد   ۷۰ دارند.  قرار  سازمان 
اجباری و شامل نیروهای مولد جامعه مانند کارگران هستند 
که بسیاری از آنها دستمزدی زیر خط فقر دارند. حمایت از 
تولید، از آنجا که سیاست کلی کشور در دهه اخیر و به ویژه 
چند سال اخیر بوده و بر همین اساس حمایت از نیروی کار 
تجمیع شده در سازمان تأمین اجتماعی حمایت از تولید تلقی 

می شود.
اکنون که رشد دستمزد در سنوات اخیر کمتر از رشد تورم به 
هر دلیل از جمله آثار تورمی آن بوده است، دولت و مجلس 
حداقل  دهند،  افزایش  را  کارگران  دستمزد  نمی توانند  اگر 
به نظر  بردارند.  قدم  آنها  زندگی  هزینه های  کاهش  برای 
می رسد اختصاص پزشک طرحی به مراکز درمانی ملکی این 
موثری  نقش  مولد،  نیروهای  هزینه های  کاهش  در  سازمان 

دارد.»محمدسعید کارآموز«:
تجربه وزارت بهداشت است که اگر با پزشک غیرتمام وقت 
بودند،  بیماران  نیاز  به  مناسب  پاسخگویی  به  قادر  مراکز 
مناطق  در  تا  کند  ملزم  را  پزشکان  قانونگذار  نداشت  دلیلی 
با دستمزدی که دولت  تعیین شده توسط وزارت بهداشت و 
در  دیگر  راهی  قطعاً  و  بپردازند  فعالیت  به  می کند،  تعیین 

پیش می گرفت.
قالب  در  مجبوریم  هنوز  که  رسیده ایم  شرایطی  به  ما  چرا 
کنیم.  تکرار  را  کلان  سیاست های  توسعه،  برنامه های 
برعهده  را  تولیت سلامت  نقش  بهداشت  درحالی که وزارت 
از  ایران(  نصف  )یعنی  درصد جمعیت   ۵۰ عملًا  ولی  دارد، 
به همین  خدمات درمانی پزشکان و وزارتخانه ای که متعلق 
بعضاً  و  بی بهره اند  موارد،  سایر  یا  است،  جامعه  و  کشور 

موازی کاری می شود؟
دولت ها  مداخله  نیازمند  را  سلامت  بازار  سلامت،  اقتصاد 
دانسته و دلیل آن کالای عمومی تلقی شدن سلامت است و 
از آسیب  به عرضه و تقاضا، موجب نگرانی  بازار  واگذاری 
بنابراین، مداخله نهادهای  به قشر ضعیف جامعه شده است. 
عمومی وابسته به دولت در بازار سلامت در راستای حفاظت 
برحسب  خدمات  بودن  دسترس  در  از  اطمینان  و  جامعه  از 
نیاز جامعه و اطمینان یافتن از مشارکت مالی جامعه براساس 
در  باشد،  تأیید  مورد  فرض  این  اگر  است.  آنها  مالی  توان 
خواهد  بی معنا  بازار  در  غیرمؤثر  مداخله  تصور  این صورت 

بود.
صرف  عمومی  منابع  تومان  میلیارد  هزاران  است  قرار  اگر 
احداث و تجهیز این مراکز شود، ولی به دلیل فقدان پزشک 
شیفت  یک  )حداکثر  باشند  نیمه فعال  مراکز  این  تمام وقت 
کاری(، آن وقت تأیید خواهید کرد که دسترسی به خدمات 
برای بیمه شدگان کاهش خواهد یافت. این به معنی اجبار آنها 
به دریافت خدمات از مراکز دیگر درمانی است که باید برای 
آن خدمات هزینه هایی پرداخت کنند که بعضاً به دلیل سطح 
اجبار،  درصورت  و  است  خارج  خانوار  توان  از  دستمزد، 
مالی  )تأمین  دارد  وجود  نیز  درمان  افتادن  تأخیر  به  احتمال 

هزینه خدمت در مراکز غیرملکی(.
در پی آن به دلیل تأخیر درمان و احتمال طولانی شدن بیماری، 
بیماری  شدن  طولانی  شود  تصور  اگر  نیست  باطلی  گمان 
سبب افزایش مدت زمان غیبت نیروی کار و کاهش راندمان 
تولیدی می شود. حضور کم رنگ و حداکثر یک  کارگاه های 
حاضر  حال  در  ملکی  مراکز  غیرتمام وقت  پزشکان  شیفت 
یا  خود  درمان  برای  که  می کند  مجبور  را  کار  مولد  نیروی 
شیفت  در  چون  بگیرد،  مرخصی  کار  محل  از  خانواده اش 
دسترس  در  بیمارستان ها  در  متخصصی  پزشک  کمتر  عصر 
تأثیرگذار  کارگاه ها  بهره وری  بر  خود  این  و  است  بیماران 
است. درصورتی که اگر پزشک در شیفت عصر در دسترس 
بیماران باشد، بیمار زمان دریافت خدمت را انتخاب می کند؛ 
به طور مثال اگر در شیفت صبح شاغل است، در شیفت عصر 

به مراکز درمانی مراجعه می کند و بالعکس.
پزشک  با  آیا  که  است  این  می شود  که  مطرح  پرسشی 
را  این صندوق  بیماران  و  مراکز  نیاز  نمی توان  غیرتمام وقت 

پاسخ داد؟
اول توجه به این نکته لازم است که پزشک غیرتمام وقت در 
صورت محدود کردن ارایه خدمات در مراکز درمانی تأمین 
نفع  سازمان  این  و  بیمه شده  و  می بیند  مالی  زیان  اجتماعی، 
برد-باخت شکل  معادله  همیشه  بنابراین،  بالعکس.  و  می برد 
می گیرد و رفتار پزشک قابل شماتت نیست؛ بلکه سیاستگذار 
که معادله را به صورت برد- باخت تنظیم کرده، قابل سرزنش 
است. شاید به همین دلیل قانونگذار در برنامه پنجم و ششم 
توسعه بر محدود کردن فعالیت پزشکان رسمی مراکز وابسته 
به فعالیت در یک بخش تصریح کرده  به بخش های عمومی 

است.
پزشک  با  اگر  که  است  بهداشت  وزارت  تجربه  دوم 
نیاز  به  مناسب  پاسخگویی  به  قادر  مراکز  غیرتمام وقت 
ملزم  را  پزشکان  قانونگذار  نداشت  دلیلی  بودند،  بیماران 
با  و  بهداشت  وزارت  توسط  تعیین شده  مناطق  در  تا  کند 
دستمزدی که دولت تعیین می کند، به فعالیت بپردازند و قطعاً 
راهی دیگر در پیش می گرفت. سوم تجربه مداخلات متعدد 
سازمان تأمین اجتماعی در سنوات گذشته است که هیچ کدام 
نتوانسته پزشکان را متمایل و راضی به فعالیت در شیفت های 

غیراداری کند.

چهار  )نظام  کشور  تعرفه گذاری  سیاست  هم  آن  دلیل 
و  عمومی  بخش  بین  متفاوت  عوامل  سایر  و  تعرفه ای( 
جهت  آزاد  پزشکان  تصمیم گیری  بر  تأثیرگذار  خصوصی 
یا غیرتمام وقت شدن یک بخش است که  انتخاب تمام وقت 
یا  نخواسته  هیچ گاه  و  برمی گردد  سیاستگذاری  به  آن  ریشه 
نتوانسته تعرفه را برمبنای تمام شده خدمات تعیین کند تا این 

تفاوت های بخش خصوصی و دولتی جمع شود.
اما ممکن است وزارت بهداشت اعلام کند که بیمارستان های 
به  قادر  و  دارند  کمبود  هم  وزارتخانه  این  پوشش  تحت 
همکاری نیستند، آیا این پاسخ درستی است؟ در برنامه ششم 
»اختیار«  به  را  »الزام«  کلمه  ادعا  همین  با  که  دیدیم  توسعه 

تبدیل کردند و عملًا آن مصوبه تأثیری نداشت.
مانعی که ممکن است برای اختصاص پزشک طرحی تمام وقت 
نیروی  تأمین  توان  شود  مطرح  اجتماعی  تأمین  سازمان  به 
متخصص توسط وزارت بهداشت است. در این راستا، چند 
بهداشت  وزارت  کمک  آنکه  اول  است:  تأمل  قابل  موضوع 
)تولیت سلامت( به سازمان با تأمین نیروی متخصص طرحی 
مراکز  در  خدمات  رایگانی  ویژگی  به  توجه  با  تمام وقت 
سازمان و درصد جمعیت تحت پوشش سازمان )بیش از ۵۰ 
نظام سلامت  اهداف  پیشبرد  قاعدتاً  درصد جمعیت کشور(، 
و کاهش بار مراکز وابسته به وزارت بهداشت تلقی می شود 
و باید مورد استقبال تولیت سلامت و وزارت بهداشت قرار 
گیرد؛ چون دقیقاً در راستای عدالت محوری است که دولت 

و مجلس هم بر آن تأکید دارند.
این  به  بخشی  نگاه  نقض غرض؛ چون  یعنی  آن  با  مخالفت 
موضوع برخلاف منافع ملی است. دوم به استناد سالنامه آمار 
سهم  بهداشت،  وزارت   ۱۴۰۰ سال  بیمارستانی  اطلاعات  و 
مراکز درمانی دانشگاه ها از تخت های فعال کشور بیش از ۶۹ 
درصد و سهم تأمین اجتماعی از تخت های فعال کشور بیش 
از هفت درصد است. بنابراین، تأمین نیروی انسانی متخصص 
وزارت  سهم  با  مقایسه  در  درصدی  هفت  حجم  این  برای 

بهداشت، دشوار نیست.
سوم آنکه تربیت نیروی انسانی متخصص به میزان نیاز، وظیفه 
وزارت بهداشت و انحصاراً در اختیار اوست و به نظر می رسد 
نه  است،  سلامت  بازار  نیاز  تأمین  سلامت  تولیت  دید  افق 
فقط نیاز مراکز وابسته به خود. با توجه به اینکه عدم تربیت 
وزارت  تلاش  شود،  می  محسوب  فعل  ترک  نیاز،  میزان  به 
بخش  حداقل  تخصصی  نیروی  نیاز  تأمین  برای  بهداشت 

عمومی کشور قابل مشاهده است.
شورای عالی  توسط  تکلیف شده  ظرفیت  افزایش  با  چهارم 
متخصص  نیروهای  وضعیت  می رسد  به نظر  فرهنگی  انقلاب 
نبودن  جوابگو  فرض  با  پنجم  شود.  موجود  وضع  از  بهتر 
امکان  متخصص،  انسانی  نیروی  تربیت  ظرفیت  افزایش 
اجتماعی  تأمین  ذیصلاح  و  منتخب  مراکز  به  مجوز  صدور 
سازمان  نیاز  مورد  متخصص  انسانی  نیروی  آموزش  جهت 
داده  مسلح  نیروهای  به  که  مجوزی  مشابه  اجتماعی،  تأمین 
می رود  انتظار  است.  دیگری  جایگزین  راهکار  است،  شده 

قانونگذار با ادله فوق نیاز مبرم سازمان را تأمین کند.
مقوله  این  در  نظارتی  نقش  چه  مجلس  شما  نظر  به 

می تواند داشته باشد؟
نیاز مراکز سازمان تأمین اجتماعی به تأمین  اگر تردیدی در 
نیروی متخصص طرحی برای قانونگذار وجود دارد، پیشنهاد 
نمایندگان  توسط  نیاز  این  نظارتی  وظیفه  قالب  در  می شود 
مورد  سازمان  و  ملکی  مراکز  محل  در  حضور  با  منتخب 
راستی آزمایی قرار گیرد. بدیهی است پس از تأیید نیاز مبرم 
این مراکز، انتظار می رود تجربه ناموفق گذشته مشابه حکمی 
که در برنامه پنجم توسعه آمده بود و رافع نیاز مراکز سازمان 
تأمین اجتماعی نبود، تکرار نشود. در چنین شرایطی مجلس 
در  را  توسعه  ششم  برنامه  قانون   ۷۴ ماده  »ح«  بند  می تواند 

برنامه هفتم تکرار کند.
رضایتمندی  علاوه بر  مصوبه ای  چنین  تصویب  درصورت 
و  جامعه  برای  فوایدی  چه  اجتماعی،  تأمین  مراکز  از 

مردم خواهد داشت؟
طرحی  متخصص  پزشک  تأمین  درصورت  است  بدیهی 
تمام وقت برای مراکز ملکی سازمان می توان انتظار داشت که 
از  تأمین اجتماعی و رضایتمندی مردم  کارآیی مراکز ملکی 
نظام سلامت افزایش یابد. در چنین شرایطی توجیه اقتصادی 
و  می شود  فراهم  مجموعه  این  ملکی  مراکز  توسعه  برای 
افزایش  دسترسی جامعه به خدمات در مناطق دارای کمبود 

می یابد.
کاهش محسوس پرداخت از جیب بیش از نیمی از جمعیت 
کشور، کاهش هزینه های فلاکت بار درمان، احساس امنیت و 
هزینه  کاهش  به دلیل  جامعه  مولد  و  محروم  قشر  در  آرامش 
چنین  پی  در  بود.  خواهد  انتظارات  این  دیگر  از  خانوار 
غرامت  مبحث  در  صندوق  این  خسارات  باید  تصمیمی 
به دلیل  بیماری  دوره  طول  )کاهش  درمان  هزینه  و  دستمزد 
کار  محل  از  غیبت  یابد،  کاهش  درمان(  آغاز  در  تسریع 
یابد  افزایش  کارگاه ها  و  کار  نیروی  بهره وری  یابد،  کاهش 
است  کشور  محوری  و  کلی  سیاست  که  تولید  افزایش  و 

اتفاق بیفتد.

۶ روش خانگی برای کاهش قند پیامدهای محرومیت مراکز تامین اجتماعی از پزشکان تمام وقت
خون در مبتلایان به دیابت

داشتن یک سبک زندگی سالم شامل ورزش، هیدراتاسیون 
)آبرسانی بدن( و خوردن وعده های غذایی متعادل می تواند 
به طور طبیعی به حفظ سطح قند خون در محدوده نرمال 
سلامت  بهبود  و  کلسترول  کاهش  در  حتی  و  کند  کمک 

روده مفید باشد.
 ،health از  خبرآنلاین  از  نقل  به  نیوز  گزارش سلامت  به 
بهبود خلق و خو و  به  نرمال  حفظ قند خون در محدوده 
سطح انرژی کلی شما کمک می کند. علاوه بر این، سطوح 
بالای قند خون مزمن می تواند به افزایش خطرات سلامتی 
مانند بیماری قلبی، از دست دادن بینایی و بیماری کلیوی 

منجر شود.
خوراکی های  و  مصنوعی  قندهای  مصرف  کاهش  هرچند 
شیرین، اولین و مهم ترین گام در پیشگیری و کنترل دیابت 
نوع ۲ است، اما این تنها راه نیست. عادات و راهکارهای 
بسیاری متناسب با سبک زندگی سالم وجود دارند که به 

حفظ تعادل قند خون کمک می کنند.
معرفی  قند خون  کاهش  برای  ساده  روش  ادامه شش  در 
شده است که خودتان می توانید آنها را به سادگی در منزل 

امتحان کنید.
اضافه  خود  غذایی  وعده های  به  را  محلول  فیبر   )۱

کنید
را  هضم  سرعت  می شود،  حل  آب  در  که  محلول،  فیبر 
کند می کند؛ به این معنی که کربوهیدرات هایی که جذب 
می شوند همچنان بسیار کندتر وارد جریان خون می شوند. 
خوردن  غذا  از  بعد  خون  قند  کاهش  باعث  مسئله  این 

می شود.
لوبیا،  دانه ها،  آجیل،  از:  عبارتند  محلول  فیبر  طبیعی  منابع 
و  بروکسل  کلم  دوسر،  جو  موز،  سیب،  نخود،  عدس، 

آووکادو.
۲( غلات کامل را جایگزین غلات تصفیه شده کنید

کامل  غلات  مصرف  که  می دهد  نشان  تحلیل ها  و  تجزیه 
باعث بهبود سطح گلوکز خون و حتی کاهش قند خون بعد 
با مصرف کربوهیدرات تصفیه شده در  از غذا، در مقایسه 
افراد سالم می شود. به عبارتی هرچه غلات کامل بیشتری 
مصرف کنید، خطر ابتلا به دیابت در شما کاهش می یابد. 
سیاه،  گندم  قهوه ای،  برنج  جو،  از:  عبارتند  کامل  غلات 

ارزنجو دوسر، ذرت بو داده، ذرت خوشه ای و... .
۳( بعد از صرف غذا، پیاده روی کنید

تا  می دهد  را  امکان  این  بدن  به  غذا  از  بعد  پیاده روی 
بسوزاند  کرده اید،  مصرف  اخیراً  که  را  کربوهیدرات هایی 
و حرکت ماهیچه ها را تقویت کند، که باعث کاهش سطح 
نحوه  همچنین  پیاده روی  می شود.  غذا  از  بعد  خون  قند 
عملکرد مؤثر انسولین برای پاکسازی قند از خون را بهبود 

می بخشد.
۴( حبوبات بیشتری را در رژیم غذایی خود بگنجانید

این  است.  لپه  و  نخود  لوبیا، عدس،  انواع  حبوبات شامل 
گروه غذایی سرشار از آنتی اکسیدان ها، چندین ویتامین و 
پروتئین  از  بی نظیر  ترکیبی  مواد معدنی ضروری و حاوی 
و کربوهیدرات هایی با فیبر بالا است. یک بررسی در سال 
۲۰۲۲ نشان داد که در بزرگسالان مبتلا به دیابت نوع ۲ و 
حتی افراد سالم، خوردن حبوبات بیشتر باعث بهبود سطح 

قند خون بعد از غذا می شود.
۵( ویتامین D بیشتری مصرف کنید

تأثیر  خون  قند  تنظیم  بر  کافی   D ویتامین  نکردن  مصرف 
منفی می گذارد. یک بررسی تحقیقاتی در سال ۲۰۲۳ نشان 
داد که مکمل ویتامین D تنظیم قند خون را بهبود بخشیده 
و   ۲ نوع  دیابت  به  مبتلا  بیماران  در  را   HbA۱c سطح  و 

افرادی که کمبود ویتامین D دارند، کاهش می دهد.
نکته: مصرف بیش از حد ویتامین D منجر به سطح بالای 
به  زمان  مرور  به  و  می شود  خون  در  کلسیم  غیرطبیعی 
کلیه ها، بافت های نرم و استخوان ها آسیب می رساند. بهتر 
پزشک  با   D ویتامین  مکمل های  مصرف  از  پیش  است 

مشورت کنید.
۶( هیدراته بمانید

هیدراتاسیون مناسب برای تنظیم قند خون در محدوه نرمال 
مفید است. یک بررسی در سال ۲۰۲۱ رابطه معکوس بین 
مصرف آب و خطر ابتلا به دیابت نوع ۲ را نشان داد، به 
این معنی که مصرف آب بیشتر، خطر ابتلا به این بیماری 

را کاهش می دهد.

این ادویه در بدن شما 
معجزه می کند

کنید،  زیاد ستفاده  آشپزی  در  پرمصرف  ادویه  این  از  اگر 
این ۱۰ اتفاق را در وجود خود حس می کنید.

براساس آن چه مجله نقد غذا و علوم تغذیه در سال ۲۰۱۹ 
منتشر کرده است، زردچوبه علائم بیماری های اضطرابی و 

افسردگی را کاهش می دهد.
۱. سرعت بخشی به کاهش وزن

۲. آرتریت یا التهاب مفاصل بهبود می بخشد.
آنتی  نوعی  پلی فنال  است.  پلی فنال  از  مملو  زردچوبه 
اکسیدان  است که موجب کاهش التهابات در بدن می شود.

۳. ضد افسردگی
۴. کمک به کاهش قند خون

قند  کنترل  به  می تواند  زردچوبه  که  دریافتند  پژوهشگران 
عصبی  سیستم  و  کلیه  به  آسیب  از  و  کند  کمک  خون 

جلوگیری کند.
۵. ضد آلزیمر

طبق گزارش ریدرز دایجست، مردمی که در هند زندگی 
می کنند نرخ آلزایمر کمتری نسبت به مردم اروپا و آمریکا 
از  مکملی  قرص های  پژوهشگران  علت  همین  به  دارند. 
زردچوبه تهیه کرده و به بیمارانی که در خطر ابتلا به این 

بیماری قرار دارند تجویز می کنند.
۶. ضد سرطان

۷. جلوگیری از کیست تخمدان
ماده کورکومین موجود در زردچوبه خاصیت ضو موتاژن 
زنان  در  اختلالات  این  ساختن  برطرف  موجب  که  دارد 

می شود.
۸. ضد کلسترول خون

۹. کاهش بیماری های قلبی
۱۰. مبارزه با مولکول های رادیکالی

آخرین خبرها از سویه جدید کرونا 

 توصیه به تزریق واکسن آنفلوآنزا از اواخر تابستان
اینکه  به  اشاره  با  بهداشت  وزارت  درمان  معاون 
ایران  به  هنوز   ۵.EG نام  با  کرونا  جدید  زیرسویه 
واکسن  تزریق  لزوم  بر  حال  درعین  است،  نرسیده 

آنفلوآنزا پیش از فرارسیدن فصل پاییز تاکید کرد.
از  اخبار  آخرین  خصوص  در  کریمی  سعید  دکتر 
سویه جدید کرونا که با نام EG.۵ معرفی شده است، 
گفت: زیرسویه های امیکرون بسیار متفاوت هستند و 
نظر  از  که  است  خانواده  همان  از  هم  زیرسویه  این 
میزان کشندگی و بستری چندان تفاوتی با سویه های 
بیشتر  زیرسویه  این  در  ابتلا  مدت  ولی  ندارد،  قبلی 

است.
وی افزود: این زیرسویه هنوز در ایران گزارش نشده 
نمونه گیری  نیست.  ما  مشکلات  جزو  فعلا  و  است 
پروتکل های  طبق  و  خوشه ای  صورت  به  مراکز  از 
علمی انجام می شود و به محض اینکه منطقه ای روند 
افزایشی داشته باشد، رسیدگی و نمونه گیری افزایش 

می یابد.
مانند  نیز   ۵.EG زیرسویه  در  علائم  اینکه  بیان  با  کریمی 

تنگی  تنفسی، سرفه،  اظهار کرد: تب، علائم  امیکرون است،  
نفس و علائم گوارشی در کسانی که سنین پایین تری دارند 

از علائم این زیرسویه است.
او تاکید کرد: از آنجایی که ما احتمال بروز آنفلوآنزا 
در فصل پاییز را هم در پیش داریم، توصیه اکید ما 
بیماری  و  دارند  قرار  پرخطر  افرادی که در گروه  به 
زمینه ای دارند یا مسن هستند این است که از اوایل 
کنند.  آنفلوآنزا  واکسن  تزریق  به  اقدام  ماه  شهریور 
بهتر است تا زمانی که وارد امواج آنفلوآنزا نشده ایم 
واکسیناسیون انجام شود که در فصل پاییز و زمستان 

ایمن باشیم.
طرفی  از  کرد:  تاکید  بهداشت  وزارت  درمان  معاون 
واکسن  تزریق  از  ماه   ۶ اگر  قبلی  دستورالعمل  طبق 
تزریق  برای  باید  است  گذشته  افراد  قبلی  کرونای 

واکسن کرونا هم اقدام کنند.
وی در خاتمه با اشاره به اهمیت استفاده از ماسک در 
بیان کرد: به طور کلی در هر مکانی  اماکن تجمعی، 
بدهند  احتمال  افراد  و  باشد  نداشته  تهویه وجود  که 
از  است  بهتر  کند،  سرایت  ویروس  است  ممکن  که 

ماسک استفاده کنند.

آگهی فقدان سند مالکیت 
تصدیق  استشهادیه  برگ  دو  تسلیم  ضمن  زادگان  تقی  فاطمه 
شده اعلام نموده است که سند مالکیت شش دانگ یک دستگاه 
تفکیکی   ۴ قطعه  مربع  متر   ۷۶.۶۴ مساحت  به  مسکونی  آپارتمان 
 ۱۰۵۱۶ مجزی شده  و  مفروز  اصلی   ۱۷۲ از  فرعی   ۹۸۲۷ پلاک 
فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرستان کرج 
رهنی  اسناد  طی  و  است  شده  مفقود   ۶۰۱۹۳۹ چاپی  شماره  به 
۳۹۸۵۱ مورخ ۹/۸/۱۴۰۰ دفتر ۹۸ کرج و ۸۴۸۵ مورخ ۳/۱۱/۸۹ 
دفتر ۹۸ کرج در رهن بان مسکن است و مالک تقاضای صدور 
المثنی ششدانگ پلاک مرقوم را نموده است. لذا  سند مالکیت 
مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون 
ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد 
از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن 
ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل 
واصل  اعتراضی  مقرر  مدت  ظرف  چنانچه  است  بدیهی  گردد 
نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت 

المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد. 
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام)ره( 

حسین رضا نوری شاد
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج  

از طرف یوسف کشتکار دینه رودی
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امام جمعه زاهدان:
اصحاب رسانه سربازان

 و سرداران خط مقدم جنگ 
ترکیبی هستند 

مدیریت  برای  سیاستگذاری ها  کارایی  عدم  علت  کارشناسان 
التهابات حوزه مسکن را کمبود ساخت مسکن دانسته و عرضه 
زمین به مردم و مردمی سازی این عمل را کم  هزینه ترین راه 
دولت  ریل گذاری های  و  سیاست ها  اغلب  می کنند.  معرفی 
این  در  موجود  چالش های  وجود  علت  به  تاکنون  سیزدهم 
حوزه با وجود شروع فعالیت، زمینه تغییر قابل توجه در حوزه 
سید  که  شد  باعث  مساله  همین  است.  نزده  رقم  را  مسکن 
ابراهیم رئیسی در جلسه شورای عالی مسکن به بررسی مسائل 
سازوکار  اصلاح  و  مسکن  ملی  نهضت  اجرای  بخش  دو  هر 

بازار اجاره مسکن تاکید کند.
*سه راهبرد اصلی رئیس جمهور در شورای عالی مسکن

رئیس جمهور در آخرین جلسه شورای عالی مسکن، با تاکید 
از  را  امر  این  به  رسیدگی  مردم،  برای  مسکن  تامین  حق  بر 
اولویت های دولت برشمرد. اقدامات پیشنهادی رئیس جمهور 
را می توان در سه راهبرد اصلی تامین زمین، تسریع در پرداخت 
تسهیلات و قوانین انتظام بخش به بازار اجاره بها بازشماری 
کرد.رئیس جمهور دربخش ساخت مسکن با تاکید بر اهمیت 
دولت،  مازاد  اراضی  واگذاری  زمینه  در  گفت:  زمین  عرضه 
که  اجرایی  دستگاه های  از  اما  شده،  برداشته  خوبی  گام های 
هنوز موفق به واگذاری اراضی مازاد خود نشده اند می خواهیم 
تکالیف خود  اجرای  به رفع مشکل و  نسبت  هر چه سریع تر 
اقدام کنند.وی درخصوص اهمال کاری برخی  در این زمینه 
بانک ها  اگر  کرد:  تصریح  مسکن  تسهیلات  اعطا  در  بانک ها 
امکان پرداخت تسهیلات به میزانی که قانون برای آنها تعیین 
کرده را ندارند؛ باید به صورت شفاف به مردم اعلام کرده و 

نسبت به آن میزان که قابل پرداخت است؛ به موقع اقدام کنند.
سروسامان دادن به بازار اجاره بها و تشدید نظارت بر سکوهای 
از مشاوران  بازرسی  انتشار آگهی مسکن و اجاره و استمرار 

املاک نیز از توصیه های رئیس جمهور بود.
*برهم خوردن توازن میان عرضه و تقاضا دلیل نابسامانی 

بازار مسکن
از یکسو، تلاش و سیاستگذاری های دولت در قالب بسته های 
حمایتی و نظارتی و از سوی دیگر، بحرانی بودن حوزه مسکن 
که  می کند  ایجاد  جدی  صورت  به  را  سوال  این  کشور  در 
لازم  کارایی  نتوانسته  عمل  در  سیاستگذاری ها  این  چرا 
کلی  طراحی  باید  سوال  این  به  پاسخ  باشد؟برای  داشته  را 
سیاستگذاری ها را مورد بررسی قرار داد.در این رابطه، مریم 
طیبی نظری، کارشناس حوزه مسکن در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی خبرگزاری فارس، با اشاره به ایتکه تعریف راه حل 
های دوگانه ) بازار اجاره بها و ساخت( برای این حوزه آدرس 
اشتباهی است، گفت: بازار اجاره بها را نمی توان تنها با اقدامات 
دستوری مدیریت کرد، ریشه اصلی آشفتگی در بازار اجاره بها 
عدم توازن میان عرضه و تقاضا است، بنابراین راه حل اصلی 
به وسیله عرضه مسکن  بازار  این  تعادل رساندن  به  پایدار  و 
مورد نیاز است.وی افزود: هنگامی که عرضه در بازار افزایش 
یابد؛ علامت مثبتی به تمام بخش های بازار مخابره خواهد شد. 
با تامین کسری تعداد خانه در بازار مسکن علاوه بر حل بحران 

ساخت، بازار اجاره بها نیز به ثبات خواهد رسید.
این کارشناس حوزه مسکن یادآور شد: دولت سیزدهم که بر 
موظف  قانونی  لحاظ  از  مسکن،  قانون جهش ساخت  اساس 

به تامین مسکن مورد نیاز مردم بوده نهضت ملی مسکن را به 
همین منظور طراحی کرده و در حال اجرای آن است. طرحی 
مسکن،  بازار  واقعی  نیاز  تامین  و  موفقیت  صورت  در  که 
می تواند تاثیرات تعیین کننده ای را هم در بازار فروش و هم 

در بازار اجاره بها داشته باشد.
*لزوم بازتعریف نقش دولت در بازار مسکن

 با گذشت دوسال از اجرایی شدن طرح ملی مسکن، خروجی 
مردم  انتظارات  کف  بلکه  نبوده،  مطلوب  تنها   نه  طرح  این 
خطای  یک  وجود  معنای  به  این  و  است  نداده  پاسخ  هم  را 
کارشناسان  زعم  به  که  خطایی  سیاست هاست.  در  راهبردی 
حوزه مسکن نتیجه تعریف اشتباه دولت از نقش خود در بازار 
مسکن است. دولت با تصدی گری در حوزه مسکن به جای 
دنبال ساخت مسکن است و  به  را تسهیل کند،  آنکه شرایط 
با تعریف اشتباه نقش خود، کار را هم برای خود و هم برای 
مردم دشوار کرده است.احمد راستینه نماینده مجلس شورای 
قانون جهش  با تصویب  این خصوص گفت: که  در  اسلامی 
تولید مسکن که ناظر بر کمبود در بخش عرضه بازار مسکن 
بود، انتظار می رفت، دولت با آزادسازی اراضی، از ظرفیت های 
مردمی برای ساخت و ساز استفاده کند اما متاسفانه دولت به 
سمت تصدی گری رفته و این سیاست سبب ایجاد مشکلاتی 
برای تولید مسکن شده است. اساسا دولت با انتخاب این مسیر 

سخت و نشدنی تحقق وعده خود را زیر سوال می برد.
 فرشید ایلاتی کارشناس اقتصاد مسکن نیز دراین باره خبرنگار 
فعلی  با همین رویکرد  بخواهد  اگر  تاکید کرد: دولت  فارس 
تا  تواند.  نمی  قطعا  بسازد؛  را خودش  میلیون مسکن   1 تمام 
قبل از این بخش خصوصی سالانه 400-500 هزار واحد را 
خودش می ساخت.وی افرود: دولت باید بخش خصوصی را با 
اعطای امتیازات و فراهم کردن سازوکار برای افزایش ساخت 
طرفی  از  برساند.  میلیون  یک  به  را  عدد  این  و  کند  تحریک 
اقدامات دولت باید به شکل ساخت خانه حمایتی و روستایی، 
بافت فرسوده و شهر های جدید، دنبال شود تا ساخت مسکن 
توسط دولت، به عددی نزدیک 400- 500 هزار واحد برسد 
مسکن  میلیون   1 سالانه  ساخت  وعده  تحقق  اینصورت،  در 
نظر  واکاوی  فارس،  گزارش  است.به  پذیر  امکان  کشور  در 
کردن  حل  منظور  به  دولت  که  است  آن  بیانگر  کارشناسان 
معضل مسکن، در ابتدا باید بازتعریفی از نقش خود در بازار 
بر  تکیه  با  هم  می تواند  تعریف  باز  این  باشد.  داشته  مسکن 
نظام در دیگر  بر اساس تجربه  تجربه کشورهای دیگر و هم 
حوزه ها تحقق پیدا کند.بر این اساس، دولت باید اجازه دهد 
مشخصا  ببرند.  پیش  را  کار  و  شده  صحنه  وارد  خود  مردم 
دولت  رویکرد  تغییر  راهگشاست؛  آنچه  مسکن،  حوزه  در 
با  می تواند  دولت  است،  تسهیل گری  به سمت  تصدیگری  از 
شکستن انحصار زمین و بازکردن کمربند شهری بستر مناسب 
را  ساز  و  ساخت  در  خصوصی  بخش  گذاری  سرمایه  برای 
فراهم نموده تا علاوه بر تامین مسکن، رونق رابه بازار مسکن 

و بازراهای مربوطه برگرداند.

 نسخه نجات بخش بازار مسکن از مسیر مردمی سازی می گذرد

امام  و  بلوچستان  و  سیستان  استان  در  فقیه  ولی  نماینده 
قلم و  بنان، اصحاب  بیان و  جمعه زاهدان گفت: اصحاب 
خط  سرداران  و  سربازان  رسانه  و  هنر  اصحاب  و  خطابه 
مقدم جنگ ترکیبی هستند و همه این افراد باید با بصیرت 
کامل و شناخت دقیق از نقشه های دشمن خود را به سلاح 
مناسب مسلح کرده و با اهتمام ویژه به دفاع مقدس ادامه 

دهند.
از  جمعی  با  دیدار  در  محامی  مصطفی  الاسلام  حجت 
خبرنگاران و فعالان رسانه ای بیان داشت: خبرنگاران باید 
جهانی  جامعه  و  اسلامی  جامعه  نافذ  نگاه  و  باز  چشم  با 
و  روشنگری  مردم  و  مسئولان  به  نسبت  و  کرده  رصد  را 

مطالبه گری کنند.
وی ادامه داد: خبرنگاران پرچمدار امر به معروف و نهی از 
دنبال اصلاح گری در جامعه  به  و  مفاسد  با  مبارزه  منکر، 
اسلامی هستند و مسئولان و مردم باید نسبت به خبرنگاران 

قدرشناسی، همکاری و پاسخگویی داشته باشند.
مسئولان  افزود:  بلوچستان  و  سیستان  در  ولی فقیه  نماینده 
و مردم باید قدردان خبرنگاران بوده، حرف آن ها را شنیده 
آن ها  مطالبات  پاسخگوی  و  بنشانند  صدر  بر  را  آن ها  و 
باشند از این جهت که خبرنگار زبان گویای مردم و نبض 
جامعه است و اگر مسئول دلسوزی به دنبال حل مشکلات 
زبان،  و  نبض  این  با  باید   باشد  مردم  مشکلات  درمان  و 

مشکلات را کشف و در صدد درمان جامعه برآید.
و  حساس  جایگاه  دارای  خبرنگاران  گفت:  همچنین  او 
مسئولیت مهم هستند و تأثیرگذاری آن ها زیاد است که اگر 
به شیوه مطلوب عمل شود مناسب و اگر به طور نامطلوب 

عمل شود آثار منفی آن دوچندان خواهد شد.
امام  جمعه زاهدان تصریح کرد: مشکلات، حساسیت ها و 
شرایط ویژه استان نیازمند نقش آفرینی و مطالبه گری بیشتر 

اصحاب رسانه است
کسی  ابتدا  در  خشکسالی  بحران  با  مواجه  در  مثال  برای 
با مطالبه گری و  به تدریج  اما  باور نداشت  بحران آب را 
به یک  بحران آب  تغییر و حل  ورود اصحاب رسانه فضا 
مطالبه جدی تبدیل شده و دولت نیز در این راستا اهتمام 
ویژه دارد و نشان دهنده این است که پیگیری و مطالبات 
ثمربخش بوده و همین نقش باید در مشکلات و آسیب های 

دیگر نیز انجام شود.
دیگر  عرصه های  داشت:  اظهار  الاسلام  محامی  حجت 
پرونده هشتم مهرماه زاهدان، سلاح های غیر  مطالبه گری  
 .. و  سوخت  اقتصادی،  مشکلات  قاچاق،  اعتیاد،  مجاز، 
است هر چند که پرداختن به همه این ها صرفا در یک بازه 
زمانی درست نیست و باید طبق اولویت هر بار یک آسیب 
و مشکل را مطالبه کنید و بلافاصله پس از حل آن به دنبال 

سایر حوزه ها بروید.
وی ادامه داد: مطالبه گری باید همواره صورت گیرد و در 
به  سنجی  مصلحت  با  تنها  اگر  استان  شرایط  با  مواجهه 
باقی خواهد  به قوت خود  منافع خود فکر کنیم مشکلات 
بود و نیاز است تا افرادی وارد و با از خودگذشتگی و بیان 

مطالبات به تدریج کار را به نتیجه برسانند.
مسائلی  جمهور  رئیس  با  اخیر  جلسه  در  کرد:  عنوان  وی 
نیازمندی های استان مورد گفتگو قرار  از جمله  وضعیت و 
گرفت و عنوان کردیم که سیستان و بلوچستان از مردمانی 
کردم  بیان  و  است  برخوردار  نظام  همراه  و  نجیب  صبور، 
محرومیت  اما  گرفته  انجام  استان  در  زیادی  کارهای  که 
تاریخی، ترک فعل ها و سوء تدبیرها در طول سالها انجام 
جدول  ذیل  توسعه  شاخص های  در  همین  برای  و  شده 

هستیم.
منطقه  بحران آب، مشکلات  داد:  ادامه  زاهدان  امام جمعه 
فاقدین  و  اتباع  بهداشتی،  آموزشی،  مشکلات  سیستان، 
اعضای  دیدار  در  شده  ارائه  مشکلات  دیگر  از  شناسنامه 
شورای راهبردی استان با رئیس جمهور بود که جمع بندی 
خوبی صورت گرفت و مصوبات خوبی به همراه داشت و 
استاندار نیز پیرامون همین مصوبات به جلسه هیئت دولت 
حاصل  خوبی  نتایج  جدی  پیگیری  با  امیدواریم  و  رفتند 

شود.
کرد:  اضافه  بلوچستان  و  سیستان  در  ولی فقیه  نماینده 
رشد  از  حمایت  برای  فضا  کنونی  شرایط  در  خوشبختانه 
و پیشرفت استان چه از طریق دفتر مقام معظم رهبری که 
برگرفته از اهتمام ایشان است و چه رئیس جمهور به خوبی 

مشهود است.
اعضای  دیدار  در  داشت:  بیان  محامی  الاسلام  حجت 
با رئیس جمهور بحث سفر مجدد  استان  شورای راهبردی 
به استان بود که تاکید کردیم باید با دست پر بیایید آن هم 
نه با وعده بلکه با کارهای تحقق یافته که برای مردم استان 

ما به خوبی محسوس باشد. 
انتخابات  حوزه  در  کشور  فضای  ارزیابی  پیرامون  وی 
گفت: در شرایط فعلی شور و نشاط چندانی وجود ندارد 
بهتر شود  انتخابات فضا  به فضای  نزدیکی  با  امیدواریم  و 
نیز از  تشتت، بی حالی و کندی در  و در بحث نخبگانی 
کارها گلایه داریم که در سایر کارهای اقتصادی، اجتماعی 
فعالیت  و  تحرک  انسجام  انتظار  و  است  و سیاسی مشهود 

بیشتر وجود دارد.
نسیم زاهدان-اشرفی/خبرنگار 

گذشته  هفته  چند  در  مهر  خبرنگار  مکرر  پیگیری های  وجود  با 
بیمه ای  وضعیت  درباره  پاسخگویی  به  حاضر  تپسی  و  اسنپ 
به محل  از محلی  به جا شدن  امروز جا  رانندگان خود نشدند. 
دیگر و حتی از کشوری به کشور دیگر یا قاره ای به قاره دیگر 
زندگی  و  انسان  در خدمت  نقلیه  وسایط  انواع  و  نبوده  چالش 
اجتماعی بشر است. در گذشته مسافرت کردن افراد ماه ها به طول 
می انجامید در حالی که امروز دورترین نقاط هم در کمترین زمان 
ممکن قابل انجام است. در قرن ۲1 سوار بر حیوان شدن بیشتر 
تفریح و فانتزی است در حالی که در گذشته ای نه چندان دور 
همین چارپایان نقش اساسی در جا به جایی انسان و بار داشتند.

اشراف  طبقه  خدمت  در  ابتدا  نقلیه،  وسایل  انواع  ورود  هنگام 
بوده و کم کم عمومی می شد. در بدو ورود افراد رفتار عجیبی 
در مقابل آنها داشته و به عنوان مثال با ورود دوچرخه به ایران 
افراد مسن با دیدن آن بسم الله می گفتند. شاید تا چند سال قبل 
و  نبود  قابل تصور  یا خودران  پرنده  از خودروهای  هم شنیدن 
امروز قالی پرنده سلیمان در قالب همین وسایل نقلیه از اساطیر 
به دنیای واقعی پا گذاشته اند.فعالیت کرایه کش ها در ابتدا ورود 
به ایران بیشتر به جابه جایی و حمل و نقل خانواده های ثروتمند 
اختصاص داشتند. منطقه شمیران یکی از ییلاقات تهران بود که 
بسیاری از خانواده های متمول در آن منطقه باغ داشتند و برای 
تفریح و استراحت به سمت شمیرانات حرکت می کردند. در فصل 
زمستان که هوا سرد بود و بعضاً جاده ها برفی می شدند، اسب ها 
کنند.  را طی  مسیر شمیرانات  نمی توانستند  به خوبی  و درشکه 
استفاده کرده و در مسیر  این فرصت  از  خودروهای کرایه کش 
جاده شمیران اولین خط تاکسیران را راه اندازی کردند.در سال 
1۳۲5 خورشیدی شرکتی به نام ب. ب. تاکسی با استفاده از 10 
خودرو فیات به نوعی اولین شرکت تاکسیرانی را در تهران راه 
اندازی کرد. گرچه که این مجموعه فعالیت بسیار محدودی داشت 
در  تاکسیرانی  ساز شکل گیری صنعت  زمینه  را  آن  می توان  اما 
ایران دانست. این تاکسی ها به صورت محدود و تنها در مناطقی 
مانند مقابل سینماها، کافه ها و سالن های تئاتر حضور داشتند و 
مسافران را به مقصد خود منتقل می کردند.نکته جالب در مورد 
قران  مبلغ 5  با  تنها  بود که  آن  ارزان  بسیار  تاکسی ، هزینه  این 
پایین  به مقصد خود عزیمت کنند. قیمت  مسافران می توانستند 
این تاکسی ها باعث شد تا علاوه بر خانواده های اشرافی، این بار 
مردم عادی هم بتوانند از این سیستم حمل و نقل استفاده کنند. 
نقاط شهر، شرکت های  تاکسی در سایر  برای  تقاضا  افزایش  با 
افتادند.قرن  مجموعه هایی  چنین  اندازی  راه  فکر  به  هم  دیگری 
بیستم میلادی زمان ظهور ناوگان حمل و نقل عمومی از قطار و 
اتوبوس تا هواپیما بوده که حجم بالایی از جمعیت را جا به جا 
می کنند. قطارهای بخار به قطارهای دیزلی و برقی تبدیل شده و 
تاکسی ها از سوخت فسیلی به برقی و خودران.امروز تاکسی های 
پلتفرمی رقیب جدی آژانس های مسافرتی شده و تعداد آنها را 
در کلانشهرها به حداقل رسانده است. ظهور پلتفرم های تاکسی 
اینترنتی، یکی از نیازهای پنهان بشر بود چراکه همواره استفاده از 
وسایل نقلیه عمومی چالش هایی از جمله زمان، هزینه، ترافیک 
و… را به دنبال داشته است.ظهور تاکسی های اینترنتی، چالش های 
موجود را تا حدودی رفع کرد. امروز دیگر نیاز نیست برای نقل 
مکان از نقطه ای به نقطه دیگر در خیابان منتظر یک تاکسی در 
مدت طولانی ایستاد یا زمان زیادی را برای پاسخ دفاتر آژانس 
محلی در انتظار گذراند. همچنین دغدغه های نرخ کرایه نیز برای 
هر دو طرف )راننده و مسافر( رفع شده و دیگر نیاز نیست برای 
تعیین نرخ کرایه چانه زنی کرد چراکه نرخ ها استاندارد و یکسان 

سازی شده است و دیگر سلیقه ای اعمال نمی شود.
نخستین تاکسی اینترنتی جهان اوبر )Uber( نام دارد و سال ۲00۸ 
میلادی از سوی گرت کمپ و تراویس کالانیک تأسیس شد. این 
آمریکا  از  مهم  برای حضور در یک جلسه  دو کارآفرین موفق 
به فرانسه سفر کرده بودند؛ اما به دلیل تأخیر در یافتن و سوار 
اتفاق مقدمات  نرسیدند. همین  به جلسه خود  تاکسی،  به  شدن 
با  ابتدا  در  ایده ای  هر  آن ها شد.  ذهن  در  اوبر  ایده  شکل گیری 
دو  این  چالش های  از  یکی  است.  روبه رو  فراوانی  چالش های 
کارآفرین، شکایت سازمان تاکسیرانی آمریکا از آن ها بود. گرت 
این چالش ها را  با تلاش و پشتکار فراوان توانستند  و تراویس 
پشت سر گذاشته و ایده خود را به یک انقلاب در صنعت حمل 
و نقل تبدیل کنند. حال پس از گذشت سال ها از تأسیس اوبر، 
تاکسی های اینترنتی به قدری در بین مردم جهان محبوب شده اند 
که تصور بدون آنها ممکن نیست.استقبال مردم آمریکا سبب شد 
تا اوبر فعالیت خود را به شهری که ایده اولیه در آن متولد شده 
بود یعنی پاریس نیز منتقل کند. این ایده در سریع ترین زمان ممکن 
توانست جایگاه خود را در این شهر پیدا کند. در ادامه اوبر حیطه 

فعالیت خود را به ۶۶ کشور جهان گسترش داد.
فعالیت تاکسی های آنلاین در ایران

امروز شاهد انواع تاکسی های آنلاین در کشور هستیم که وظیفه 
حمل و نقل افراد و بعضاً بار را برعهده دارند. اسنپ یکی از این 
وسایل حمل و نقل پلتفرمی بوده که فعالیت خود را از سال 1۳۹۲ 
در ایران آغاز کرد. در ابتدا با نام »تاکسی یاب« فعالیت داشت 
اینترنتی  تاکسی  دیگر  داد.تپسی،  نام  تغییر  اسنپ  به  ادامه  در  و 
در ایران است که ن سخه اولیه آن خرداد 1۳۹5 به بازار عرضه 
شد. سرمایه گذاری اولیه توسط سه مؤسس تأمین شد ه بود که 
به  استان   1۳ در  تپسی  حاضر  حال  در  کرد.  رشد  سریع  بسیار 
به  را  متنوعی  و خدمات  است  فعال  آنها  تابعه  شهرهای  همراه 
کاربران خود ارائه می دهد.امروز استفاده از تاکسی های پلتفرمی 
گسترده شده و افراد زیادی از قشر دانشجو تا افراد جویای کار در 
این مجموعه به عنوان حرفه اصلی یا شغل دوم انتخاب کرده اند.

شاید شما هم بارها از زبان رانندگان این مجموعه های پلتفرمی 
مشکلات شان را شنیده باشید؛ بیمه یکی از چالش های این حرفه 

بوده که مخاطرات زیادی به وجود آورده است.
رانندگان چه گفتند؟

مهر  به  خود  بیمه ای  وضعیت  درباره  تپسی  رانندگان  از  یکی 
گفت: من بازنشسته تأمین اجتماعی هستم. بیشتر افرادی که در 
تاکسی های آنلاین فعالیت دارند دارای دو شغل بوده یا بازنشسته 
هستند. اما طی صحبت با همکاران، برآورد می شود ۳0 درصد 
افراد شاغل در تاکسی های اینترنتی آن را به عنوان شغل اصلی و 
دائم برگزیده اند اما بیمه نیستند.یکی دیگر از رانندگان طی عنوان 
کرد: من بیمه تاکسیرانی هستم. اما افراد زیادی در تاکسی های 
آنلاین فعال هستند که هنوز بیمه نشده اند. البته گفتنی است افراد 
جدیدالورود به تاکسیرانی هم دیگر بیمه نمی شوند و باید بیمه 
آزاد بریزند؛ علاوه بر این که سنوات و امتیازی هم ندارند.وی در 
گلایه نسبت به خدمات دهی بیمه تأمین اجتماعی هم عنوان کرد: 
بیمه تأمین اجتماعی در بخش بهداشت و درمان خیلی کارساز 
قرارداد  یا طرف  نمی پذیرند  را  آن  پزشکان  از  بسیاری  و  نبوده 
هزینه های  بیمه،  داشتن  وجود  با  رانندگان  نیست.  داروخانه ها 
درمان را باید آزاد بپردازند.وی افزود: یکی از همکاران با ۳0 سال 
خدمت در حوزه تاکسیرانی حقوق بازنشستگی او ۶ تا ۷ میلیون 
تومان است؛ از این رو ناچار است همچنان کار کند و با شغل 
دوم هزینه های زندگی خود را تأمین کند.راننده ای دیگر که برای 
تأمین هزینه های زندگی هم در تاکسیرانی فعالیت دارد و هم در 
تاکسی های اینترنتی، گفت: در حال حاضر با وجود سابقه بیش 
از 10 سال نه تاکسیرانی ما را بیمه کرده و نه کارفرماها در بخش 
تاکسی های آنلاین. به جرأت می توان گفت ۸0 درصد از رانندگان 
فعالیت در تاکسی های اینترنتی کار دائم آنها بوده اما کارفرماها 
تاکسی های  تنها  نه  نیستند؛  نیروهای خود  بیمه کردن  به  حاضر 
آنلاین که بیش از یک دهه است سازمان تاکسیرانی هم عنوان 
می کند دولت بودجه نمی دهد و رانندگان باید خویش فرما خود 

را بیمه کنند.

حقی که ضایع می شود 
 عدم پاسخگویی اسنپ و تپسی 

نسبت به بیمه راننده

صادرات خودروی ترکیه ۳۷۵ برابر ایران
 تولیدی که صادرات محور نیست

 ۲0۲۳ می  تا  مارس  ماهه   ۳ در  ترکیه  خودروی  صادرات 
معادل 1۲ میلیارد دلار بوده که ۳۷5 برابر صادرات خودروی 
وجه  هیچ  به  ایران  در  تولید  دهد  می  نشان  که  است  ایرانی 
صفت صادرات محور بودن را یدک نمی کشد.از عمر صنعت 
خودروسازی در ایران بیش از ۶0 سال می گذرد و اگرچه انتظار 
می رفت طی ۶ دهه گذشته این صنعت از نظر کیفیت و قیمت 
به بلوغ رسیده باشد اما این صنعت نه تنها نتوانسته رضایت 
بازاریابی  نظر  از  بلکه  را جلب کند  مصرف کنندگان داخلی 
نه  نیز  اتفاق  این  عمده  است.علت  نبوده  موفق  هم  خارجی 
بلکه مشکلات  المللی،  بین  ارتباطات  فقط مسائل تحریمی و 
عدیده ای همچون بهره وری پایین، زیان انباشته، ساختارهای 
مالکیتی و مدیریتی معیوب، عدم تفاهم و درک مشترک تصمیم 

گیران و صنعتگران، بنگاهداری، تیراژ پایین تولید، بی توجهی 
نبودن  محور  صادرات  قیمت،  کاهش  و  کیفیت  افزایش  به 
تولیدات و... است که گریبان صنعت خودروسازی کشور را 
گرفته است.بررسی وضعیت صادرات خودرو در سال گذشته 
نشان می دهد که طی یک سال تنها ۳۷.۸ میلیون دلار خودرو 
و 1۳ میلیون دلار قطعه صادر شده است. بنابراین در مجموع 
در   1401 سال  در  کشور  قطعه  و  خودرو  صادرات  ارزش 
ایران  بود. یعنی صنعت خودروسازی  میلیون دلار  حدود 51 
پس از ۶0 سال فعالیت تنها توانسته 51 میلیون دلار خودرو و 
قطعه صادر کند و عملًا نقش خاصی در صنعت خودروسازی 
دنیا نداشته باشد؛ این وضعیت نشان می دهد که تمام مباحثی 
و صادرات خودرو می شود  بازاریابی  مورد ضرورت  در  که 

به دلیل  ایران  صرفاً روی کاغذ بوده و صنعت خودروسازی 
به  را  خود  راه  نمی تواند  فعلًا  بالا  قیمت  و  پایین  کیفیت 
بازارهای خارجی باز کند چراکه کشورهای خارجی می توانند 
خودروهایی با کیفیت بالاتر و قیمت مناسب تر بخرند.در اینجا 
می توان به صنعت خودروسازی ترکیه اشاره کرد که هنوز به 
می تواند  امروز  دقیق،  ریزی  برنامه  با  اما  نرسیده  سالگی   ۳0
فرانسه،  از جمله  منطقه خودمختار  و  از ۲00 کشور  بیش  به 
ایتالیا، آلمان، اسپانیا، بریتانیا، لهستان، مصر، اسلوونی و آمریکا 
خودرو صادر کند؛ به شکلی که در سال ۲0۲۲ این کشور از 
صادرات خودرو و متعلقات آن ۳1.5 میلیارد دلار کسب کرد. 
همچنین در بازه زمانی سه ماهه مارس تا می ۲0۲۳ این رقم 

1۲ میلیارد دلار بوده است.

)آگهی نوبتی سه ماهه دوم سال 1400 حوزه ثبتی شهرستان کلاردشت(
بر اساس مواد 11)اصلاحی 1317/710( و 12)اصلاحی 1322/03/10( قانون ثبت و ماده 59 
آئین نامه  اجرائی قانون مذکور املاکی که در سه ماهه دوم پذیرش درخواست ثبت شده 

به شرح ذیل آگهی می گردد.
خانم پروین پور صحرائی نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر یک دستگاه ساختمان  
به مساحت 547 مترمربع  دارای پلاک ثبتی  19فرعی از 11 اصلی واقع در قریه کوهپر 

بخش یک ییلاقی شهرستان کلارد شت  
لذا اشخاصی که نسبت به رقبه درخواست ثبت شده مندرج در آگهی اعتراضی داشته باشند 
می توانند به استناد ماده  قانون ثبت از تاریخ انتشار ظرف  90 روز درخواست واخواهی 
خود را به دبیرخانه این اداره تسلیم و رسید اخذ نمایند و هرگاه بین تقاضا کننده ودیگری 
قبل از انتشار این آگهی دعوی در مراجع قضایی اقامه شده باشد معترض باید گواهی تقدیم 
دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت  اقدامات ثبت موکول 
به ارایه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارایه نکند اداره ثبت مبادرت 
به صدور سند مالکیت می نماید این آگهی در دو نوبت به فاصله 30 روز منتشر خواهد شد.

روح اله خزائی کوهپر- سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک کلاردشت
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/05/01 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/06/01شناسه  1532138

******
آگهی ماده 3 قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
آستانه اشرفیه به نظر اینکه در اجرای ماده 3 و غیره  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه اجرایی آن متقاضی ذیل با 
و  اند  نموده  مالکیت  سند  مشاعی درخواست صدور  اسناد  و  عادی  مدارک  و  اسناد  ارایه 
پرونده  مورد نظر در هیات موضوع قانون مذکور مطرح و نهایتا منجر به صدور رای جهت 
اخذ سند مالکیت گردیده است لذا به استناد ماده 3 قانون مذکور در دو نوبت به فاصله 15 

روز جهت اطلاع عموم آگهی می گردد.
تکلیف  تعیین  قانون  یک  هیات   140260318006002186 شماره   به  رای  برابر  ردیف1-  
ثبتی حوزه ثبت  فاقد سند رسمی مستقر در واحد  اراضی و ساختمان های  ثبتی  وضعیت 
ملک آستانه اشرفیه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی )محمد علی علیجانی  ( فرزند )داود( 
به شماره شناسنامه )1339( کدملی 2592593731 صادره)رشت ( به صورت ششدانگ یک 
به  مترمربع     )1662/03( مساحت  به  انباری   و  محوطه  و  خانه  یکباب  مشجرو  زمین  قطعه 
شماره )67( فرعی از )29( اصلی قسمتی از )1( فرعی از 29 اصلی بخش 10 گیلان واقع در 
آستانه - روستای ماشک تهرانچی  خریداری از داود علیجانی ماشک محرز گردیده است.

حدود  و  اصل  به  نسبت  مشاع  مالکین  و  حقوق  صاحبان  و  مجاورین  از  اعم  کس  هر  لذا 
مفروزی اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در 
محل تا دو ماه اعتراض خود را به ثبت محل وقوع ملک  تسلیم و رسید اخذ نمایند. متعرض 
باید ظرف 1 ماه  از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقویم دادخواست دادگاه عمومی محل 
این صورت  در  دهد  تحویل  محل  ثبت  اداره  به  را  دادخواست   تقدیم  گواهی  و  نماید 
اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارایه 
نکند اداره ثبت محل باید مبادرت به صدور سند مالکیت نماید صدور سند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
رییس اداره ثبت اسناد و املاک آستانه اشرفیه

 باقری مطلق
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/17 تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/06/01 م الف 799

***************
آگهی ماده 3 قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
آستانه اشرفیه به نظر اینکه در اجرای ماده 3 و غیره  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه اجرایی آن متقاضی ذیل با 
و  اند  نموده  مالکیت  سند  مشاعی درخواست صدور  اسناد  و  عادی  مدارک  و  اسناد  ارایه 
پرونده  مورد نظر در هیات موضوع قانون مذکور مطرح و نهایتا منجر به صدور رای جهت 
اخذ سند مالکیت گردیده است لذا به استناد ماده 3 قانون مذکور در دو نوبت به فاصله 15 

روز جهت اطلاع عموم آگهی می گردد.
تکلیف  تعیین  قانون  یک  هیات   140260318006001119 شماره   به  رای  برابر  ردیف1-  
ثبتی حوزه ثبت  فاقد سند رسمی مستقر در واحد  اراضی و ساختمان های  ثبتی  وضعیت 
 ) کیاده    اجتماعی حسن  )محسن  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  اشرفیه  آستانه  ملک 
فرزند )محمد مهدی( به شماره شناسنامه )8( کدملی 2739760183 صادره)استانه اشرفیه  ( 
به صورت ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر  یکباب مغازه  به مساحت )28/60( مترمربع   به 
شماره )14682( فرعی از )107( اصلی قسمتی از )1و4و14و19( فرعی از 107 اصلی بخش 
14 گیلان واقع در آستانه - بندر کیاشهر کوی امام مقابل نانوایی میرزازاده  خریداری از 

وراث حمزه  دوست  محرز گردیده است.
حدود  و  اصل  به  نسبت  مشاع  مالکین  و  حقوق  صاحبان  و  مجاورین  از  اعم  کس  هر  لذا 
مفروزی اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در 
محل تا دو ماه اعتراض خود را به ثبت محل وقوع ملک  تسلیم و رسید اخذ نمایند. متعرض 
باید ظرف 1 ماه  از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقویم دادخواست دادگاه عمومی محل 
این صورت  در  دهد  تحویل  محل  ثبت  اداره  به  را  دادخواست   تقدیم  گواهی  و  نماید 
اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارایه 
نکند اداره ثبت محل باید مبادرت به صدور سند مالکیت نماید صدور سند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
رییس اداره ثبت اسناد و املاک آستانه اشرفیه

 باقری مطلق
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/17

تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/06/01 م الف 826
*********************************************

آگهی ماده 3 قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
آستانه اشرفیه به نظر اینکه در اجرای ماده 3 و غیره  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه اجرایی آن متقاضی ذیل با 
و  اند  نموده  مالکیت  سند  مشاعی درخواست صدور  اسناد  و  عادی  مدارک  و  اسناد  ارایه 
پرونده  مورد نظر در هیات موضوع قانون مذکور مطرح و نهایتا منجر به صدور رای جهت 

اخذ سند مالکیت گردیده است لذا به استناد ماده 3 قانون مذکور در دو نوبت به فاصله 15 
روز جهت اطلاع عموم آگهی می گردد.

تکلیف  تعیین  قانون  یک  هیات   140260318006002187 شماره   به  رای  برابر  ردیف1-  
ثبتی حوزه ثبت  فاقد سند رسمی مستقر در واحد  اراضی و ساختمان های  ثبتی  وضعیت 
)غلامرضا(  فرزند  جابری(  )پروین  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  اشرفیه  آستانه  ملک 
به شماره شناسنامه )1282( کدملی 0044360029 صادره)تهران ( به صورت ششدانگ یک 
قطعه زمین مشتمل بر بنای احداثی به مساحت )252/90( مترمربع   به شماره )2321( فرعی 
از )109( اصلی قسمتی از )17( فرعی از 109 اصلی  بخش14گیلان واقع در آستانه - روستای 

لسکوکلایه پایین  خریداری از سید احمد مجتبوی  محرز گردیده است.
حدود  و  اصل  به  نسبت  مشاع  مالکین  و  حقوق  صاحبان  و  مجاورین  از  اعم  کس  هر  لذا 
مفروزی اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در 
محل تا دو ماه اعتراض خود را به ثبت محل وقوع ملک  تسلیم و رسید اخذ نمایند. متعرض 
باید ظرف 1 ماه  از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقویم دادخواست دادگاه عمومی محل 
این صورت  در  دهد  تحویل  محل  ثبت  اداره  به  را  دادخواست   تقدیم  گواهی  و  نماید 
اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارایه 
نکند اداره ثبت محل باید مبادرت به صدور سند مالکیت نماید صدور سند مالکیت مانع از 
مراجعه متضرر به دادگاه نیست.رییس اداره ثبت اسناد و املاک آستانه اشرفیه- باقری مطلق

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/17تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/06/01م الف 806
*********************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140260318004001224 مورخه 1402/02/30 هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار 

تصرفات محمد صادقی رشته رودی فرزند نصر اله مورد تایید قرار گرفت 
1-ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر انباری به مساحت 3037/19 مترمربع به شماره پلاک 
فرعی 2410 مفروز از پلاک شماره 403و405 از اصلی 19 واقع در کلورز بخش 20 گیلان از 
مالکیت سید بابا حسینی کلورزی   و غیره به آدرس شهرستان رودبار کلورز محرز گردیده 

است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند ، بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .

رییس ثبت اسناد رودبار-  اکبری   م الف 566
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/17

تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/06/01
******

آگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی  حوزه ثبتی شهرستان لاهیجان

برابر رای شماره 140260318005001095 مورخه  1402/03/31 هیات اول موضوع قانون 
ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
حوزه ثبت ملک لاهیجان تصرفات مالکانه بلامعارض سعید زابلی  فرزند موسی  به  ش ش 
33 کدملی 2722019991 صادره از لاهیجان -  نسبت به ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل 
بر بنا به مساحت 174/97 مترمربع که مقدار 9/20متر مربع ان در حریم نهر میباشد به  شماره 
قریه  در  واقع  اصلی 17  از  فرعی  از پلاک یک  و مجزی شده  مفروز  فرعی 4718  پلاک 
سوستان لاهیجان بخش 14 گیلان به نشانی: لاهیجان -سوستان - کوچه خوشحال از مورد  

مالکیت عبدالرحیم خوشحال محرز گردیده است.
که  صورتی  در  میشود  آگهی  روز   15 فاصله  به  دونوبت  در  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید  
تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  یکماه  مدت  ظرف 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول گواهی اقامه دعوا طبق 

مقررات سند مالکیت  صادر خواهد شد.
سرپرست ثبت  اسناد و املاک لاهیجان

 عباس زاده   
تاریخ انتشار اول 1402/05/18 تاریخ انتشار دوم 1402/06/01 م الف 802

****
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمان های فاقد سند رسمی 
تعیین  قانون  موضوع  هیات   1402/04/19-  1402603180110046028 شماره  رای  برابر 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی صومعه 
سرا تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  آقای/ خانم سید عبداله یعقوب پور  فرزند سید 
حمزه    به شماره شناسنامه  348 صادره از صومعه سرا در ششدانگ  یک قطعه زمین مسکونی  
) مقداری باغی (به مساحت 430  مترمربع پلاک 82 فرعی  از 7 اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک 10 واقع در قریه لشمر زمخ بخش 25 گیلان خریداری از  نسق فیض اله حبیب 

زاده   محرز گردیده است.
به فاصله 15 روز آگهی می شود چنانچه   لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
تاریخ  از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  متقاضی  مالکیت  سند  به  صدور  نسبت  اشخاصی 
اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض مدت مذکور 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی

 رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
م الف 910/1216

تاریخ انتشار اول:1402/05/18
تاریخ انتشار دوم:1402/06/01

*****

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140260318004001439و 140260318004001440 مورخه 1402/03/07 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات مالکانه زینب آذری لاجعونی  فرزند حسین و یداله 

جمالی جوبنی فرزند توکل  مورد تایید قرار گرفت 
1-ششدانگ یک باب مغازه )مشاعا بالسویه(  به مساحت 28/10 مترمربع به شماره پلاک فرعی 
2349 مجزی از پلاک 1776 از اصلی 18 واقع در جوبن بخش 20 گیلان از مالکیت فتح اله 

خان اکبر   و غیروبه آدرس شهرستان رودبار- جوبن  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند ، بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .

رییس ثبت اسناد رودبار-  اکبری
م الف 572

- تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/21
تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/06/1

*****
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمان های فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140260318011005494 -1402/05/02 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف 
ثبتی صومعه سرا  مستقر در واحد  فاقد سند رسمی  و ساختمان های  اراضی  ثبتی  وضعیت 
تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  آقای/ خانم نصراله خوش پسند ازگمی  فرزند محمد  
به شماره شناسنامه  1329 صادره از صومعه سرا در ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل بر بنای 
احداثی  به مساحت 2064/54  مترمربع پلاک 336 فرعی  از 53 اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک 155 واقع در قریه ازگم  بخش 22 گیلان خریداری از  نسق سکینه خوش پسند 

ازگمی   محرز گردیده است.
به فاصله 15 روز آگهی می شود چنانچه   لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
تاریخ  از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  متقاضی  مالکیت  سند  به  صدور  نسبت  اشخاصی 
اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض مدت مذکور 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی

 رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
م الف 910/1201

تاریخ انتشار اول:1402/05/18
تاریخ انتشار دوم:1402/06/01
******************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140260318011003887 -1402/04/05 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف 
ثبتی صومعه سرا  مستقر در واحد  فاقد سند رسمی  و ساختمان های  اراضی  ثبتی  وضعیت 
تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  آقای/ خانم کشاورز جوادی سه شنبه   فرزند رمضانعلی   
به شماره شناسنامه  908 صادره از صومعه سرا در ششدانگ  یک قطعه زمین شالیزار)مزروعی 
تجهیز شده (  به مساحت 4427  مترمربع پلاک 1401 فرعی  از 41 اصلی مفروز و مجزی 
شده از پلاک 204 واقع در قریه لادمخ بخش 22 گیلان خریداری از  نسق یعقوب فردی 

کماء   محرز گردیده است.
به فاصله 15 روز آگهی می شود چنانچه   لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
تاریخ  از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  متقاضی  مالکیت  سند  به  صدور  نسبت  اشخاصی 
اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض مدت مذکور 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی

 رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا م الف 910/1197
تاریخ انتشار اول:1402/05/18 تاریخ انتشار دوم:1402/06/01

************************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمان های فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140260318011004930 -1402/04/25 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف 
ثبتی صومعه سرا  مستقر در واحد  فاقد سند رسمی  و ساختمان های  اراضی  ثبتی  وضعیت 
به  ابوالفضل    فرزند  ایزدی    فریده  خانم  آقای/  متقاضی   معارض  بلا  و  مالکانه  تصرفات 
یکباب  بر  مشتمل  زمین  قطعه  تهران  در ششدانگ  یک  از  شناسنامه  1368 صادره  شماره 
خانه   به مساحت 258/34  مترمربع پلاک 43 فرعی  از 36 اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک 36اصلی  واقع در قریه شپله پس بخش 22 گیلان خریداری از  نسق محمد علی فلاح 

پسندیده خواه    محرز گردیده است.
به فاصله 15 روز آگهی می شود چنانچه   لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
تاریخ  از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  متقاضی  مالکیت  سند  به  صدور  نسبت  اشخاصی 
اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض مدت مذکور 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی

 رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
م الف 910/1196

تاریخ انتشار اول:1402/05/18
تاریخ انتشار دوم:1402/06/01
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استان هااستان ها
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم:

ظرفیت پهنای باند ورودی به 
قم ۱۶۶ درصد افزایش یافت

 

ظرفیت  گفت:  قم  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
پهنای باند ورودی استان به ۹۶۰Gbps رسیده که نشان از 
رشد بیش از ۱۶۶ درصدی نسبت به سال ۱۴۰۰ را نشان 

می دهد.
با اشاره به عملکرد دوساله این اداره کل،  جواد غلامپور 
۲۶۰.۵۴Gbps رسید  به  استان  انتقال  افزود: ظرفیت شبکه 
که نشان از رشد بیش از ۱۳۶ درصدی در مقایسه با سال 

۱۴۰۰ دارد.
استان  داخلی  دیتای  شبکه  کل  ظرفیت  اینکه  بیان  با  وی 
 ۷۵ از  بیش  رشد  از  حاکی  که  یافته  ارتقا   ۵۶۰Gbps به 
درصدی است، تصریح کرد: ظرفیت قابل واگذاری دیتای 
داخلی استان نیز به ۲۸۰Gbps رسیده که از رشد نزدیک 

به ۸۰ درصدی حکایت دارد.
طی  نیز  قم  اطلاعات  تبادل  ظرفیت  داد:  ادامه  غلامپور 
۴۰۰Gbps رسیده که رشد بیش از ۹۰۰  به  دو سال اخیر 

درصدی در این حوزه را نشان می دهد.
شد:  یادآور  قم  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
 ۴۴۵Gbps به  استان  داخلی  دیتای  واگذارشده  ظرفیت 
 ۳۵ بر  افزون  با سال ۱۴۰۰  مقایسه  پیدا کرده در  افزایش 

درصد رشد داشته است.
وی تصریح کرد: یکی از ویژگی های بارز قم اتصال تمام 
روستاهای بالای ۲۰ خانوار به اینترنت پر سرعت و شبکه 
ملی اطلاعات به عنوان تنها استان صددرصدی کشور است.

داشت:  اظهار  قم،  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
اتصال ۳۰ سایت و مرکز مخابراتی روستایی به شبکه فیبر 
پاسخگویی  در  کشور  نخست  رتبه  کسب  و  استان  نوری 
به شکایات ارتباطی و فناوری اطلاعات با میانگین زمانی 
 ۲ در  قم  استان  دیگر  دستاوردهای  از  روز،  دو  از  کمتر 
سال گذشته بوده است.غلامپور با اشاره به وضعیت مطلوب 
 ۹۵ از  بیش  کرد:  عنوان  قم،  در  داده  و  اینترنت  سرعت 
درصد از جمعیت استان از اینترنت نسل چهارم برخوردار 
هستند.وی همچنین بیان داشت: در سطح جاده های استان 
ارتباطات همراه هستیم که  قم شاهد پوشش ۹۹ درصدی 

به نوبه خود یک دستاورد و اقدام مهم است.

زنان هرمزگانی در رتبه سوم 
استعمال قلیان کشور

شیوع مصرف قلیان در هرمزگان 
10 برابر کشور

نتایج  کاربرد  و  دانش  ترجمان  رویکرد  توسعه  راستای  در 
علوم  های  دانشگاه  در  تحقیقات حوزه سلامت  از  حاصل 
پزشکی کشور و به منظور آگاهی رسانی ذینفعان پژوهش 
اختتام  تحقیقاتی  مردم طرح  و  متخصصین  مدیران،  از  اعم 
»تعیین  عنوان  با  هرمزگان  پزشکی  علوم  دانشگاه  یافته 
بندرعباس:  شهر  زنان  در  قلیان  ترک  های  کننده  پیشبینی 

کاربردی از تئوری رفتار برنامه ریزی« تشریح شد.
براساس اقدامات انجام شده و همچنین اهمیت پژوهش در 
زن   ۱۷۶۴ طرح  این  در  هرمزگان  در  قلیان  مصرف  زمینه 
مصرف کننده قلیان و ۲۶۰ نفر از زنانی که قلیان را بیش از 

شش ماه ترک کرده بودند، مورد بررسی قرار گرفتند.
بهداشت در سال ۲۰۱۰ شعار روز جهانی  سازمان جهانی 
کرد.  اعلام  زنان«  و  تنباکو  و  »دخانیات  را  تنباکو  بدون 
قلیان  افزایش میزان مصرف  آمارهای سراسر جهان گویای 
تحقیقات  نتایج  همچنین  هستند،  مردان  به  نسبت  زنان  در 
انجام نشان می دهد مقبولیت اجتماعی قلیان نسبت به سیگار 
نگرش  مردان  با  مقایسه  است.زنان در  بیشتر  زنان  میان  در 
مثبت و وابستگی بیشتری به استعمال قلیان دارند. به گونه ای 
بوده  زنان  جمله  از  خانواده ها  سرگرمی  قلیان  مصرف  که 
است. مردان  از  بیشتر  زنان  در  قلیان  استعمال  عوارض  و 

استعمال قلیان در میان زنان ایرانی به میزان دو تا سه برابر 
بیشتر از مصرف قلیان در مقایسه با زنان سایر کشورها است. 
شیوع مصرف قلیان در بین زنان استان هرمزگان ۳.۱۰ درصد 
و ۹ تا ۱۰ برابر استان های دیگر بوده و از نظر میزان استعمال 
میان  در  را  سوم  رتبه  هرمزگان  استان  زنان،  توسط  قلیان 
می تواند  حاضر  پژوهش  های  دارد.یافته  کشور  استان های 
نقشه راهی برای محققان باشد تا با کمترین هزینه و در مدت 
زمان کوتاه، مداخلات اثر بخش و هدفمندی را جهت ترک 
استعمال دخانیات در افراد طراحی کنند.همچنین نتایج این 
تحقیق می تواند مبنایی برای مقایسه با نتایج تحقیقات آتی 
در این زمینه گردد. یافته ها می تواند سیاستگذاران و پزشکان 
سلامت را برای اجرای مداخلات رفتاری مبتنی بر نظریه و 
در نتیجه کمک به دستیابی هر چه بهتر راهکارهای موثر در 

ترک استعمال دخانیات، یاری کند.

تخلفی آشکار که مبنای علمی و 
قانونی ندارد؛

وقتی سلامت عامه 
قربانی طمع عطاران 

غیرمجاز می شود
 با وجود رشد قارچ گونه عطاری ها در سطح شهر زاهدان 
با وجود ممنوعیت ارائه مشاوره های پزشکی و دخالت در 
از عطارباش ها  برخی  نسخه پیچی  باز هم  اما  امور درمان، 
سلامت مردم را در سیستان و بلوچستان نشانه گرفته است.

رشد قارچ گونه عطاری های در سال های اخیر تحت عنوان 
در  بلوچستان  و  سیستان  در  دارویی  گیاهان  فروشندگان 
حالی انجام شده که بسیاری از آنان مجوز فعالیت دریافت 
بخش  به عمل آمده  بررسی های  و  مطالعات  طبق  و  نکرد 
عمده ای از عطاران، سابقه کار در چنین حرفه ای را نداشته 

و گیاهان دارویی را نمی شناسند.
برسد در  نظر  به  نادرست هم  است  این عادت که ممکن 
چرا  آورده  وجود  به  را  زیادی  مشکلات  اخیر  سال های 

ترکیب  و  نسخه پیچی  به  اقدام  عطاری ها  از  برخی  که 
متنوع  بسته بندی های  را در  داروهای گیاهی کرده و آن ها 

به مصرف کنندگان عرضه می کنند.
فله ای و عرقیات  انواع گیاهان خشک،  ابتدا عطاری ها  در 
که  است  وقتی  چند  اما  می رسانند؛  فروش  به  گیاهی 
عطاری ها و فروشگاه های عرضه گیاهان دارویی به دلایل 

مختلف از فعالیت اصلی خود فاصله گرفته اند.
و  ناخن  و  مو  رشد  قد،  افزایش  چاقی،  و  لاغری  مسائل 
ویترین  پشت  در  که  است  مواردی  جمله  از  موارد  سایر 
و یا تبلیغات مغازه های عطاری جا خوش کرده درحالیکه 
و  درمان  و  بهداشت  وزارت  از  مجوزی  هیچ  داروها  این 
آنها  از  استفاده  اساس  این   بر  و  ندارند  پزشکی  آموزش 
در  و  تهدید  را  آنها  جان  و  شهروندان  سلامت  می تواند 

معرض خطر قرار نمی دهند.
عطاری ها با تجویز داروهای گوناگون دست ساز، شیمیایی، 
را  مردم  سلامت  پروتئینی  پودرهای  و  داروی  مکمل های 
ذاتی  وظیفه  از  مردم  سلامت  تهدید  با  و  گرفته اند  نشانه 
که  می دهند  انجام  غیرقانونی  کارهای  و  خارج  خود 

صدمات جبران ناپذیری به دنبال دارد.
آن  مردمان  که  بلوچستان  و  سیستان  در  میان  این  در 
داروهای  مصرف  و  پرورش  کشت،  در  کهن  تاریخچه ای 
اصلی  استان  سه  از  یکی  به عنوان  امروزه  و  دارند  گیاهی 
می شود  شناخته  کشور  در  گیاهی  داروهای  پرورش دهنده 
فراتر  را  پا  که  هستیم  عطاری هایی  قارچ گونه  رشد  شاهد 
گیاهی  به ظاهر  داروهای  عرضه  بر  علاوه  و  گذاشته 
تشکیل دهنده  مواد  نیست  مشخص  که  دست سازی  و 
چون  غیرقانونی  مواد  دارد،  عوارضی  چه  و  چیست  آن 
فروش  به  نیز  مخدر  و  شیمیایی  مشتقات  دیگر  و  متادون 
رسیده و بر سر در هر عطاری شهر تابلوهایی از تبلیغات 
اعتیاد  ترک  و  لاغری  چاقی،  سقط جنین،  خوش آب ورنگ 

مشاهده می شود.
رد پای سودجویان در ایجاد عطاری های غیرمجاز

افراد  برخی  اینکه  بیان  با  زاهدانی  شهروندان  از  یکی 
سودجو به بهانه درآمدزایی به این شغل روی آورده و با 
فروش داروهای شیمیایی و غیرقانونی این حرفه را بدنام 
کرده اند، افزود: کثرت تقلب در این کسب  و کار موجب 
شده تا دیگر مردم نتوانند به عطاری ها و داروهای گیاهی 

اعتماد کنند.
سوی  از  نظارت  زمینه  این  در  کرد:  بیان  بزی  علیرضا 
کثرت  که  نبوده چرا  اثربخش  و  کافی  متولی  دستگاه های 
اقدامات خلاف قانون در میان این افراد فراتر رفته و دیگر 
چند  یا  یک  حداقل  که  می کنیم  مشاهده  را  عطاری  کمتر 

داروی غیرمجاز عرضه نکند.
این شهروند زاهدانی تأکید کرد: نبود آموزش باعث شده 
است عطاری ها بدون مجوز گیاهان دارویی و غیردارویی 
را به فروش برسانند در این  بین مردم باید به  سلامت خود 
افراد  به دست  را  اهمیت دهند و جان شیرین خود  بیشتر 

نسپارند. غیرمتخصص 
ارائه مشاوره پزشکی و دخالت در امور درمان توسط 

عطاری ها ممنوع
گفت:  زاهدان  پزشکی  علوم  دانشگاه  دارو  و  غذا  معاون 
عطاری ها مجاز به ارائه مشاوره های پزشکی نبوده و نباید 

در امور درمان دخالت کنند.
مجاز  فقط  عطاری ها  کرد:  بیان  زاده   صالحی  مصطفی 
ارائه  صورت  در  و  بوده  دارویی  خام  گیاهان  فروش  به 
مشاوره پزشکی و مشاهده عرضه داروها اعم از ایرانی و 
دارو  و  غذا  معاونت  بازرسان  عطاری ها،  در  غیرایرانی  یا 
ضمن بررسی و توقیف این گونه اقلام، پرونده واحدهای 
متخلف را جهت برخورد قانونی به مراجع ذی صلاح ارسال 
می کنند.وی ادامه داد: شهروندان هنگام خرید از عطاری ها 
کافی  توجه  آن  بهداشتی  مجوزهای  و  محصول  به سلامت 
)سیب  ساخت  پروانه  فاقد  محصولات  خرید  از  و  داشته 

سلامت( و یا برچسب اصالت جدا خودداری کنند.
مشترک  بازدید  طرح  تشدید  از  ادامه  در  مسوول  این 
پزشکی  علوم  دانشگاه  دارو  و  غذا  معاونت  کارشناسان 
زاهدان از عطاری های سطح شهر زاهدان خبر داد و افزود: 
به صورت  عطاری ها  از  شده  انجام  مشترک  بازدیدهای 
استان  اقتصادی  امنیت  پلیس  نماینده  حضور  با  و  مستمر 
بر  نظارت  و  جامعه  عموم  سلامت  از  صیانت  به منظور 

سلامت محصولات عرضه شده انجام می شود.

فصل تازه رهایی از تحریم با رونق ترانزیت دریایی
مصوبه مجمع تشخیص مصلحت نظام مبنی بر سپردن دبیرخانه 
طرح« توسعه دریا محور استان های شمالی« به مازندران ضمن 
سوق دادن و تسریع حرکت استان در مسیر این نوع اقتصاد 
تا  است  کرده  فراهم  را  بستری  جهانی  پرُبار  و  شده  شناخته 
بخش خصوصی و مسوولان ظرفیت ها را به نحو شایسته برای 

توسعه اشتغال و رونق اقتصادی استفاده کنند.
  مناطق ساحلی بستر فعالیت های عظیم اقتصادی و اجتماعی به 
شمار می رود، بگونه ای که حدود دو سوم جمعیت جهان در 
محدوده ۶۰ کیلومتری حاشیه دریاها استقرار یافته اند و بیش 
عنوان  به  امروزه  که  جهان  بزرگ  شهرهای  از  درصد   ۸۰ از 
قرار  ساحلی  مناطق  در  می شوند،  شناخته  تجاری  قطب های 

دارند.
گستره فعالیت های اقتصادی آبی فراتر فعالیتهای سنتی مانند 
و  شده  تعریف  دریایی  نقل  و  حمل  و  گردشگری  شیلات، 
مستلزم صنایع نوظهور از جمله انرژی های تجدید پذیر، آبزی 
پروری، فعالیت های استخراج در دریا، بیوتکنولوژی و زیست 

هواشناسی دریایی است.
از  مختلف  بخشهای  در  توان  می  کلی  بطور  را  نقش  این 
و  شیلات  دریایی،  گردشگری  نقل،  و  حمل  تجارت،  جمله 
بهره برداری از منابع طبیعی، انرژی و همکاری های تجاری و 
اقتصادی در سطوح منطقه ای و بین المللی تقسیم بندی کرد.

از طرف دیگر استفاده از سواحل دریا و امواج آن به عنوان 
منبع تولید برق یا ورزش های تفریحی، فعالیت های گردشگری 
منابع  مهمترین  از  درمانی  آب   و  دریا  اعماق  یا  ساحل  در 
ایجاد  ازای  به  که  بطوری  شوند،  می  محسوب  اشتغالزایی 
یک شغل در بخش اقتصاد دریایی، چهار شغل جانبی ایجاد 

می شود.
این درحالیست که بیشترین فعالیت در عرصه های و سواحل 
مربوط  روستایی  و  شهری  محدوده های  در  کشورمان  آبی 
فقط  ها  فعالیت  این  که  است  نظامی  و  بندری  تأسیسات  به 
و ۹۵ درصد  داده  اختصاص  به خود  را  پنج درصد سواحل 
ظرفیت ساحلی کشورمان، بدون استفاده باقی مانده است، در 
حالیکه این مناطق با برخورداری از اهمیت ژئواستراتژیک و 
ژئواکونومیک در مقیاس جهانی و منطقه ای، به  عنوان یکی از 
مهمترین نواحی ارزشمند سیاسی و اقتصادی جهان به شمار 
می رود و می تواند با توسعه مناسب، نقش اقتصادی و سیاسی 

بالایی در سطوح منطقه ای و جهانی ایفا کند.
قدرت  عناصر  از  یکی  عنوان  به  واقع  در  آبی  های  گستره 
سیاسی و ظرفیتهای رشد اقتصادی ایران محسوب می شود به 
همین جهت کشورمان همواره به عنوان قدرت تاثیرگذار در 
جهان مطرح بوده است و اکنون این نقش می تواند با برنامه 

ریزی و طرحهای نوظهور و روزآمد تقویت شود.
توسعه دریامحور و اقتصاد دریا که اخیراً بیش از پیش مورد 
ادبیات  در  دریامحور  اقتصاد  تعریف  که  گرفته  قرار  توجه 
جهانی عموماً با عنوان اقتصاد آبی یا Blue Economy از آن 
یاد می شود به معنای استفاده پایدار از ظرفیت منابع و گستره 
جزایر  و  ها  دریاچه  دریاها،  ها،  اقیانوس  از  اعم  آبی  های 
برای رشد اقتصادی، بهبود وضعیت معیشت و ایجاد اشتغال 

و درنهایت افزایش تولید ناخالص داخلی تعریف می گردد.
بنابراین، حوزه اقتصاد دریا فراتر از مواردی از قبیل شیلات 
از  حمایت  و  ظهور  مستلزم  و  است  دریایی  گردشگری  و 
دریایی،  ونقل  حمل  ازجمله  و  دریا  و  آب  با  مرتبط  صنایع 
و  پروری  آبزی  تجدیدپذیر،  های  انرژی  دریایی،  گردشگری 
شیلات، بیوتکنولوژی دریایی، زیست هواشناسی و معدنکاری 

دریایی است.
اساسی، توسعه ای و کنشگرا و  اقتصاد دریامحور، راهبردی 
درنهایت، تحول آفرین است و با موضوعات مختلف توسعه 
ای و حاکمیتی مانند جمعیت پذیری، ایجاد زیرساخت ها و 
ارتباطات گره خورده است همچنین محرک جدی به کارگیری 

و به کاراندازی صنایع و اشتغال در دریاها و سواحل است.
اسلامی،    شورای  مجلس  های  پژوهش  مرکز  گزارش  به  بنا 
ایران با داشتن پنج هزار و ۸۰۰ کیلومتر نوار ساحلی جنوبی و 
شمالی )۴۰ درصد مرزهای کشور(، کشوری دریایی محسوب 
می شود؛ ولی در میزان استفاده از این نعمت خدادادی چندان 
موفق نبوده است. بیشترین فعالیت در عرصه سواحل کشور، 
مربوط به محدوده های شهری و روستایی و تأسیسات بندری و 
نظامی است که همه اینها حدود پنج درصد از ظرفیت سواحل 
کشور را به خود اختصاص داده اند و حدود ۹۵ درصد از این 
ظرفیت مورد توجه قرار نگرفته است. در حالی که این مناطق 
در  ژئواکونومیک  و  ژئوپلیتیک  ژئواستراتژیک،  اهمیت  دارای 

مقیاس جهانی و منطقه ای هستند.
در حال حاضر بسیاری از کشورهای جهان سهم عمده ای از 
این  کنند. در  تأمین می  از دریا  را  ملی خود  ناخالص  تولید 
میان ویتنام و سپس چین با بیش از ۵۰ درصد، در صدر قرار 
دارند. ایران نیز حدود ۱۰ درصد از تولید ناخالص ملی خود 
را از دریا تأمین می کند که با توجه به پتانسیل های موجود 

در کشور، رقم پایینی تلقی می شود.
ایران حدود یک درصد اقتصاد دریایی دنیا را بدون احتساب 
این  احتساب  با  را  درصد   ۵.۲ و حدود  گازی  و  نفتی  منابع 
منابع به خود اختصاص داده است. این در حالی است که از 
نظر پتانسیل موجود در اختیار کشور، ایران از بین ۱۸۴ کشور 
در رتبه چهلم قرار دارد، در صورتی که از نظر کسب درآمد 

وضعیت مطلوبی نداشته و بیشترین فعالیت های اقتصادی در 
بزرگ  شهرهای  محدوده  در  متمرکز  کشور  سواحل  عرصه 

ساحلی است.
و  کشور  در  جمعیت  نامتوازن  توزیع  چالش  دیگر،  موضوع 
نگاه تمرکزگرایی و عدم توجه جدی به پتانسیل ها و ظرفیت 
و منابع نواحی مرزی و به خصوص در نواحی با مرز آبی بسیار 
جدی است. به عنوان نمونه، هفت استان ساحلی ما که حدود 
۲۵ درصد مساحت کشور را به خود اختصاص می دهند، تنها 
دربرگیرنده حدود ۱۰ درصد جمعیت کشور هستند. در حالی 
ایجاد یک شغل در  ازای  به  هانشان می دهد که  بررسی  که 
بخش اقتصاد دریا، چهار شغل جدید ایجاد می گردد که در 

مقایسه با سایر بخش ها بسیار قابل توجه است.
در این زمینه، نمونه های موفق و ناموفقی به چشم می خورد. 
به عنوان نمونه، با ایجاد بندر شهید رجایی، جمعیت بندرعباس 
آن  از  پس  و  شد  برابر  دو  هرمزگان  استان  کلی  طور  به  و 
مانند صنایع  بندرعباس  ناحیه  مادر در  اضافه شدن صنایع  با 
فولاد و سیمان هرمزگان  آلومینیم، کشتی سازی،  پتروشیمی، 
جمعیت این ناحیه بیش از پنج برابر شده است. از طرفی تجربه 
پارس در عسلویه  انرژی  اقتصادی  منطقه ویژه  ناموفق  تقریباً 
به لحاظ کلان، بیانگر این مطلب است که عدم توسعه پایدار 
های  فعالیت  پرُاهمیت  مرکز  یک  عنوان  به  اگرچه  متوازن  و 
صنعتی و معدنی، منافع اقتصادی برای کشور به همراه دارد، 
لیکن چالش های جدی زیست محیطی، کالبدی و اجتماعی را 
)مانند آلودگی های بالای زیست محیطی و مسائل اجتماعی 
ناشی از مهاجرت های شغلی و دوگانگی فرهنگی( به دنبال 

داشته است.
در  کشور  شمال  سواحل  از  درصد   ۵۵ داشتن  قرار 

مازندران
۴۷۳ کیلومتر از ساحل دریای خزر در مازندران وجود دارد که 
برابر با ۵۵ درصد از سواحل شمال کشور است، با اقدامات 
صورت گرفته اکنون ۴۲۴ کیلومتر از سواحل دریای مازندران 

در این استان آزادسازی شده است.
نقش حائز اهمیت اقتصاد دریایی مازندران این روزها وارد فاز 
جدیدی شده است و اظهار نظرهای اخیر و همچنین اخباری 
که از سوی مسوولان ارشد استان اعلام می شود بیانگر این 
در  دریا  نقش  به  توجه  با  و  خصوص  این  است.در  مساله 
توسعه  » طرح  کشور  اقتصادی  شکوفایی  آن  بالتبع  و  توسعه 
دریامحور« در مجمع تشخیص مصلحت نظام مصوب شد که 
بنا به گفته استاندار مازندران این طرح از تصویب نهایی طرح 
خبرداد و گفت که دبیرخانه این کارگروه به مازندران واگذار 

شده است.
و  ریزی  برنامه  شورای  جلسه  در  پور  حسینی  سیدمحمود 
به  اقتصاد دریا که  افزود: توسعه دریا محور و  توسعه استان 
استفاده پایدار از ظرفیت منابع آبی از جمله دریاها، دریاچه ها 
و جزایر تاکید دارد، در رشد اقتصادی، بهبود وضعیت معیشت 
و ایجاد اشتغال و در نهایت در افزایش تولید ناخالص داخلی 
بسیار تاثیرگذار است و این موضوع مهم باید مورد توجه بیش 

از پیش قرار گیرد.
وی با بیان اینکه در حال حاضر بسیاری از کشورهای جهان 
تامین  از دریا  ناخالص ملی خود را  از تولید  سهم عمده ای 
موهبت  این  از  نتوانسته ایم  هنوز  ما  که  حالی  در  کنند  می 
الهی بدرستی استفاده کنیم، اظهار داشت: اقتصاد دریا محور، 
راهبردی اساسی، توسعه ای و در نهایت تحول آفرین است و 
مسئولان دستگاه های اجرایی دخیل در طرح های توسعه ای 
اقتثصادی دریا محور باید نسبت به تحقق این مهم اهتمام و 

حساسیت بیشتری داشته باشند.
محور  دریا  توسعه  طرح  کارگروه  ریاست  اینکه  بیان  با  وی 
استان های شمالی به استاندار مازندران و دبیری آن نیز بر عهده 
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان، است گفت که 
دبیرخانه این کارگروه در ذیل دبیرخانه شورای برنامه ریزی و 

توسعه استان قرار گرفته است.
استاندار مازندران با مهم ارزیابی کردن طرح توسعه دریا محور 

استان های شمالی با بیان اینکه با توجه به ظرفیت های موجود 
دبیرخانه  نظام، محل  مازندران، مجمع تشخیص مصلحت  در 
باید  داشت:  اظهار  تعیین کرد،  مازندران  در  را  کارگروه  این 
از این فرصت بیشترین استفاده را ببریم و دستگاه های اجرایی 
ذیربط عضو این کارگروه نیز باید با یکدیگر تعمل و همکاری 

تنگاتنگی داشته باشند.
راهبردی  برنامه  یک  تدوین  و  تهیه  لزوم  بر  پور،  حسینی 
اقتصاد محور  به منظور اجرای طرح های توسعه ای  عملیاتی 
در حوزه دریایی تاکید کرد و گفت که دبیرخانه این طرح باید 
هر چه سریعتر پس از تشکیل و راه اندازی،   حداکثر تا یک 
این  ارایه گزارش در  برگزاری جلسه و  به  آینده نسبت  هفته 

زمینه اقدام شود.
وی بر لزوم استفاده از نظرات و دیدگاه کارشناسان و دست 
اندارکاران طرح های اقتصادی دریا محور تاکید کرد و افزود: 
اعضای این دبیرخانه را مسئولان دستگاه های اجرایی ذیربطی 
که به نوعی با دریا سر و کار دارند، تشکیل می دهند و باید 
نسبت به تهیه و تدوین و ایجاد یک برنامه راهبردی اقتصادی 

دریا محور، اهتمام بیشتری داشته باشند.
ارتقای جایگاه اقتصادی مازندران با اقتصاد دریامحور

استان  در  محور  دریا  اقتصاد  توسعه  زمینه  در  همچنین 
سهم  که،  این  بیان  با  اقتصادی  مسایل  کارشناس  مازندران، 
جمهوری اسلامی ایران از بازار صادراتی ۱۵ کشور همسایه 
حدود ۲ درصد است، گفت: واکاوی این رقم نشان می دهد 
که سهم کشورمان از بازار صادراتی منطقه به طور تقریبی صفر 
است که در تفکر دیپلماسی اقتصادی دولت سیزدهم این رقم 

باید افزایش یابد.
دکتر محمد جلالی افزود: حجم صادرات ایران به ترکمنستان 
پنج درصد، آذربایجان ۴.۵ درصد، ارمنستان ۶ درصد، ترکیه 
با  به طور حتم  که  است  ۲دهم درصد  روسیه  و  یک درصد 
شکوفایی صادرات و تحقق دیپلماسی اقتصادی می توان برای 

توسعه ظرفیت های کشور اقدام کرد.
بر  تکیه  با  مازندران  درگاه  از  ایران  کرد:  نشان  خاطر  وی 
از  را  تواند سهم خود  استان می  زیرساخت های موجود در 
تجارت کشورهای  میلیارد دلاری  و ۳۰۰  هزار   ۲ مالی  بازار 
های  پیگیری  با  ادعا  این  طور  به  که  دهد  افزایش  را  منطقه 

مستمر و رعایت استانداردهای بین المللی شدنی است.
این کارشناس اقتصادی با بیان این که، اولویت روابط تجاری 
توافق های  احیای  ایران در دولت سیزدهم  جمهوری اسلامی 
گذشته و البته رسوب کرده است، تصریح کرد: ارتقای جایگاه 
بین المللی ایران به طور حتم با دیپلماسی تجاری و اقتصادی 
شدنی است.جلالی ادامه داد: طبق برنامه ریزی های صورت 
گرفته تا پایان سال ۱۴۰۸ مازندران باید به افزایش تجارت و 
صادرات پنج میلیارد دلار در سال برسد و مسوولان امر با ایده 
پردازی و استفاده بهینه از ظرفیت های موجود زیرساختی برای 

تحقق این امر تلاش خواهند کرد.
حجم  میزان  است  قرار  ساله  سه  برنامه  در  کرد:  اضافه  وی 
میلیارد  یک  به  جهان  مختلف  نقاط  به  مازندران  از  صادرات 
دلار برسد که به طور حتم یکی از رویکردها برای تحقق این 

عدد، بهره گیری اصولی تر از بنادر استان است.
این نظریه پرداز خاطر نشان کرد: راه اندازی اسکله رو – رو 
ریلی در بندرامیرآباد برای توسعه و تحقق دیپلماسی اقتصادی 
طرح  این  اکنون  و  گرفت  قرار  کار  دستور  در  مازندران  در 
با  حتم  طور  به  که  دارد  فیزیکی  پیشرفت  درصد   ۷۰ حدود 
استان جهش خوبی  مبدا  از  این طرح روند صادرات  تکمیل 
دیپلماسی  تحقق  اول  لایه  در  افزود:  یافت.جلالی  خواهد 
اقتصادی و افزایش حجم صادرات از مازندران به دنبال توسعه 
روابط با کشورهای روسیه و قزاقستان هستیم که برنامه های 

خوبی برای تحقق این امر در استانداری تدوین شده است.
وی گفت: در لایه دوم تبادلات تجاری از مازندران کشورهای 
عراق، پاکستان و افغانستان مورد هدف قرار دارد که در این 
لازم  اقدامات  کشاورزی  محصولات  صادرات  برای  محور 

انجام خواهد شد.

پسته کاران و معضل سرقت از باغات
بودن  الوصول  سهل  و  تعدد  و  پسته  قیمت  افزایش  سمنان 
دسترسی، دوری باغ ها از مراکز جمعیتی و... سبب شده که 
در مواردی شاهد سرقت محصول از این باغ ها باشیم و همین 

به یکی از دغدغه های باغداران پسته تبدیل شده است.
سارق  دو  دستگیری  از  مردادماه   ۳۱ دامغان  انتظامی  فرمانده 

باغات پسته در این شهرستان خبر داد.
 سرهنگ غلامحسین عرب اظهار کرد: در پی اعلام اخباری 
مبنی تردد دو سارق به باغات کشاورزی و سرقت محصولات 
کشاورزی در حاشیه شهر که باعث نارضایتی باغداران و مردم 
شده بود شناسایی سارقان در دستور کار پلیس ماموران قرار 

گرفت.
فنی  اقدامات  انجام  و  اطلاعاتی  رصد  با  کرد:  اضافه  وی   
کیفری  متعدد  سوابق  دارای  که  پسته  سارق  نفر  سه  پلیسی، 
در زمینه ی سرقت و مواد مخدر بودند، شناسایی و در یک 

عملیات ضربتی دستگیر شدند.
کشف ۳۰۰کیلو پسته از منزل سارقی در دامغان

این مقام انتظامی تصریح کرد: از داخل منزل سارقان ۳۰۰ کیلو 
پسته تازه کشف شد.

های  بازجویی  در  سارقان  اینکه  به  اشاره  با  عرب  سرهنگ 
پلیس به بزه خود اعتراف کردند، اظهار کرد: هر سه سارق پس 
قضایی  مرجع  به  قانونی  مراحل  سیر  برای  پرونده  تشکیل  از 

معرفی شدند.
با  پلیس  کرد:  خاطرنشان  دامغان  شهرستان  انتظامی  فرمانده   
پایان فصل برداشت حاصل دست رنج یکساله  تا  توان توان 
کشاورزان در کنار آنها خواهیم بود اما رعایت نکات پیشگیری 
از سرقت، توسط باغداران عزیز نیز می تواند در جلوگیری از 

این عمل مجرمانه موثر باشد.
پیشگیری از سرقت محصولات کشاورزی

به آغاز موسم  با اشاره   رئیس پلیس پیشگیری استان سمنان 
برداشت و فروش عمده محصولات باغی در سطح استان بر 
رعایت برخی نکات از سوی کشاورزان و باغداران به منظور 
پیشگیری از سرقت محصولات کشاورزی و باغی تاکید کرد. 
سرهنگ حسن رستمیان در گفت و گو با خبرنگاران  با اشاره 
انجام  حال  در  پسته  مثل  باغی  برداشت محصولات  اینکه  به 
است، گفت: در همین راستا گشت های انتظامی بیش از پیش 
فعال  روزی  شبانه  صورت  به  کشاورزی  باغات  حوزه  در 

هستند اما لازم است کشاورزان نیز با رعایت نکات از ایجاد 
زمینه های وقوع سرقت بکاهند.

 وی افزود: در این رابطه بهتر است کشاورزان برای مزارع و 
باغات فاقد دیوار و حفاظ تا اتمام برداشت محصول نگهبان 
در  روز  شبانه  طول  در  که  افرادی  رابطه  این  در  و  بگمارند 
حال آبیاری باغات خود هستند نیز می توانند از مزارع اطراف 
مرکز  به  را  مشکوک  افراد  وجود  با  تردد  و  داشته  سرکشی 

فوریتهای پلیسی ۱۱۰ اطلاع دهند. 
افراد  تردد  خواهیم  می  شهروندان  از  کرد:  تصریح  رستمیان 
مشکوک در باغات که بعضا ممکن است در حال حمل مقدار 
کم یا زیاد میوه با موتورسیکلت و خودرو باشند را نیز به پلیس 
منعکس و نسبت به برداشتن شماره پلاک وسایل نقلیه اقدام 
کنند. رئیس پلیس پیشگیری استان با تاکید بر رعایت مقررات 
عبور و مرور به سبب افزایش تردد خودروهای سنگین حامل 
به  شهری  برون  و  درون  معابر  در  کشاورزی  محصولات  بار 
کشاورزان توصیه کرد: ضمن دقت در انجام خرید و فروش 
ها و نقل و انتقال پول، از ارائه اطلاعات انبار یا مزارع خود و 

دیگران به افراد مشکوک نیز خود داری کنند.
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شرط قهرمانی استقلال در لیگ برتر؛
 رقبا را شکست بده

آخرین خبر درباره بازگشت آل کثیر 
به پرسپولیس

 گلزن دربی از اصفهان برمی گردد؟

G بررسی گروه

۳ روز تا جام جهانی بسکتبال
 ایران در گروه قهرمانان جهان

در   ،۲۰۲۳ بسکتبال  جهانی  جام  تا  مانده  روز   ۳ فاصله  در 
گزارشی به معرفی تیم های گروه G این رقابت ها پرداخته ایم.

به  دیگر  روز   ۳ از   ۲۰۲۳ بسکتبال  جهانی  جام  رقابت های 
میزبانی سه کشور فیلیپین، ژاپن و اندونزی آغاز خواهد شد که 
به همین منظور روزانه به معرفی تیم های حاضر در گروه های ۸ 

گانه این رویداد بزرگ جهانی می پردازیم.
بررسی تیم های گروه G جام جهانی بسکتبال

۱- ایران )مردان پارس(:
تیم ملی ایران هم اکنون در رده ۲۲ رده بندی فدراسیون جهانی 
نیز عنوان قهرمانی قاره کهن را  بار  )FIBA( قرار دارد و سه 
به دست آورده است. این چهارمین تجربه جهانی ایران است.

پس از المپیک ۲۰۲۰ توکیو ;i ایران هر سه بازی خود را به 
جمهوری چک، آمریکا و فرانسه واگذار کرد، مصطفی هاشمی 
به عنوان سرمربی جایگزین مهران شاهین طبع شد. البته هاشمی 
تنها در دو پنجره انتخابی جام جهانی روی نیمکت ایران بود و 

سعید ارمغانی جانشین او شد.
ایران به لطف پیروزی استرالیا مقابل قزاقستان و عدم حضور 
جام  به  آخر،  پنجره  بازی  انجام  برای  تهران  در  کانگوروها 
جهانی رسید. البته درخشش ستاره هایی چون ارسلان کاظمی، 
محمد جمشیدی، حامد حدادی و بهنام یخچالی در پنجره های 
اول و سوم،  در رسیدن ایران به جام جهانی تاثیر زیادی داشت.

در حالی که شانس قزاقستان با توجه به کسب دو برد مقابل 
ایران برای صعود به جام جهانی زیاد بود، عدم سفراسترالیا به 
ایران باعث پیروزی ۲۰ بر ۰ شاگردان ارمغانی شد تا به این 
جام  راهی  ایران  استرالیا،  مقابل  قزاقستان  شکست  با  ترتیب 

جهانی ۲۰۲۳ شود.
این چهارمین حضور ایران در جام جهانی است که به صورت 
متوالی رقم خورده است. کسب جایگاه ۱۹ در سال ۲۰۱۴، 
رده ۲۰ در جام جهانی ۲۰۱۰ و کسب رتبه ۲۳ در جام جهانی 
جز  نیست  کسی  ایران  بسکتبال  تاریخ  ستاره  ۲۰۱بزرگ ترین 
حامد حدادی. او در هر سه دوره گذشته جام جهانی حضور 
داشته و دو المپیک را نیز تجربه کرده است. ایران به ستارگانی 

چون بهنام یخچالی نیز بسیار وابسته است.
با  را  جهانی  جام  در  او  حضور  حدادی  مصدومیت  البته 
دمیر«  »هاکان  نظر  با  اما  که  بود  کرده  رو  به  رو  تردیدهایی 
برای جام  ایران  نفره   ۱۵ لیست  در  او  نام  ترکیه ای،  سرمربی 
جهانی ۲۰۲۳ قرار گرفت. ارسلان کاظمی نیز دیگر ستاره ایران 

است که دوره نقاهت را پشت سر گذاشته است.
اصلی ترین غایب ایران در جام جهانی بسکتبال نیز قطعا محمد 
نقش  بحرین  مقابل  امتیاز   ۴۱ کسب  با  او  است.  جمشیدی 
پررنگی در صعود مردان سرزمین پارس به جام جهانی داشت 
اما با نظر هاکان دمیر، سرمربی جدید ایران که جانشین ارمغانی 

شد، از تیم ملی خط خورد که نکته قابل توجهی است.
۲- اسپانیا )ماتادورها(:

فیبا روبرو هستیم  رنکینگ  تیم شماره یک جهان در  با  اینجا 
می رود.  شمار  به  نیز  جهانی  جام  قهرمانی  عنوان  مدافع  که 
ماتادورها در جام جهانی ۲۰۱۹ با شکست آرژانتین به قهرمانی 
رسیدند و سپس در یوروبسکت ۲۰۲۲ نیز عنوان قهرمانی را 

به دست آوردند.
انتخابی ها،  پایان  به  مانده  پنجره  یک  قهرمانی  عنوان  مدافع 
نتیجه  عجیب ترین  کرد.  قطعی  را  جهانی  جام  به  صعودش 
در  گرجستان  مقابل   ۷۶  -  ۸۲ باخت  انتخابی ها  در  اسپانیا 
جام  به  صلیبیون  صعود  نخستین  ثبت  باعث  که  بود  تفلیس 

جهانی نیز شد.

اسپانیا یکی از پنج کشوری است که بیش از یک بار قهرمان 
در  اسپانیا  قهرمانی  اولین  است.  شده  بسکتبال  جهانی  جام 
خورد.  رقم  فینال  در  یونان  دادن  شکست  با  ژاپن   -  ۲۰۰۶
دومین قهرمانی ماتادورها نیز در ۲۰۱۹ - چین به دست آمد، 

جایی که آن ها آرژانتین را در فینال شکست دادند.
در  متوالی  دوره  یازدهمین  و  بار  سیزدهمین  برای  ماتادورها 
شش  در  آن ها  داشت.  خواهند  حضور  بسکتبال  جهانی  جام 
دوره گذشته )از سال ۱۹۹۸ تا ۲۰۲۳( تا مرحله یک چهارم 
جهانی  مسابقات   MVP روبیو  کرده اند.ریکی  صعود  نهایی 
۲۰۱۹ ، بزرگترین غایب ترکیب اسپانیا در جام جهانی ۲۰۲۳ 
فرناندز  اما حضور فوق ستاره هایی چون رودی  بود.  خواهد 
)قهرمان دو دوره جهان(، برادران ویلی و خوانچو هرنانگومز 
)قهرمان یک دوره جهان(، ماتادورها را در لیست اصلی ترین 
سومین  به  آیا  دید  باید  که  داده  قرار  قهرمانی  شانس های 

قهرمانی خود در جام جهانی دست خواهند یافت یا خیر. 
البته باید اشاره کنیم که ماتادورها دو اسطوره تاریخ بسکتبال 
خود یعنی برادران گسول )مارک و پائو( را به دلیل خداحافظی 
از دنیای بسکتبال در اختیار نخواهند داشت و اکنون »عثمان 
به عنوان جانشین این دو فوق ستاره  گاروبا« وظیفه سنگینی 

سابق، برعهده دارد.
۳- ساحل عاج )فیل ها(:

قهرمان دو دوره رقابت های آفروبسکت هم اکنون در رتبه ۴۲ 
رنکینگ فدراسیون جهانی بسکتبال قرار دارد. آن ها چهار بار 

نیز عنوان نایب قهرمانی آفروبسکت را به دست آورده اند.
فیل ها در مسیر صعود به جام جهانی دومربی عوض کردند و 
هم اکنون »دژان پروکیچ« اسلوونیایی به عنوان سرمربی هدایت 
آن ها را بر عهده دارد. البته تغییر سرمربی هم به کمک این تیم 
نیامد و آن ها به عنوان آخرین تیم آفریقایی، راهی جام جهانی 

۲۰۲۳ شدند. 
ساحل عاج برای پنجمین بار در صحنه جهانی ظاهر می شود. 
آن ها پس از سال های ۱۹۸۲ و ۱۹۸۶ که به صورت متوالی در 
جام جهانی حضور یافتند، اکنون در سال های ۲۰۱۹ و ۲۰۲۳ 

نیز به صورت متوالی در جام جهانی حاضر می شوند.
فیل ها در جام جهانی ۱۹۸۰ )با ۱۳ تیم( و در سال ۱۹۸۲ )با ۲۴ 
تیم( سیزدهم شدند. در جام جهانی ۲۰۱۰ نیز آن ها در بین ۲۴ 
تیم بیست و یکم شدند و در ۲۰۱۹ چین هم از بین ۳۲ کشور، 

در رده ۲۹ قرار گرفتند.
 ۱۲ تمام  در  که  بود  عاج  بازیکن ساحل  تنها  فوفانا«  »وافسا 
اما گوی ادی، سلیمان  این تیم حضور داشت،  انتخابی  بازی 
دیاباته و مکسینس دادیئته هم نفراتی بودند که در ۹ بازی این 
هم  پویترس  الکس  و  کاستلو  مت  البته  داشتند.  حضور  تیم 

می توانند نقش پررنگی در ترکیب این تیم بازی کنند. 
۴- برزیل )سلسائو(:

قهرمان دو دوره جام جهانی بسکتبال، هم اکنون در رتبه ۱۳ 
از  که  برزیل  دارد.  قرار   )FIBA( جهانی  فدراسیون  رنکینگ 
پر افتخارترین تیم های جام به شمار می رود، ۴ بار نیز عنوان 

قهرمانی رقابت های آمریکاپ را به دست آورده است.
 ۲۰۲۰ المپیک  رقابت های  آلمان  مقابل  باخت  با  که  برزیل 
برزیلی  مربی  یک  سال   ۱۳ از  پس  داد،  دست  از  را  توکیو 
)گوستاوو د کونتی( را روی نیمکت خود نشاند تا راهی جام 

جهان ۲۰۲۳ شود.
سلسائو به همراه تیم ملی ایالات متحده آمریکا، تنها کشوری 
هستند که هرگز جام جهانی بسکتبال را از دست نداده اند و در 
تمام ۱۸ دوره بازی کرده است. مردان سرزمین قهوه دو عنوان 
قهرمانی جهان را در سال های ۱۹۵۹ و ۱۹۶۳ به دست آوردند. 
برزیل ۶ بار نیز در میان سه تیم برتر جام جهانی قرار گرفته 
است. البته آن ها در جام جهانی ۲۰۱۹ چین مقامی بهتر از رده 

۱۳ را به دست نیاوردند.
مارسلینیو هوئرتاس، یاگو ماتئوس )MVP بوندسلیگای آلمان(، 
رائول نتو )NBA پلیر(، ویتور بنیت، برونو کابوکلو، جورج دو 
پائولا و لوکاس دیاس ستاره های تیم ملی برزیل هستند. البته 
آن ها در صورت صعود به دور بعد جام جهانی، کار سختی 
مقابل تیم های گروه H )کانادا، فرانسه، لتونی و لبنان( خواهند 

داشت.

و  نقل  در  پرسپولیس  عملکرد  از  انتقاد  با  فوتبال  کارشناس 
انتقالات لیگ بیست و سوم گفت: اگر قرار بود این تیم یک 
هافبک سن بالا را به خدمت بگیرد همان بهتر بود که بازیکن 

فصل قبل خودش را حفظ می کرد.
سهراب انتظاری در خصوص شرایط پرسپولیس و پیروزی این 
تیم برابر تراکتور تبریز گفت: اوایل فصل امتیاز گرفتن از رقبا 
سخت است و تیمها می دانند که کسب امتیاز کامل در هفته 

های اول اندوخته خوبی برای پایان فصل خواهد بود.
شرایط  بدنسازی  انجام  بدلیل  تیم ها  همه  البته  داد:  ادامه  وی 
اما  داشت  نخواهند  را  کامل  هماهنگی  و  ندارند  خوبی 
پرسپولیس توانست دوبازی اول را با برد به پایان برساند تا از 

کورس بالای جدول عقب نماند.
آلومینیوم  مقابل  پرسپولیس  افزود:  سرخپوشان  سابق  مهاجم 
عملکرد خوبی داشت هرچند که نباید از بازی خوب آلومینیوم 
باعث  پرسپولیس  بازیکنان  تجربه  ولی  راحتی گذشت  به  هم 

شد تا مقابل حریف اراکی سه امتیاز را کسب کند.
وی در خصوص پیروزی برابر تراکتور اظهار داشت: تراکتور 
انتظار داشت  نباید  و  آمده  بوجود  تیمش  زیادی در  تغییرات 
این تیم خیلی هماهنگ باشد ، بطور حتم هرچه از لیگ بگذرد 
تراکتوری ها هماهنگ و آماده تر خواهند شد و برای حریفان 
دردساز می شوند اما پرسپولیس توانست با همان شیوه که برابر 
آلومینیوم سه امتیاز را کسب کرد برابر تراکتور هم به هدفش 

رسید و صاحب ۶ امتیاز شود.
این پیشکسوت ادامه داد: البته تراکتور هم بی موقعیت نبود و 
یکبار هم تیر دروازه پرسپولیس را به لرزه درآورد و در مجموع 

فاکتور  یک  پایتخت  سرخپوشان  ولی  داشت  خوبی  عملکرد 
موفقیت داشتند که تراکتور آن را نداشت ، پرسپولیس بیرانوند 
را داشت اما تراکتور از داشتن یکی مثل بیرانوند محروم بود و 

همین اتفاق باعث شکست آنها شد.
انتظاری در مورد عملکرد پرسپولیس در فصل نقل و انتقالات 
لیگ برتر گفت: پرسپولیس نتوانست در نقل و انتقالات موفق 
باشد آنها بازیکنانی چون زاهدی ، کنعانی زادگان و ریگی را 
جذب کردند و انتقادی که به گل محمدی گرفته می شود این 
است که اگر قرار بود ریگی ۳۲ ساله را جذب کند همان کمال 

را حفظ می کرد منطقی تر بود.
وی ادامه داد: اما پرسپولیس اگر می خواهد باز هم همانند فصل 
گذشته قهرمان شود و در لیگ قهرمانان هم نتایجی قابل قبول 
کسب کند باید به فکر جذب چند بازیکن باشد سرخپوشان 
پایتخت باید یک هافبک طراح ، دو مهاجم و یک گلر جذب 
کنند. اگر اتفاقی برای بیرانوند بیفتد او باید یک جانشین خوب 

داشته باشد تا خطری دروازه پرسپولیس را تهدید نکند.
پرسپولیس  ترکیب  در  هنوز  زاهدی  کرد:  تاکید  انتظاری 
را  عبدی  براحتی  نباید  تیم  این  اینکه  ضمن  نشده  هماهنگ 
از دست می داد حالا نیاز قرمزپوشان به مهاجم بیشتر شده و 
باید هرچه زودتر در  با هماهنگی کادر فنی  مسئولان باشگاه 
جذب مهاجم عمل کنند تا در آینده دچار مشکل نشوند. قرار 
عربستانی  تیم های  با  قهرمانان  لیگ  در  ایرانی  تیم های  است 
بازی کنند که بهترینهای دنیا را به خدمت گرفته اند بنابراین 
لازم است بازیکنان با کیفیت جذب کنند تا در لیگ قهرمانان 
دیدار  خصوص  در  کشورمان  فوتبال  باشند.کارشناس  موفق 

تیم های  گفت:  اصفهان  آهن  ذوب  برابر  پرسپولیس  پنجشنبه 
محمد ربیعی همیشه با برنامه بازی می کنند و به راحتی بازی 
قابل  نمایش  سپاهان  مقابل  آهن  ذوب  نمی کنند.  واگذار  را 
قبولی داشت و می توانست به گل هم دست پیدا کند ، ذوب 
آهن منظم بازی می کند و حالا به دنبال این است تا در تهران 

از پرسپولیس امتیاز کسب کند.
مهاجم سابق سرخپوشان ادامه داد: بازیکنان پرسپولیس نباید 
فکر کنند چون تراکتور و آلومینیوم را شکست داده اند پس به 
راحتی می توانند مقابل ذوب آهن به پیروزی برسند ، حریف 
پرسپولیس یک تیم قلدر است و با برنامه وارد زمین خواهد 

شد.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: هرچه از بازیها می گذرد تیمها 
پی  یکدیگر  نقاط ضعف  به  و  شناسند  می  را  همدیگر  بیشتر 
برای   ، کند  بازی  منطقی  باید  پرسپولیس  بنابراین  می برند 
مراقب ضد حملات  و  به خرج دهد  به گل حوصله  رسیدن 
حریف باشد تا دست پر از زمین خارج شود تا با کسب سه 

امتیاز این دیدار همچنان در بالای جدول بماند.
انتظاری در پایان تاکید کرد: امیدوارم در تهران از این هفته 
بیایند و عوامل اجرایی هم بازسازی  تماشاگران به ورزشگاه 
تا شاهد حضور  برسانند  پایان  به  ورزشگاه را هر چه زودتر 
به  فوتبال  جذابیت  از  بخشی  باشیم.  ورزشگاه  در  هواداران 
بودن تماشاگران است و حضور آنها به بازی حرارت بیشتری 
می دهد و امیدوارم که در بازی پنجشنبه پرسپولیس برابر ذوب 
پرسپولیس  از  انها  حمایت  و  تماشاگران  حضور  شاهد  آهن 

باشیم.

سهراب انتظاری:

اشتباهی که گل محمدی مرتکب شد

 ۶ سپاهان  مقابل  بازی  دارد  اعتقاد  استقلال  سابق  بازیکن 
امتیازی است.

با  گفت وگو  در  استقلال  سابق  بازیکن  فلاحت زاده،  فرشاد 
مقابل  دیدار  از  پیش  استقلال  شرایط  آخرین  درباره  ایسنا، 
سپاهان اظهار کرد: استقلال پس از دو برد متوالی در لیگ 
برتر حالا باید در یک بازی سخت به مصاف سپاهان برود 
و بازیکنان باید تمام توان خودشان را بگذارند تا بتوانند در 
این بازی به موفقیت برسند. عیار استقلال این هفته مشخص 
می خورند.  محک  جهان  نقش  در  آبی پوشان  و  می شود 
خود  فنی  تقویت  برای  تاثیرگذار  مهره  چند  باید  استقلال 

جذب کند تا بتواند در ادامه مسابقات لیگ بهتر عمل کند.
قهرمان لیگ باید رقبای اصلی را شکست دهد

»به نظرتان استقلال توانایی شکست دادن سپاهان را دارد؟« 
او در پاسخ به این سوال گفت: به هر حال در مسابقات لیگ 
بینی نیست و استقلال در دو بازی  هیچ دیداری قابل پیش 
گذشته نشان داد توانایی زیادی دارد و می تواند هر تیمی را 
شکست دهد. البته باید به این مساله هم اشاره کنم که این 
بازی ۶ امتیازی است. تیمی که قرار است قهرمان شود، باید 
رقیبان اصلی خود را با پیروزی پشت سر بگذارد و استقلال 
نیز برای قهرمانی باید دیدار با تیم های پرسپولیس. تراکتور 
و سپاهان را با کسب پیروزی به پایان برساند چرا که عیار 

استقلال مقابل این تیم ها مشخص می شود.
انتقالات  و  نقل  در  استقلال  آیا  اینکه  درباره  زاده  فلاحت 
موفق بوده است یا خیر افزود: متاسفانه استقلال نتوانست از 
بازیکنانی که در لیست نکونام بودند بازیکنی را جذب کند 
کریمی جذب  مدیریت حجت  زمان  در  بازیکن  دو  تنها  و 
شدند. بهتر است مدیریت باشگاه به دنبال حل مشکلات تیم 
باشد. استقلال با جذب یکی، دو بازیکن تاثیرگذار می تواند 
زمان  کوتاه ترین  در  اتفاق  این  امیدوارم  که  کند  عمل  بهتر 

ممکن رخ دهد.
نقش هاشمی نسب برای تزریق آرامش به استقلال

بیان  استقلال  کادرفنی  در  نسب  هاشمی  حضور  درباره  او 
کرد: حضور هاشمی نسب بسیار مفید خواهد بود. وی نشان 
اینکه  ضمن  دارد  خاصی  تعصب  آبی  پیراهن  به  که  داده 
آرامش  برای  فصل  طول  در  کننده ای  تعیین  نقش  می تواند 

استقلال داشته باشد.
بازیکن سابق استقلال درباره عملکرد جلالی نسبت به فصل 
بازیکن خیلی خوبی است و در جام  گذشته افزود: جلالی 
جهانی هم بازی کرد اما ساپینتو به او کمتر اعتقاد داشت و 
بیشتر ترجیح می داد از جعفر سلمانی استفاده کند. امیدوارم 

این روند را جلالی تا پایان فصل ادامه دهد.
همه تیم ها از استقلال بترسند!

کرد:  تصریح  بازی  دو  این  در  حسینی  عملکرد  درباره  او 
حسینی کاپیتان استقلال بوده و قطعا با عملکردش می تواند 
قهرمانی  در  پیش  فصل  دو  کند. حسینی  کمک  استقلال  به 
استقلال نقش داشت و می تواند روزهای خوبش را با استقلال 
تیمش  کاپیتان  درباره  را  تصمیم  بهترین  نکونام  کند.  تکرار 
گرفت و با حضور دوباره وی موافقت کرد. حسینی امسال از 

انگیزه بالایی برخوردار است.
هر  گفت:  قهرمانی  مدعیان  درباره  پایان  در  فلاحت زاده 
سپاهان  پرسپولیس،  هستند.  قهرمانی  مدعی  تیم  چهار  سال 
کنار  در  و  کردند  عمل  موفق  نقل وانتقالات  در  تراکتور  و 
آن ها استقلال هم مدعی قهرمانی خواهد بود و امیدوارم لیگ 

جذابی را شاهد باشیم.

اینکه  به  اشاره  با  جوانان  و  ورزش  وزارت  سرپرست 
تکواندوی ایران در حال پوست اندازی است، گفت: باید به 

روزهای اوج تکواندوی کشور بازگردیم.
کیومرث هاشمی در بازدید از اردوی تیم ملی تکواندو قبل از 
حضور در بازی های آسیایی با اشاره به اینکه تکواندو یکی 
از سه رشته مدال آور و افتخارآفرین ایران در المپیک است، 
اظهار کرد: کشتی، وزنه برداری و تکواندو سه رشته اصلی 
برای  گذشته  سنوات  در  و  المپیک اند  در  ایران  مدال آور  و 
زیادی کشیده  برسد زحمات  این جایگاه  به  تکواندو  اینکه 

شده است.
او ضمن قدردانی از زحمات محمد پولادگر در فدراسیون 
رییس  عنوان  به  ساعی  هادی  وی  از  پس  گفت:  تکواندو 
فدراسیون کارش را آغاز کرد و همان طور که می دانید به 
عنوان سرمایه ورزش کشور و پرافتخارآفرین مدال آور المپین 

ایران قبل و بعد از انقلاب است.
هاشمی با بیان اینکه مدیریت تکواندوی ایران در سطح دنیا 
شناخته شده است، عنوان کرد: وزارت ورزش و کمیته ملی 
المپیک به عنوان حامی و پشتیبان رشته تکواندو تمام تلاش 
خود را برای دلگرمی خانواده بزرگ تکواندو به کار خواهند 

بست.
قهرمانان آن در حال  تکواندو و  اینکه رشته  به  اشاره  با  او 
 ۲۰ زیر  تکواندو  سنی  میانگین  کرد:  بیان  پوست اندازی اند، 
سال است و می طلبد که تلاش های بیشتری صورت گیرد و 

تکواندوی ایران به روزهای اوجش بازگردد.
هر  اینکه  بر  تاکید  با  جوانان  و  ورزش  وزارت  سرپرست 
چند کسب مدال برای ورزش ایران مهم است اما مهم ترین 
گفت:  است،  رفتاری  و  اخلاقی  مسائل  به  توجه  موضوع 
مسابقات جهانی و بازی های آسیایی برای کشور و به منظور 
تکواندو  فنی  کادر  تلاش  تمام  و  مهم  بسیار  سهمیه  کسب 
کسب نتیجه و مدال آوری است اما باید بدانیم مسائل اخلاقی 
و رفتاری ورزشکاران به عنوان نمایندگان ورزش کشور و 
برخوردار  بیشتری  اهمیت  از  ایران  اسلامی  جمهوری  نظام 

است.

هاشمی: 
تکواندوی ایران در حال 

پوست اندازی است
 باید به روزهای اوج تکواندو بازگردیم

باشگاه پرسپولیس در حال حاضر دنبال مهاجم خارجی است 
و برنامه ای برای بازگرداندن عیسی آل کثیر ندارد!

با هوشنگ نصیرزاده  مهدی عبدی پس از مذاکره و توافق 
ملحق  شاگردان خمس  جمع  به  تراکتور  باشگاه  مدیرعامل 
فوتبال  به  پرسپولیس  تیم  از  ساله   ۲۴ مهاجم  این  شد. 
کشورمان معرفی شد و با گلزنی در بازی های نیمه نهایی و 
فینال لیگ قهرمانان آسیا، خیلی زود اسمش را بر سر زبان ها 
انداخت. عبدی در مجموع ۱۱۰ بازی با پیراهن پرسپولیس 
آمار ۲۸ گل و شش پاس گل را به نام خود ثبت کرده است.

ثبت  عدم  ماجرای  با  شد  همزمان  دقیقا  انتقال  و  نقل  این 
قرارداد عیسی آل کثیر تا زمزمه هایی در رابطه با بازگشت این 

مهاجم خوزستانی به پرسپولیس به گوش برسد.
عیسی آل کثیر که نیم فصل گذشته راهی پرسپولیس شده بود 
و در پایان قراردادش بحث تمدید آن جدی دنبال می شد، 
در نهایت راهی سپاهان شد تا هواداران این تیم را با شوک 

بزرگی مواجه کند.
این در حالی بود که با جدایی شیخ دیاباته و لئاندرو پریرا 
گل محمدی  یحیی  نظر  و  تصمیم  با  شدت  به  باشگاه  این 
بودند.  مهاجم محبوب هواداران  با  قرارداد  تمدید  دنبال  به 
عیسی اما ترجیح داد به واسطه پیشنهاد سپاهان راهی اصفهان 

شود و پیراهن طلایی پوشان را بر تن کند.
پس از عدم ثبت قرارداد عیسی آل کثیر )به دلیل بالا رفتن 
به  او  بازگشت  شایعه  دوباره  بودجه(  سقف  از  سپاهان 
پرسپولیس مطرح و حتی اخبار منتشر شد مبنی براینکه اشگاه 
پرسپولیس برای انتقال دوباره این بازیکن به جمع شاگردان 

یحیی گل محمدی، به باشگاه سپاهان نامه زده است.
پرسپولیس  باشگاه  در  موثق  منبع  یک  ارتباط  همین  در 
ضمن تکذیب این موضوع به خبرورزشی گفت: »نه یحیی 
گل محمدی درخواستی برای خرید عیسی آل کثیر به باشگاه 
داده و نه باشگاه پرسپولیس مذاکره ای رسمی و غیر رسمی 
کذب  اخبار  این  و  داشته  آل کثیر  عیسی  بازگرداندن  برای 

است!«
گفتنی است مدیرعامل باشگاه پرسپولیس نیز همچون یحیی 
از  پس  است.  دلخور  آل کثیر  عیسی  دست  از  گل محمدی 
خواست  به  درویش  رضا  حذفی،  جام  و  برتر  لیگ  اتمام 
عیسی  با  که  کرد  تلاش  نوبت  چند  در  گل محمدی  یحیی 
آل کثیر تماس تلفنی برقرار کند، اما این بازیکن این تماس ها 
را بی پاسخ می گذاشت! با توجه به رفتارهای مشابه عیسی 
باشگاه  مدیرعامل  باز  گذشته،  سال  فصل  نیم  در  آل کثیر 
به  دیگر  بار  کارکشته  مهاجم  این  بود،  امیدوار  پرسپولیس 
دفتر باشگاه رفته و با این تیم قراردادش را تمدید کند، اما 
ظاهرا این مرتبه با گذشته فرق می کرد. مدیربرنامه های جدید 
آمدن  اهل تخفیف و کوتاه  قبلی ها  برخلاف  عیسی آل کثیر 
نبود! آل کثیر هم از همین طریق به پرسپولیسی ها پیغام داد 
که فقط با مدیربرنامه هایم باید هماهنگ کنید و من فقط نظر 

او را خواهم پذیرفت.
ظاهرا مذاکرات رضا درویش با مدیربرنامه های عیسی آل کثیر 
ادامه پیدا کرد و مدیربرنامه های این بازیکن، خواستار رقم 
مخالفت  رقمی که  شد.  فصل  یک  برای  تومانی  میلیارد   ۳۰
نیز  موضوع  همین  و  داشت  دنبال  به  را  پرسپولیس  باشگاه 
به اطلاع عیسی آل کثیر رسید. باشگاه پرسپولیس با توجه به 
ستاره های ملی پوش و تأثیرگذاری که دارد، نمی توانست با 
به مدیربرنامه های عیسی  بار دیگر  این رقم موافقت کند و 
آل کثیر این موضوع را یادآوری و درخواست تخفیف کرد 

که با مخالفت روبرو شد!
بازی  سبک  به  که  پرسپولیس  سرمربی  گل محمدی  یحیی 
 ۴۸ فقط  کرد  اعلام  باشگاه  به  دارد  علاقه  آل کثیر  عیسی 
ساعت دیگر منتظر امضای این مهاجم خواهد ماند. سرمربی 
پرسپولیس از باشگاه خواست این موضوع را به اطلاع عیسی 
آل کثیر و مدیربرنامه هایش برساند که تصمیم نهایی خود را 
گرفته و او را نیز مطلع کنند اما باز هم فایده ای نداشت و 
آل کثیر به سمت تیم سپاهان چرخید! حالا هرگونه مذاکره ای 
که  می شود  تکذیب  پرسپولیس  باشگاه  سوی  از  آل کثیر  با 

بی ربط به فعل و انفعالات مورد اشاره نیست.

عربستان  النصر  با  آسیا  قهرمانان  لیگ  در  پرسپولیس  اگر 
سورپرایز  ویژه  صورت  به  تیم  این  بازیکن   ۳ شود  همگروه 

خواهند شد.
آسیا  قهرمانان  لیگ  جدید  فصل  گروهی  مرحله  کشی  قرعه 
عنوان  به  پرسپولیس  و  می شود  برگزار  مالزی  در  هفته  آخر 
یکی از نمایندگان ما در این مسابقات حریفان خود را خواهد 
با توجه به تعیین سیدبندی مسابقات و قرار گرفتن  شناخت. 
سرخپوشان تهرانی در سید اول و البته سرگروه نشدن النصر 
یحیی گل  شاگردان  اینکه  احتمال  فصل جاری،  در  عربستان 
محمدی به مصاف مردانه کریستیانو رونالدو بروند اصلًا کم 
نیست. جدال با فوق ستاره ای که قطعاً نه تنها در سراسر قاره 
آسیا بلکه در اقصی نقاط جهان چشم های زیادی را معطوف به 
خود خواهد کرد. البته در میان بازیکنان کنونی پرسپولیس ۳ 
نفر هستند که سابقه تقابل مستقیم با رونالدو در مرحله گروهی 
جام جهانی ۲۰۱۸ روسیه را دارند و می توانند این خاطره را 

دوباره تکرار کنند.
مردی که رونالدو را شکست داد

علیرضا  از  که  شکستی  هرگز  رونالدو  کریستیانو  بدون شک 
را  شد  متحمل   ۲۰۱۸ جهانی  جام  معروف  بازی  در  بیرانوند 
فراموش نخواهد کرد. سنگربان ارزشمندی که پنالتی رونالدو 
در روسیه را گرفت و قطعاً این توانایی را دارد که بار دیگر 

فوق ستاره پرتغالی را نقره داغ کند.
کارت قرمزی که مخفی شد

جدا از بحث علیرضا بیرانوند، مرتضی پورعلی گنجی هم در 
آن مسابقه یکی از ارکان ثابته تیم ملی ما بود و اتفاقاً در یک 
زد  ضربه  او  صورت  به  دست  با  رونالدو  کریستیانو  صحنه 
النصر  اول  امید  شد.  کشیده  ویدیویی  داور  کمک  به  کار  و 
عربستان که آن زمان در اروپا فوتبال بازی می کرد، به خاطر 
حرکتی که انجام داد کارت زرد گرفت اما اغلب کارشناسان 
قرار  رونالدو  نام  تاثیر  تحت  داور  داشتند  تاکید  دنیا  داوری 

گرفت و اگر هر بازیکن دیگری غیر از او بود، به خاطر این 
حرکت کارت قرمز دریافت می کرد.

مرد پرتلاش خط میانی
وحید امیری مرد پرتلاش و سازنده خط میانی پرسپولیس هم 
سبک  با  کاملًا  و  داشت  حضور  پرتقال  مقابل  ما  جدال  در 
بازی کریستیانو رونالدو آشنایی دارد. اگر پرسپولیس و النصر 
همگروه شوند قطعاً وحید امیری یکی از مهره های هایی خواهد 

بود که یحیی گل محمدی به آن برای گلسازی  دل می بندد.
چهره نیمکت نشین

دیگر  مهره  یک  کردیم،  یاد  که  بازیکن  سه  این  بر  علاوه 
پرسپولیس هم در بازی ایران و پرتغال حضور داشت اما مجال 
حضور در داخل مستطیل سبز را پیدا نکرد. مهدی ترابی که 
در  می آید،  حساب  به  پرسپولیس  میانی  خط  اول  امید  حالا 
را در کنار سایر  بود و کار  نشین  نیمکت  جدال سال ۲۰۱۸ 

مردان ذخیره ایران تماشا کرد.

ملاقات احتمالی ۳ بازیکن پرسپولیس با رونالدو!

استقلال در خصوص مساله عدم  باشگاه  ارتباطات  /معاون 
توافق آبی ها با یاسین سلمانی توضیح داد.

یکی از بازیکنانی که جواد نکونام خواستار به خدمت گرفتن 
جلسات  که  بازیکنی  است.  سلمانی  یاسین  بود،  شده  او 
متعددی را با مدیران استقلال برگزار کرد و حتی بسیاری از 
رسانه ها و خبرگزاری ها مدعی توافق بین طرفین شده بودند 

ولی در نهایت این بازیکن راهی پرسپولیس شد.
عدم عقد قرارداد با سلمانی و حضور او در لباس تیم رقیب، 
باعث واکنش شدید و عصبانیت هواداران استقلال در فضای 
مجازی شد. حالا نیز مهدی هژبری، معاون ارتباطات باشگاه 
استقلال، در خصوص مسائل مختلف پیرامون این باشگاه با 
مذاکرات  ماجرای  که  کرده  استقلال صحبت  رسمی  کانال 
این  با  توافق  یاسین سلمانی و عدم حصول  با  پوشان  آبی 

بازیکن هم قسمتی از آن است.
یاسین سلمانی و  استقلالی نشدن  با دلیل  رابطه  هژبری در 
امید و هافبک فصل  تیم  با کاپیتان  باشگاه  این  توافق  عدم 
این  که  بگویم  باید  سلمانی  درباره  گفت:  سپاهان  گذشته 
با ما گفت که اولویتش خارج از کشور  بازیکن در جلسه 
است. در مذاکراتی که با مدیر برنامه او هم داشتیم، خواستار 

بندی در قرارداد بودند که باشگاه نپذیرفت.
باشگاه  یا  بازیکن  این  آیا  دید  و  ماند  منتظر  باید  حالا 
نشان  استقلال  مدیران  ادعای  به  نسبت  واکنشی  پرسپولیس 
همین  در  سلمانی  و  استقلال  توافق  عدم  قضیه  یا  می دهند 

اظهار نظر محدود می شود.

علت عدم توافق استقلال با یاسین 
سلمانی فاش شد
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در صحن مجلس مطرح شد

رشد حملات سایبری در ماه های اخیر 
فضای مجازی، محیط تمرکز دشمنان است 

نماینده مجلس:

 جامعه اصلا کشش افزایش قیمت بنزین را ندارد 
اکثر مسئولین نمی دانند در جامعه چه می گذرد 

سعیدی : 

روش های برخی مسئولین برای مقابله با بی حجابی منجر 
به تقابل مردم با مردم می شود 

بسیاری از منتقدان برخورد قهری با مسئله حجاب، متدینین هستند 

نماینده مجلس:

 فیلترینگ به گردش آزاد اطلاعات
 لطمه وارد می کند 

اسلامی،  شورای  مجلس  نمایندگان  از  تن  چند  گفته  طبق 
استفاده از فیلترشکن ها موجب کاهش نظارت و تنظیم گری و 

حکمرانی بر شبکه های مجازی شده است.
، رضا تقی پور در جلسه علنی  دیروز )سه شنبه ۳۱ مرداد 
گزارش  بررسی  جریان  در  و  اسلامی  شورای  مجلس  ماه( 
اینترنت  کیفیت  بررسی  مورد  در  معادن  و  صنایع  کمیسیون 
و شاخص های مرتبط با آن با رویکرد چالش های ایجاد شده 
برای شهروندان و کسب و کارهای اینترنتی، گفت: مهمترین 
اینترنت،  شبکه  به  دسترسی  در  موجود  مشکلات  دلیل 
استخراج زیرساخت های موجود و عدم سرمایه گذاری کافی 

طی ۱۰ سال گذشته در این حوزه است.
وی ادامه داد: بر اساس آمارها نیاز به پهنای باند برای کسب 
و کارها و استفاده کاربران در حال افزایش است، اما ظرفیت 
شبکه ها به اندازه کافی افزایش نیافته و همان مشکلی که در 

حوزه برق داریم، در اینجا هم داریم.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
به   ۹۵ تا   ۹۲ سال  از  حوزه  این  در  گذاری  سرمایه  میزان 
یک سوم و بعضاً یک پنجم کاهش یافته، بنابراین نیاز است 
ارائه  تعرفه،  اصلاح  و  شده  اتخاذ  حوزه  این  در  تدابیری 
رفع  برای  ظرفیت  ارتقای  و  غیردولتی  بخش  برای  مشوق ها 

مشکلات امری ضروری است.
عدم  دلیل  به  سایبر  ملی  شبکه  امنیت  اینکه  بیان  با  تقی پور 

افزایش  شاهد  و  نگرفته  قرار  مدنظر  کافی  گذاری  سرمایه 
بی سابقه حملات اینترنتی علیه شبکه ملی اطلاعات هستیم، 
اظهار داشت: امروزه صاحبان اصلی شبکه های فیلترشکن از 
این ابزارها به عنوان بدافزار استفاده می کنند و تولید پهنای 
باند مزاحم، موجب اشباع شبکه در ساعت های اوج مصرف 

شده و دسترسی های لازم صورت نمی گیرد.
مردم از وضعیت اینترنت ناراضی هستند

قیمت  امروز  گفت:  سیاهکلی،  لطف الله  جلسه،  ادامه  در 
اینترنت بیش از پیش دارای اهمیت شده است، زیرا کسب و 
این  اداره می شود. متأسفانه قیمت ها در  این محور  با  کارها 

حوزه نامناسب است.
کرد:  بیان  اسلامی  شورای  مجلس  در  قزوین  مردم  نماینده 
مدام  ما  است.  اهمیت  دارای  نیز  سرعت  میان  این  در 
برای  موضوع  این  که  می کنیم  صحبت  ظرفیت سازی  از 
اقتصادی،  اماکن  برای  اما  می شود  تلقی  مهم  موبایل  بستر 

فروشگاه ها و منازل باید مسئله سرعت در نظر گرفته شود.
سیاهکلی تصریح کرد: امروزه استفاده از فیلترشکن ها افزایش 
باند زیادی را اشغال می کند که  یافته و این موضوع پهنای 
نیازمند ساماندهی است. همچنین باید به مؤلفه رضایتمندی 
مردم نیز توجه داشت، زیرا مردم هزینه می کنند، اما نسبت به 

توسعه زیرساخت ها و شرایط اینترنت ناراضی هستند.
در حوزه موبایل سرمایه گذاری کمی صورت گرفته است

در  داشت:  اظهار  زمینه،  این  در  طاهری  مصطفی  همچنین 
بی سیم سرمایه گذاری کمی صورت گرفته،  موبایل و  حوزه 
این در حالی است که بار اصلی اینترنت روی شبکه بی سیم 
است که باید با توسعه فیبر نوری و انتقال ترافیک از بی سیم، 

این کمبودها را جبران کرد.
وجود  بخش  این  در  متعددی  تصمیم گیران  داد:  ادامه  وی 
دارند و بر اساس گزارش ارائه شده حداقل ۸ جای مختلف 
موجب  یکپارچه  مدیریت  عدم  این  و  هستند  بخش  این  در 
آسیب شده است که باید فکری جدی برای این موضوع شود.

با  اسلامی  شورای  مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  عضو 
اشاره به رشد حملات سایبری در ماه های اخیر، تصریح کرد: 
تنظیم گری  فیلترشکن ها موجب کاهش نظارت و  از  استفاده 
و حکمرانی بر شبکه های مجازی شده است که نیاز به بهینه 

سازی شبکه داریم.
فضای مجازی محیط تمرکز دشمنان است

فضای  گفت:  تالارپشتی،  اکبری  اله  عزت  جلسه،  ادامه  در 
رابطه  این  در  باید  که  است  دشمنان  تمرکز  محیط  مجازی 
برنامه ریزی مناسبی داشته باشیم و رضایت و اعتماد مردم را 

به سمت شبکه های داخلی جلب کنیم.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: 
در این حوزه با تعدد مراجع مواجه هستیم، و در حالی که 
وزیر ارتباطات برای پاسخگویی در مجلس حضور می یابد، 
بازگشایی  و  داریم که کار مسدودسازی  ۷ مرجع دیگر هم 
در تصمیم  آشفتگی  باعث  این موضوع  و  انجام می دهند  را 

گیری می شود.
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی بیان 
برای  نزاع  محل  به  مخابرات  شرکت  شدن  خصوصی  کرد: 
وزارت ارتباطات و شرکت مخابرات تبدیل شده، در حالی 
انتظار  و  بوده  زیادی  ظرفیت های  دارای  نهاد  دو  این  که 
را  مسئله  این  حوزه،  این  به  ورود  با  رئیس جمهور  می رود 
حل کند. زمانی فرار مغزها انفرادی بود اما اکنون شرکت های 
دانش بنیان ما را هدف قرار داده اند و نباید اجازه داد این 

شرکت ها به کشورهای دیگر مهاجرت کنند.
عدم کیفیت و سرعت مناسب اینترنت

از  این مورد، گفت: یکی  همچنین محمدحسین فرهنگی در 
مشکلات امروز در حوزه ارتباطات، سرعت و کیفیت اینترنت 
اینترنت موجب شده  است و عدم کیفیت و سرعت مناسب 
برخی از فعالان این عرصه مهاجرت کرده و به دلیل دسترسی 
مناسبی که در کشورهای همسایه به این موضوع وجود دارد، 
زندگی در آن کشورها را برای ادامه فعالیت های خود انتخاب 
اظهار  اسلامی  شورای  مجلس  در  تبریز  مردم  کنند.نماینده 
رابطه  زمینه گسست  این  در  مهم  مشکلات  از  یکی  داشت: 
میان وزارت ارتباطات و شرکت مخابرات است و این شرکت 

امکانات بسیار گسترده ای دارد.

یک نماینده مجلس گفت: اصلا جامعه کشش افزایش قیمت 
افزایش  است  قرار  که  نشنیده ام  من  البته  ندارد  را  بنزین 
پیدا کند، در قانون بودجه امسال هم چنین چیزی پیش بینی 

نشده است. 
مطرح  این که  درباره  ایلنا،  با  گفت وگو  در  بدری  صدیف 
قرار  فقر  خط  زیر  کشور  جمعیت  نفر  میلیون   ۲۸ می شود 
دارد، اما مسئولان به گونه ای سخن می گویند که شاخص ها 
در وضعیت مطلوبی قرار دارد و چنین مشکلاتی در کشور 
مسئولین  اکثر  که  آنجایی  از  متاسفانه  گفت:  ندارد،  وجود 
بد  اما حداقل  نمی گویم خوب است  وضعیت درآمدی شان 
می گذرد.  چه  جامعه  در  نمی دانند  خاطر  همین  به  نیست، 
اکثراً خودشان نمی روند گوشت از فروشگاه ها بگیرند یا از 
و  می کند  خریداری  شخصی  یک  زنجیره ای  فروشگاه  یک 

برای شان می آورد یا نمی دانم چگونه تامین می شود.
این که  به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  این 
وضعیت معیشتی مردم در شرایط مناسبی نیست و درآمد با 
هزینه نمی خواند، ادامه داد: مرکز پژوهش های مجلس کاملا 
آمار میدانی دارد و بر اساس اطلاعات، مرکز آمار وضعیت 
خط فقر را بررسی می کند. وضعیت معیشتی مردم مخصوصا 

حقوق بگیران که کارمندان، کارگران و معلمان و غیره در 
آن هستند، مناسب نیست.

کالابرگ  وضعیت  محترم  دولت  این که  بیان  با  وی 

یک  داشت:  اظهار  نمی کند،  اجرا  خوب  را  الکترونیکی 
مبنایی باید باشد؛ برای دهک های پنج، هفت و ده به پائین 
کرد.  کاری  می شود  راحت  کارگران  و  کارمندان  جامعه، 
با  بروند  تا  کرد  شارژ  کارت شان  در  مبلغی  یک  می توان 
آن کارت اقلام مورد نیاز خودشان که گوشت، مرغ، برنج، 
روغن و چای و غیره است، خریداری کنند. در حال حاضر 
قیمت چای در چند هفته اخیر چند برابر شده است. این ها 
مسائلی است که وجود دارد اما متاسفانه برخی از مسئولین 

فقط حرف می زنند.
بدری در پاسخ به این سوال که صحبت هایی درباره افزایش 
دارد  را  این  کشش  جامعه  آیا  می شود  مطرح  بنزین  قیمت 
بیفتد، گفت: خیر، اصلا جامعه کشش  اتفاق  که امسال این 
افزایش قیمت بنزین را ندارد البته من هم نشنیده ام که قرار 
وجود  شایعه هایی  و  بحث ها  حال  کند.  پیدا  افزایش  است 

دارد اما در قانون پیش بینی نشده است.
خصوص  در  بحثی  امسال  نمی کنم  فکر  کرد:  تاکید  وی 
قانون  نیست. در  باشد و اصلا بحثش  بنزین  قیمت  افزایش 
فکر  هم  عنوان  هیچ  به  و  نیست  چیزی  چنین  هم  بودجه 

نمی کنم کسی به این فکر بیفتد.

منتقدین  از  بسیاری  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  یک 
وضعیت موجود و این نحوه قانون گذاری و این روش برخورد 

قهری با موضوع حجاب متدینین جامعه هستند 
معین الدین سعیدی در گفت وگو با ایلنا، درباره این که برخی از 
کردن  دوقطبی  در  سعی  بهارستان  تریبون  از  مجلس  نمایندگان 
برای  جامعه  می کنند  عنوان  و  دارند  کشور  در  حجاب  مسئله 
زنان چادری از سوی دیگر افراد خطرناک شده است و عواقب 
هیچ  ما  اولًا  گفت:  کشور،  عمومی  تریبون  از  مسائل  این  طرح 
خلاء قانونی برای موضوع حجاب نداریم و ثانیاً نمی شود فقط 
که  این سرزمین  دختران  که شد  راهپیمایی ها  و  انتخابات  زمان 
دوربین  جلوی  نباشد،  ما  تائید  مورد  حجاب شان  است  ممکن 

قرار گیرند.
منتقدین  از  بسیاری  اتفاقا  این که  بیان  با  مجلس  نماینده  این 
وضعیت موجود و این نحوه قانون گذاری و این روش برخورد 
کرد:  عنوان  هستند،  جامعه  متدینین  حجاب   موضوع  با  قهری 
تقابلی  چنین  باید  چرا  می گویند  محجبه  خانم های  از  بسیاری 
به سطح جامعه کشیده شود و چرا مردم باید در مقابل یکدیگر 
دنبال  دشمن  کردند  اعلام  عزیزان  شد:  یادآور  گیرند؟وی  قرار 
این است که این لایحه موفق نشود، بنده معتقدم همین حالا هم 
دشمنان این مرز و بوم به خاطر این موضوع ذوق زده خواهند 
این  دنبال  تقابل هاست و  این نحوه  دنبال  بسا دشمن  شد و چه 
است که  سعی کند تصویری از کشور ایجاد شود که انگار مردم 
شورای  مجلس  در  چابهار  گرفته اند.نماینده  قرار  هم  برابر  در 
اگر  مخالفم چراکه  رویکردهای  چنین  با  من  کرد:  بیان  اسلامی 
بنا بود این رویکردها جواب دهد تا امروز جواب داده بود. چه 
بسا بسیاری از کسانی که به زعم ما این حکم الهی را رعایت 
نمی کنند، شاید واکنش تقابلی با این نحوه مدیریت کشور دارند.

حجاب  و  عفاف  لایحه  شدن  پنجی  و  هشتاد  اصل  درباره  وی 
هشتادوپنجی  اصل  از  تلخی  بسیار  بسیار  تجربه  ما  کرد:  عنوان 
شدن در این مجلس داریم. چه بحث طرح صیانت و چه موضوع 
کارشناسی  ملاحظات  کدام  هیچ  که  جمعیت  جوانی  قانون 
این  شکست  به  طرح ها  متولیان  از  بسیاری  و  نداشتند  را  لازم 
طرح ها واقف هستند.این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان 
این که  انتظار بود طرح ها و لوایحی که تا این اندازه در جامعه 
دیدگان  مقابل  در  و  مجلس  در صحن  می کند  ایجاد  حساسیت 
مردم و رسانه ها بررسی شود، عنوان کرد: شاهد بودیم علیرغم 
این که تعدادی از نمایندگان به شدت مخالف اصل هشتادوپنجی 
نمایندگان  قاطبه  متاسفانه  بودند،  حجاب  و  عفاف  لایحه  شدن 
رأی دادند و این کمیسیون هم لایحه بررسی شد. معتقدم با این 

شرایط و اتفاقات نمی توانیم مطلوب را حاصل کنیم.
وی با بیان اینکه با استفاده از قوه قهریه و با وضع جریمه های 
آنچنانی مگر می شود فلسفه حجاب را تبیین کرد، اظهار داشت: 
اما  است  سیاسی  و  شرعی  حرام  حجاب  کشف  صد  در  صد 
حرام  این  با  مقابله  برای  امر  مسئولین  سوی  از  که  روش هایی 
شرعی و سیاسی اتخاذ می شود حتما منجر به تقابل مردم با مردم 
می شود، حتما منجر به سواستفاده دشمنان ملت و مردم می شود.

سعیدی خاطرنشان کرد: از سوی دیگر معتقدم ما در حال حاضر 
وقت  بخواهیم  که  نداریم  موضوع  این  درباره  قانونی  خلاء 
اولویت دارتر  بسیار  موضوعات  برای  می توانست  که  را  مجلس 
قانون   ۶۳۸ ماده  حاضر  درحال  دهیم.  اختصاص  شود،  صرف 
دارد،  نظر  واضح  خصوص  این  در  اسلامی  مجازات های 
ما  افزود:  کنند. وی  استفاده  قانونی  ظرفیت  این  از  می توانستند 
اگر  می دانند  اولویت خودشان  را  آن ها  مردم  که  داریم  مسائلی 
کشف حجاب حرام شرعی و سیاسی است آیا این نظام بانکی 
مبتنی بر ربا که در حکم محاربه با ذات باری تعالی است، حرام 
از  مرغ  کشیدن  پر  آیا  گسیسخته،  لجام  تورم  این  آیا  نیست؟ 
داروهای  برای  بیماران خاص  که  آیا ضجه ای  مردم،  سفره های 
جامعه  و  معلولین  جامعه  که  معضلاتی   آیا  می  زنند،  خودشان  
که  مشکلاتی  آیا  و  می کنند  نرم  پنجه  و  دست  آن  با  کارگری 
اولویت  در  نباید  دارند  التدریس  معلمین خرید خدمات و حق 
سراغ  باید  روش ها  این  جای  به  معتقدم  گیرد؟  قرار  ما  کاری 
فلسفه  تبیین  برای  اعتبار  تومان  میلیاردها  که  بروند  نهادهایی 

عفاف و حجاب می گیرند، بروند و ببینند چه کرده اند.

فیلترینگ  دامنه  گفت:  مجلس  در  آباد  بستان  مردم  نماینده 
علاوه بر شبکه های مجازی به سایت های خبری و کسب و 
کارها رسیده و به گردش آزاد اطلاعات لطمه وارد می کند. 
گزارش  جریان  در  اسلامی  شورای  مجلس  نوری  غلامرضا 
کمیسیون صنایع و معادن در مورد بررسی کیفیت اینترنت و 
ایجاد شده  رویکرد چالش های  با  آن  با  مرتبط  شاخص های 
برای شهروندان و کسب و کارهای اینترنتی گفت: با وجود 
از روستاها  ارتباطی هنوز در برخی  توسعه زیرساخت های 
دسترسی به تلفن ثابت و سیار محقق نشده و علی رغم رشد 
فاصله  المللی  بین  های  باشاخص  آمارها  در  ملاحظه  قابل 
یازدهم  مجلس  در  آباد  بستان  مردم  داریم.نماینده  زیادی 
موضوعی  کاربران  حقوق  مقابل  در  انگاری  سهل  افزود: 
تنوع  همچنین  دارد.  وجود  آن  به  پرداختن  محل  که  است 
نهادهای اعمال کننده محدودیت و فیلترینگ مسئله ای است 
از  برخی  همچنین  است.  نشده  اشاره  آن  به  گزارش  در  که 
این نهادها مجوزی از مجلس نیز ندارند و همین فیلترینگ به 

خودتحریمی دامن زده است.
اینترنت گفت: صرف نظر  فیلترینگ گسترده  از  انتقاد  با  وی 
از  برخی  به  فیلترینگ  دامنه  فیلترینگ شبکه های مجازی  از 

این  و  است  رسیده  خبری  های  سایت  و  کارها  و  کسب 
و گسترش  زند  می  لطمه  اطلاعات  آزاد  به گردش  موضوع 
استفاده از فیلترشکن ها موجب ایجاد خطر برای امنیت شبکه 

داخلی کشور و امنیت کاربران است.
عضو فراکسیون مستقلین مجلس یازدهم در پایان خاطرنشان 
کرد: انتظار می رود وزیر ارتباطات در گزارش خود هزینه 

تحمیل فیلترینگ به کسب و کارها را ارائه کند.
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